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Naslednja številka bo izšla 3. februarja 2005.

Janez Pirš
(1947 - 2005J

Priznani slovenski novinar Janez 
Pirš se je rodil leta 1947 v Slovenj 
Gradcu. Že med študijem v Ljubljani 
je začel delati kot novinar, najprej pri 
Mladini in časniku Dnevnik, kmalu pa 
ga je potegnilo na televizijo, kjer je 
najprej spremljal kmetijsko problema
tiko. Na nacionalni televiziji je nekaj 

let pripravljal priljubljeno oddajo za podeželje “Pod lipo ” 
in jo tudi vodil. Gledalcem pa je ostal najbolj v spominu kot 
voditelj TV-dnevnika, čeprav je sam najraje delal s preprostimi 
ljudmi. Rad je imel kmečko prebivalstvo in neokrnjeno naravo, 
še posebno pa je bil navezan na Prekmurje. Dnevnik Večer mu 
je zaradi priljubljenosti podelil priznanje zlati ekran. Novi
narski kolegi se ga spominjamo tudi po zavzetem delu med 
demokratičnimi spremembami v Sloveniji, še posebej med pro
cesom proti četverici leta 1988. Med osamosvojitveno vojno 
za Slovenijo je bil dopisnik TV Slovenija iz Zagreba.

Janez Pirš pa je del svojega novinarskega dela posvetil 
tudi Radiu Brežice, kjer je bil v letih 1998 in 1999 urednik 
informativnega programa, pripravljal je “Teme dneva ”, pa 
tudi zelo poslušano tedensko oddajo “Pod lupo".

Brisi z licencami
Slovenija, Posavje - Kaj imajo skupnega brisi materničnega 

Vratu in licence? Na prvi pogled sicer res nimajo skupne točke, a 
Oglobljena analiza pokaže mnoge skupne imenovalce. Tako bri- 
si materničnega vrani, ki se povsod po Sloveniji ne pregledujejo v 
Usbeznih laboratorijih kot zdravniške licence, brez katerih delajo 
nekateri zdravniki, so ta čas vroča tema številka ena. Ministrstvo 
?a zdravje je ugotovilo, da skoraj polovico brisov materničnega 
Vratu, s pomočjo katerih se odkriva rakava in predrakava stanja, 
Pregledajo v laboratorijih, ki nimajo ustreznih dovoljenj oz. li- 
Cet>c za to dejavnost. Smrtni primer dečka na Koroškem, za katere- 
jja je zdravnik ocenil, da ima trebušne težave, v resnici pa se je 
astrupil z monoksidom, je na površje naplavil še problem 

pravniških licenc. Omenjeni zdravnik je delal brez licence, kar je 
edopusmo. Ni pa nujno, da je do zdravniške zmote prišlo samo 
pM tega. Številnim zdravnikom, ki so strokovno usposobljeni, 
^reč do licence manjka samo še izpit iz slovenskega jezika. Ali 
„0j.bi ^el direktor krškega zdravstvenega doma Rudolf Ladika: 

. Ler ne znajo pisati verzov, ne dobijo licence...” ...na strani 5

Pooblaščenec brez 
pooblastila?

Našli le kolo
Jereslavec - 3. januarja se je s kolesom odpeljal od doma 

Franci Požar iz Jereslavca in se doslej še ni vrnil oziroma ga v 
iskalnih akcijah še niso našli. Pogrešani je visok 177 cm, močnejše 
postave, rahlo posivelih las, počesanih nazaj. Oblečen je bil v 
rjave žametne hlače, sivo karirasto srajco in obut v črne pohodne 
čevlje. Policisti in občani so 5. januarja opravili pregled terena 
Širše okolice njegovega doma, Mosteca in Dobove, v iskanje je 
bil vključen tudi helikopter policije. Z iskanjem so nadaljevali v 
naslednjih dneh, obširno iskalno akcijo pa so izvedli spet 11. 
januarja, vključenih je bilo osem policistov iz Policijske postaje 
Brežice, štirje kriminalisti iz Sektorja kriminalistične policije 
PU Krško, štirje policisti kon
jeniki iz Ljubljane ter osem 
ribičev in lovec. Prečesali so 
Podrpčje ob reki Sotli do izli
va v reko Savo in nato še ob 
reki Savi do Mosteca. Tudi 
takrat pogrešanega niso našli, 
s° pa zunaj Mosteca oziroma 
Loč v bližini reke Save našli 
kolo, s katerim se je odpeljal 
?d doma. Policisti so nadal
jevali iskanje naslednji dan in 
skupaj z gasilci PGD Brežice- 
^esto preiskali rečno dno od 
Jesenic na Dolenjskem do izli- 
Va reke Gabemice v reko Savo, 
a je bilo iskanje spet neuspešno.

Policisti prosijo občane, da morebitne podatke o pogrešanem 
**°žarju, ki je med domačini znan kot glasbenik, sporočijo na 
telefonsko številko 113 ali na anonimni telefon policije 080 1200.

Brežice - Brežiška politična scena je v pri
pravah na nadomestne županske volitve precej 
razgibana, še bolj pestro pa je v zakulisju. Kan
didature morajo biti vložene do 9. februarja. Ker 
je večina strank v iskanju svojega kandidata šele 
na pol poti, tajnik občinske volilne komisije 
Rudi Volčanjšek ocenjuje, da bo največ kandi
datur oddanih tik pred iztekom roka. Izjema so 
Stane Radanovič (SNS), Ivan Molan (SDS) in 
“svobodnjak” Milko Veršec, ki bodo to storili 
še v tem tednu.

Koalicijska opozicija v občinskem svetu pa 
si je hkrati z volilnimi opravili (ali zaradi njih?) 
naložila še skrb za varovanje zakonitosti. Statu
tarno pravna komisija je ugotovila, da pooblaš
čeni svetnik za vodenje občine Ivan Molan prav
zaprav nima veljavnega pooblastila. Molan je 
Ministrstvo za lokalno samoupravo že prosil za 
pravno mnenje in po odgovoru bo sklical vodje 
svetniških skupin, da se dogovorijo, kako delo
vati do izvolitve župana.

Občinski svetnik Borut Mokrovič iz LDS pa 
je v tem času spoznal, da mu vodenje čatežkih 
term vzame čas, potreben za aktivnejše oprav
ljanje svetniške funkcije in je dal odstop. Seve
da ne kot direktor, ampak kot svetnik!

...na strani 3 Na zunaj ni čutiti “tresljajev", ki se dogajajo za zidovi občinske stavbe.

Razpis ISPA padel, 
gradnja se je začela

Sevnica - Do konca januarja bo v Sevnici popolnoma zaprta 
lokalna cesta Sevnica - Drožanje in sicer na 300-metrskem 
odseku med mostoma čez Drožanjski potok. Cesta je zaprta 
zaradi gradnje kanalizacije, ki pomeni uvod v gradnjo sevniske 
centralne čistilne naprave oz. čistilne naprave Log.

Izgradnja kanalizacije od 
križišča pri stavbi Koto do hiše 
številka osem na vhodu v Dro- 
žanjsko ulico pomeni začetek 
izgradnje centralne čistilne 
naprave. To je del kolektorja 
čistilne naprave. Z deli so po
hiteli, saj s tem rešujejo sev- 
niško klavnico, ki ji je inšpek
cija naložila čimprejšnjo pri
ključitev na kanalizacijo. Ta 
del investicije, ki se bo finan
ciral iz taks za obremenjevan
je okolja zaradi odpadnih vod, 
bo stal 20 milijonov SIT. V 
drugi fazi bodo kanalizacijo 
zgradili še naprej po Dro
žanjski ulici ter vse do izliva 
potoka v Savo.

In kdaj se bo v resnici začela 
izgradnja zloglasne centralne 
čistilne naprave, ki bo vredna 
skoraj dve milijardi SIT? Po
lovico sredstev bo dala Evro
pa iz sredstev ISPA, ostalo 
polovico pa si bosta razdelili 
občina in država. Kot smo že 
poročali, je bil javni razpis za 
oddajo gradbenih del razvel
javljen, saj je bil v postopku 
kršen zakon tajnosti, razpis pa 
je bil razveljavljen tudi v ob
čini Krško. Razveljavitev raz
pisov pomeni, da je potrebno 
ponovno pridobiti razpisno 
dokumentacijo, ki jo ta tre
nutek pripravljajo vse tri po
savske občine. Vrednost celot
nega posavskega projekta zna- 

I ša 25 milijonov evrov, od tega

je iz ISPA evropskega sklada 
odobrenih 10 milijonov evrov.

S projektom gradnje in 
priključitve kanalizacijskih 
omrežij ter graditve čistilnih 
naprav v Posavju so predstavni
ki posavskih občin v Krškem 
seznanili tudi vodjo delega
cije Evropske komisije v Slo
veniji veleposlanika Erwana 
Fouereja. Koordinatorica pro
jekta Janja Špiler je pojasni
la, da nova pravila za koriš- 
čanje sredstev ISPA prinašajo 
nemalo težav, saj se pojavlja 
veliko nejasnosti glede vse
bin, potrebnih in nepotrebnih 
zahtev, pa tudi kompetenc raz
ličnih ministrstev. Fouere se 
je strinjal, da so spreminjajoče 
se okoliščine pri delu ne
ugodne, kljub temu pa upa, da 
bo vsem trem posavskim ob
činam uspelo slediti časovne
mu načrtu in pravočasno iz
peljati vse aktivnosti v zvezi s 
projektom ISPA.

Finančni memorandum, v 
okviru katerega so pridoblje
na evropska sredstva za sofi
nanciranje izgradnje čistilnih 
naprav in kanalizacije v vseh 
treh posavskih občinah, ki sta 
ga sklenili Slovenija in Evrop
ska komisija, namreč določa, 
da je zadnji možni rok za iz
biro izvajalcev in sklenitev 
pogodb december 2005, sicer 
bodo evropska sredstva izgub
ljena. N.Č.C.

Posavci ljubijo jazz
Krško - V minulo nedeljo je v krškem Kulturnem domu 

koncertiral The Fool Cool Jazz Orchestra pod vodstvom diri
genta Izidorja Leitingerja. The Fool Cool Jazz Orchestra je 
projektna zasedba mladih in izbranih glasbenikov na področju 
jazzovskega glasbenega ustvarjanja, v kateri sodelujejo člani 
iz Krškega in okolice: Janez Gabrič na bobnih, Matej Hotko 
je basist, Rok Lopatic udarja po klaviaturah, Lovro Ravbar, 
Aleš Suša in Bojan Zupančič pa pihajo v saksofon. Vsi so 
študenti priznanih evropskih glasbenih akademij. Posebnost J 
orkestra je tudi avtorska glasba Izidorja Leitingerja, ki jo 
pripravlja posebej za to zasedbo.

Njihov repertoar zajema izredno širok spekter glasbenih zvrsti 
od svvingovske kompozicije do novodobnih skladb z vplivom j 
rapa, mb-ja ali drum&bassa. Fool Cool Jazz Orchestra je v J 
Krškem gostil tudi Eriča Vloeimains, veliko zvezdo evropske 
jazz scene, ki je v preteklih letih sodeloval, koncertiral in sne
mal z veliko izjemnimi glasbeniki svetovnega slovesa. J.K.

Vegelj na olimpijskih igrah
Melbourne - Na Olimpijskih igrah gluhih v avstralskem Mel

bournu se je pomerilo več kot 3600 športnikov iz 90 držav, med 
njimi tudi 23 Slovencev. V plavanju je slovenske barve zastopal 
Posavec Rok Vegelj, sicer član PK Celulozar Krško, ki je na 400 m 
prosto s časom 4:36,57 osvojil končno 15. mesto. Na 100 m prosto 
je bil z osebnim rekordom 59,69 med 42 tekmovalci sedemindva
jseti, v disciplini na 200 m prosto, ki je bila tudi zadnja, pa se je 
uvrstil v B finale. Že v kvalifikacijah je dosegel svoj osebni rekord 
s časom 2:07,83, v B finalu pa je bil četrti, skupno odličen 12.

.če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250
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POSAVSKE nVŠICE
Predvolilna 
kampanja je trda in 
bo še bolj!

V teh dneh, vsaj enkrat, po
stajajo središče Posavja Bre
žice! Njihovo prepoznavanje 
pravzaprav sega celo v širši 
slovenski prostor; vanj se s 
pasjimi bombicami občasno 
vključita Mokrovič in Petan 
in zdaj je prišlo na piano, da 
na brežiški osnovni šoli lah
ko poučujejo kar profesorji 
brez ustrezne izobrazbe. S pri
jatelji je denimo “tovarišica” 
proslavila celo diplomo, ki je 
ni pridobila! Okrog mokriš- 
kega gradu, brežiškega vodo-

Pa se bo s tem kaj spremenilo? 
Če se je zdaj na vsaki pasji pro
cesiji pojavljal Ivan Molan, se 
bo poslej Rok Kržan! Nič ne 
bo drugače, tudi v primeru, če 
bo izvoljen župan, ki ne bo po 
godu levi strani. Spet ne bo 
mogoče izvoliti podžupanov, 
nagajanja se bodo nadaljeva
la, s tem pa tudi že predolgo 
trajajoča agonija brežiške ob
čine! Še zlasti ob morebitni iz
volitvi Ivana Molana ali Jo
žeta Baškoviča, ki sta menda 
pripravljena sedeti zgolj na po
lovici županskega stolčka in bi 
zato še posebej potrebovala ob 
sebi tudi poklicnega podžupa
na. Tako pač je. Zdaj bo po ob
čnih zborih gasilskih društev 
taval Kržan namesto Molana.

Bojan Horvatič
vodnega stolpa in prodaje ob
činskih zemljišč se spletajo 
nove zgodbice, plaz pričako
vanih dogodkov pa je sprožil 
odhod Vizjaka v novo slo
vensko vlado. In cerkljansko 
letališče je obiskal novi ob
rambni minister, kar bi lahko 
pomenilo, da bo, po vzoru 
prejšnjih, tudi kmalu odfrčal 
s tega položaja?! Vse drugo, 
kar se ta čas dogaja v Posavju, 
je zato drugotnega pomena!

Ta je vsakokrat nestrpno priča
koval tudi Vizjaka, na katere
ga že letijo tudi nekateri očitki. 
Tik pred odhodom v Ljubljano 
naj bi brez razpisa zaposlil Ro
mana Zakška, predraga grad
nja bizeljskega vodohrana na 
neprimerni lokaciji pa menda 
kliče kar po računskem sodiš
ču! O tem seveda niso razprav
ljali na množičnem srečanju 
brežiških socialdemokratov, ki 
so se tudi brez Milka Veršca -

Jože Grajžl in Petra Rep Bunetič

V ospredju vsega dogajan
ja pa je seveda boj za brežiški 
županski stolček. Očitno je 
tako vabljiv in udoben, da se 
želi vanj zavihteti množica in
teresentov. Posameznikom in 
posameznicam ni ponižujoče 
moledovati za podpise obča
nov, da bi lahko kandidirali, 
drugim spet se ni nerodno nas
tavljati ljudem ob množičnej- 
ših druženjih, itd, itd. Priprav
ljeni so celo na sprejemanje 
nizkih udarcev v volilni kam
panji, ko se bo razvnela, na ža
ljive anonimke, ki znajo sledi
ti, in na neprijetna soočenja. 
Vse samo za poldrugo leto tra
jajočo čast, oblast - denar! No, 
kampanja se je pravzaprav že 
začela, neposredno pa je 
privedla tudi do novih zaple
tov in političnih igric! Samo 
spomnimo; Vizjakov poob
laščenec Molan naj bi po 
sklepu statutarnopravne ko
misije izgubil pooblastila in 
na izredni seji občinskega sve
ta, kjer ima nasprotna koalici
ja večino, ga ne bo težko za
menjati z Rokom Kržanom 
kot najstarejšim svetnikom!

ta je menda hitro zbral dovolj 
podpisov za vložitev županske 
kandidature - izkazali tudi kot 
najbolj organizirana stranka.

Za vodenje društev 
pa ni prave gneče!

Toda Brežice seveda niso 
popek sveta. Pred dnevi so se 
namreč na Studencu zbrali naj-

Davor Račič in Rok Kržan

odgovornejši posavski možje 
in novinarjem so lahko v po- 
novoletnem srečanju povedali

vse tisto, kar jih teži ter kaj so 
uspeli postoriti kot župani po
samično in skupno. Tudi o po
savski enotnosti! O tem, da de
nimo v Nerezinah poleg krških 
otrok letuje več sto mladih iz 
vse Slovenije in pridružujejo 
se jim otroci šole v naravi, le 
brežiške in sevniške mladeži ne 
uspejo pritegniti, niso govorili. 
Jesenski volilni tretji oktober, 
je bilo slišati, pa se je zgodil 
tudi v Posavju. “Regija v usta
navljanju” je dobila toliko po

Miha Molan
slancev in še ministra, da jim 
upravičeno zavida vesoljna 
Slovenija. A tudi druženje na 
Jančevi domačiji ni minilo 
brez brežiške županske afere. 
Ministru Vizjaku je uspelo iz
peljati “novinarske volitve”, 
na katerih so predstavniki sed
me sile največ glasov prisodili 
Ivanu Molanu. Podobnih tele
fonskih preverjanj naklonje
nosti volilcev je že bilo nekaj 
in v naslednjih dneh ga bodo 
nedvomno izpeljali tudi libe
ralni demokrati. V teh zimskih 
dneh pa preverjajo delovni 
utrip tudi v številnih posavskih 
društvih. Najštevilnejši in naj
bolje organizirani so gasilci, 
dobro utečeno je delo društev 
kmečkih žena, prav tako iz
gnancev, po vaseh se srečujejo 
starostniki, turistični delavci in 
njihov podmladek ter planin
ci. Seveda ni povsod tolikšnega 
zanimanje za vodstvene polo
žaje, kot ga je za županski stol
ček v Brežicah. Društveno delo 
je običajno brezplačno, zato se 
verjetno tudi nihče ne peha za 
vodenje Planinskega društva 
Brežice, ki mu je menda kar 
pet mandatov zastonj predse
dovala neumorna Marija Ve
ble. Tako dolgo je pri likovni
kih vzdržal le še Bojan Hro
vatič, ki so se ga spomnili ob 
nedavnem društvenem jubi
leju.

Kadrovske (in druge) 
raznoterosti

Zdaj, ko so prazniki že dav
no mimo, lahko tudi v Bolniš
nici Brežice ugotavljajo, da jih, 
za razliko od drugih podobnih 
zavodov, ni dosegel Adriaticov 
novoletni žarek, kar bi lahko 
pripisali tudi Martinu Brata- 
niču, ker jo je “podurhal” v 
Vizjakov kabinet. Zato pa se 
je v domače kraje vrnil in upo

vi prometni zakonodaji), ki je 
zadnja leta zasedal prestol 
državnega sekretarja, medtem 
ko se je Milan Jazbec s po
dobnega položaja v obramb
nem ministrstvu še pravočas
no vrnil na Ministrstvo za zu
nanje zadeve. Sta si pa upo
kojitev prislužila tudi sodnik 
Miloš Medved iz Krškega in 
Tatjana Močan iz Brežic, ki 
so jo na občini poimenovali 
“šef protokola”, sicer pa je tu
di vzorna tajnica brežiške 
SDS. Med kadrovskimi spre
membami se napoveduje od
hod Draga Fabijana z vrha 
Holdinga Slovenske elektrar
ne. Malo verjetno je, da bi v 
projektnem^svetu srednjih šol 
ostal Niko Žibret, kije k sreči 
medtem že postoril mnogo 
koristnega za osnovno šolst
vo v Posavju ter veliko prispe
val, da je Krško dobilo viso
ko šolo. Vprašanje je seveda, 
če bodo slušatelji logistike 
znali tudi logično razmišljati. 
So pa Krčani, podobno kot s 
športno dvorano, spet enkrat 
prehiteli Brežičane, ki že pre
dolgo čakajo na ustanovitev
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Miloš Medved
visoke šole za trgovino in turi
zem. Dobro bi bilo pritegniti 
mlade, tudi zagnanega pod
jetnika Davorja Račiča, ki 
je, tako kot Kržan, tudi Glo
bočam In lepo bi bilo, ko bi 
se v Krškem polegle zdrahe 
med tistimi, ki zagovarjajo 
gradnjo Valvasorjeve knjiž-

kojil Miha Molan (skupaj s 
Sevničanom Bojanom Žlen
drom bo v petek predaval o no

Matej Košir

niče v mestu, in onimi, ki ji 
nasprotujejo. Do sprememb 
lahko pride tudi v novinar
skih vrstah; Petra Rep Bune
tič se je denimo že ustalila na 
občini Krško, Delov novinar 
Matej Košir pa noče zaosta
jati za bratom Darjanom, 
urednikom Dela. Ker se mu 
naj ne bi izpolnila želja, da bi 
poročal iz Zagreba ali se v ce
loti posvetil energetiki, se 
zdaj menda pripravlja za do
pisniško mesto v Moskvi! 
Bralcem, poslušalcem in gle
dalcem pa ostajajo zvesti no
vinarji Ernest Sečen, Irena 
Majce, Goran Rovan, snema
lec Jože Grajžl in drugi. Zato 
jim le sledite!

In berite tudi SavaGlas, saj 
ga prebirajo povsod po državi, 
odkar je na srečanju predsed
nikov društev izgnancev iz . 
vse Slovenije v Ljubljani zanj 
naredil brezplačno reklamo - 
Janez Blas. Hvala, Janko!

Vlado Podgoršek

Doživel je cunami
Šrilanka, Boštanj - “V sobo sem stopil po pijačo in zaslišal silni 
trušč. Čez hotelsko teraso sem pogledal, če morebiti kak stroj 
nekaj lomi na dvorišču in zagledal divjati vodo. Nepričakovani 
prizor meje paraliziral za nekaj sekund, nato sem dojel, da gre 
za življenje”, je svoje najbolj dramatične trenutke iz božične 
katastrofe na Šrilanki opisal Karel Slemenšek iz Boštanja.

V to deželo hodi že 21 let. 
Ko je kot podjetnik pričel s 
proizvodnjo eksotičnih začimb 
in programom živil za vegetari
jance, njegova popotovanja po 
različnih predelih Srilanke niso 
bila le turistična. Odkar je de
javnost prevzel sin, obiskuje 
tamkajšnje kraje zgolj za svo
jo dušo in zdravje, saj je klima 
ugodna za astmatike. Letno 
tam preživi dva do tri mesece. 
Zadnja leta je bilo njegovo 
“sidrišče” zaliv 4 km od mesta 
Gali na jugu države. Ta peščena 
plaža po oceni Discoverya sodi, 
med naj lepše na s vem in kar je 
pomembnejše, valovi tam niso 
tako nevarni za kopalce. Karel 
Slemenšek pove, da sicer tam
kajšnje morje prinaša valove, 
ki te prav na trdo “zvijejo” in 
moraš vedeti, kako reagirati. 
Seveda ni imel v mislih zloveš
čega cunamija, ki ga je spoznal 
šele lani in mu zaradi lastne 
prisebnosti ter poznavanja tere
na utekel.

“Na dan katastrofe sem bil 
dopoldne ob 9. uri zmenjen z 
ribičem, da mi pripelje rakce. 
Stanoval sem v drugem nad
stropju hotela, kjer so mi dovo
lili, da si na plinskem gorilni
ku kuham sam. Na Šrilanki je 
namreč kuhinja zelo slaba, še

začne sesedati moj hotel, am
pak voda je bila prenevarna. 
Naenkrat je nastopila tišina, 
voda se je umirila. Pogledam 
na morje, kjer-je pred zalivom 
kamniti otok. Ni ga bilo, pač 
pa nekakšna ogromna vodna 
kotanja, tako grozeča, da sem 
se pognal po stopnicah, zabre
del do pasu v vodo in še z dve
ma Slovencema po poplavlje
ni zemlji bežal proti glavni ces
ti. Svojim domov sem poslal 
SMS sporočilo. Čevlje sem 
imel v roki, bos pa sem se grdo 
opraskal in si zvil gleženj. 
Glavna cesta je bila suha, a smo 
še kar rinili višje v hrib, ker se 
nismo počutili vame.”

Žena Slavica, ki na Božič ni 
gledala televizije, se je čudila 
sporočilu “katastrofa - nevar
no - cunami”, ki ga je 26. de
cembra prejela ob 3.30 zjutraj. 
Ko je zvedela, za kaj gre, se je 
pričelo gorje, saj se mož potem 
dolgo časa ni oglasil, ker so tam 
odpovedale komunikacije.

Po štirih urah se je Slemen
šek pogumno podal nazaj pro
ti svojemu hotelu, čeprav je še 
bredel po vodi. Stavba je zdr
žala, vendar je voda v pritličju 
in prvem nadstropju zdrobila 
ves inventar. Obupno je zaudar
jalo od trupla, ki so ga poteg

Hotelsko osebje se je rado fotografiralo s Karlom Slemenškom (v 
sredini), saj se jim je posebej prikupil kot odličen kuhar. Včhsih 
jih je reševal iz zadrege s pripravo obeda za zahtevnejše goste.

ribe ne znajo okusno pripravi
ti. Ker ribiča točno ob uri ni 
bilo, sem šel zaplavat, a na sre
čo ne daleč od plaže, da me po
kličejo, ko pride. Prišel je kma
lu po dogovorjeni uri in šla sva 
na teraso moje sobe, da ga 
postrežem s pijačo. Takrat je 
začelo strahovito hreščati. Ču
den zvok, kot bi se nekaj dro
bilo. Ko sem se nagnil čez ogra
jo in zagledal, da po kopnem 
divja voda, sem potreboval ne
kaj sekund, da sem v glavi do
jel tisto, kar so videle oči. Sko
čil sem po denar, dokumente, 
mobilni telefon, letalsko vozo
vnico in čevlje. Držal sem jih v 
roki, na sebi sem imel le ko
palke in majico. Voda ni pri
hajala kot nekakšna stena, am
pak kot nagla plima. V minuti 
je narasla za 3 do 4 m. Videl 
sem, kako iz sosednjih, slabše 
grajenih stavb padajo kocke 
betona ali cele stene. Gledal 
sem, kam naj skočim, če se

nili na teraso. Pobral je svoje 
stvari in se odločil, da na drugi 
lokaciji v bližini počaka še ne
kaj časa. Celi so namreč ostali 
le trije hoteli v celotnem - prej 
dobro poseljenem zalivu. Želel 
je organizirati čiščenje v nji
hovi okolici, a domačini ne 
poznajo in nimajo ne grabelj 
ne lopat.

Ker je kraj odlično poznal, 
mu je bilo kljub katastrofalnim 
posledicam na povratek v do
movino ugodneje počakati, kot 
se hitro evakuirati na letališče, 
kjer je bila nepopisna zmeda in 
gneča. Preko Maldivov je pri
letel v Slovenijo 9. januarja.

V vseh teh letih si je v 
“svojem” zalivu in okolici med 
domačini pridobil krog znam 
cev. Cunami ga je skrčil. Pravi, 
da nima več nobene želje p° 
vrnitvi tja, žena pa se le na
smehne, prepričana, da ne 
prav dolgo zdržal doma.

Branka Dernovšek

c_Af a/točite
‘STefežon 07/49-91-250 

na/toenifce <je cenejši!



AKTUALNO
stran 3 Sava Glas, 20.1.2005

Kdo naj vodi občino?
Brežice - V Brežicah je zasedala statutarno pravna komisija, kiji predseduje Nataša Štarkl. 
Komisija ugotavlja, daje pooblastilo, ki gaje dal nekdanji župan Andrej Vizjak za vodenje 
občine Ivanu Molanu, neveljavno. Molan je prepričan, da gre za politično ozadje interpre
tacije pravnega vprašanja, ker seje odločil kandidirati za župana.

Nataša Štarkl, ki kot občin
ska svetnica stranke LDS vodi 
statutarno pravno komisijo, me
ni, da je bilo pooblastilo, ki ga 
je Andrej Vizjak dal Ivanu 
Molanu na podlagi 6. odstavka 
33. člena Zakona o lokalni sa
moupravi veljavno samo en 
dan in sicer od 2. do 3. decem
bra, ko je bil Vizjak še župan. 
Z dnem, ko je ^postal minister, 
je po mnenju Štarklove poo
blastilo izgubilo veljavnost. 
Tako ona kot pravnica po izo
brazbi razume razlago člena

ral
Rok Kržan

omenjenega zakona, ki dopuš
ča imenovanje pooblaščenca 
za vodenje občine za določen 
čas županove odsotnosti ali 
nezmožnosti opravljanja funk
cije, ko je ta sicer še obdržal 
mandat. Za primer, ko župan 
mandat izgubi, naj bi vodenje 
občine prevzel najstarejši svet
nik. Pet svetnikov zato zahteva 
sklic izredne seje občinskega 
sveta, na kateri bo obravnava
no vodenje občine v času do 
volitev, ker naj bi svetniki spre- 
jeli ugotovitveni sklep, da ni

majo pooblaščene osebe. Po 
mnenju statutarno pravne ko
misije naj bi se vodenje občine 
zaupalo najstarejšemu svetni
ku Roku Kržanu, kar dopušča 
Zakon o lokalni samoupravi. 
Nataša Štarkl pravi, daje ugo
tovitev stanja pomembna zara
di dobrobiti občine, saj neza
konito vodenje lahko sproži tu
di tožbene zahtevke.

Pooblaščenec Ivan Molan je 
povedal, da bo na zahteve odre- 
agiral takoj, ko bodo uradne, 
saj do zaključka redakcije pis
no še ni prejel ničesar. Vladno 
službo za zakonodajo bo pro
sil za pravno mnenje v zvezi z 
veljavnostjo njegovega poo
blastila in na podlagi odgovo
ra sklical izredno sejo. Prese
neča ga tolmačenje neveljav
nosti njegovega pooblastila, 
kakor ga v sklepu predstavlja 
statutarno pravna komisija, saj 
si je Vizjak pred odločanjem, 
na kakšen način bo rešeno vo
denje občine po njegovem od
hodu, pridobil pravna mnenja 
iz državnih institucij. Ta so na
vajala možnost predaje vode
nja občine pooblaščencu. Na

Ivan Molan

decembrski seji Občinskega 
sveta Brežice, ki jo je vodil 
Molan, je bilo izpostavljeno 
vprašanje obsega njegovih po
oblastil in ne pooblastilo kot 
takšno. Molan je prepričan, da 
je opozicijska koalicija preko 
statutarne komisije spoznala 
njegovo pooblastilo za nično 
zato, ker se je odločil kandidi
rati za župana in se bojijo, da 
bi s funkcijo začasnega voden
ja občine pridobil prednost v 
smislu promocije.

Branka Dernovšek

Mokrovič ne bo več svetnik
Brežice - Direktor Term Čatež Borut Mokrovič je odstopil 

kot svetnik Občinskega sveta Brežice, izvoljen na listi LDS. 
Predsednik občinskega odbora stranke Jože Avšič kot razlog 
Mokrovičevega umika s te funkcije navaja preobremenjenost 
z vodenjem gospodarske družbe. Zaradi pomanjkanja časa se 
ne more redno udeleževati sej sveta in delovnih teles, zato 
mesto prepušča drugemu. Naslednji za Mokrovičem po številu 
glasov, iz lokalnih volitev 2002 je-Tomo Jurman, eden od 
strankinih kandidatov za župana. Mokrovičev odšfop mora z 
ugotovitvenim sklepom potrditi še občinski svet, enako pa 
tudi imenovanje njegovega naslednika.

S ponarejenimi dokumenti 
do učiteljske plače

Ježice - Na osnovni šoli je od leta 2002 poučevala učiteljica, kije imela ponarejeno tako obvestilo 
0 Uspehu na maturi kot potrdilo o diplomi na Pedagoški fakulteti. Po razkritju je dobila odločbo o 
Spovedi dela, zoper osumljeno pa je podana kazenska ovadba na Okrožno državno tožilstvo.

Zgodba o ponarejenih doku
mentih je prišla na dan, ko je šol- 
^a inšpekcija prejela anonimno 

?lsnto z namigi, da Krčanka Kat- 
f Božman, ki je v letošnjem 
0*skem letu poučevala 2. razred 

OŠ Brežice, nima ustrezne izo- 
tjazbe. Inšpekcija je šolo zapro- 
a> da preveri namige in kot 

?avi ravnateljica Marija Lub- 
•ha-Novak, so to tudi storili. Iz
dalo se je, da ima 28-letna 
.Pedagoginja” v resnici ponare- 
Jr>0 tako Obvestilo o uspehu pri 
j aturi kot Potrdilo o diplomiran- 
p na Pedagoški fakulteti. Na 
]a'agi tega je ravnateljica de- 
(jej izdala sklep o prepovedi
dar, ’ ZoPer osumljeno pa je po- 
bQ a hidi kazenska ovadba. Ko 
§0j. Postopek končan, bodo na 

'j-^rcpalj naprej.
tlro-<)Zrnanova se Je na OŠ 
$0 ZlCe zaposlila leta 2002, ko 
dei Potrebovali nadomeščanje 
četi - Zaposlila se je za doto
ka Cas in sicer kot študentka, 
„elŠ)e je imela sklenjenih še 
tefp t Pogodb za določen čas, v 
*r(iil(?asu Pa Je prinesla tudi po
se je 0 opravljeni diplomi. Sedaj 
^°ku kazalo, da sta bila oba 

enta ponarejena.
0then-t Pravijo na šoli, je bila 
^evna na učiteljica zelo priza- 
hje č’ kazala je veliko zanima- 

.dodatno izobraževanje in 
Zfilo -> °c' starši so bili z njo 
^no^voljni- Čeprav je bilo 

pis’t a so starši spisali anonim- 
5*0’ poznavalci namigu

jejo, da bi morda pobuda za pis
mo prišla iz učiteljskega kolek
tiva. Ravnateljica Marija Lub- 
šina-Novak je prepričana, da bi 
kolektiv, če bi vedel za nepra
vilnosti, najprej obvestil njo, ne 
inšpekcije. Prav starši pa so v teh 
dneh na šolo poslali pismo pod
pore učiteljici, ki je doslej vzor
no poučevala njihove otroke. 
Kadrovski primanjkljaj na OŠ 
Brežice sedaj rešujejo z notran
jim prerazporejanjem.

Sicer pa se posavski policisti 
in kriminalisti pri svojem delu 
pogosto srečujejo s ponareje
valci dokumentov. Kot pravi 
vodja urada kriminalistične poli
cije Sašo Jejčič, na meji skoraj 
vsakodnevno zalotijo koga s po
narejenimi osebnimi dokumen
ti in potnimi listi, s pomočjo ka
terih skušajo tujci prečkati našo

državo. Precej primerov ponare
janja listin je tudi v gospodar
skem kriminalu, je pa bilo pred 
leti v Posavju nekaj primerov 
ponarejanja diplom in sicer v 
krškem gradbeništvu. Eden od 
ponarejevalcev se je izmazal za
radi zastaranja zadeve, druge pa 
so doletele mile kazni, čeprav so 
zagrožene kazni za ponare
jevalce dokumentov do tri leta 
zapora.

Vsak, ki uporablja ponarejene 
dokumente, se namreč obravna
va kot ponarejevalec, ne glede 
na to, kdo in kje mu je ponaredil 
dokumente. Dobro obveščeni 
viri s ceste pa pravijo, da v Kr
škem že kar nekaj časa uspešno 
deluje ponarejevalnica in da za 
tisoč evrov lahko dobiš kakršen
koli dokument - ponarejen seve
da. N.Č.C.

Na OŠ Brežice “spregledali” ponaredek diplome

Večina 
kandidatov 
se še odloča

Brežice - 5. februarja bodo v 
občini Brežice po rokovniku 
občinske volilne komisije 
pričeli teči roki za izvedbo 
nadomestnih volitev za žup
ana. Zadnji rok za oddajo 
kandidatur je 9. februar. 
Volitve bodo 6. marca in če 
nobeden od kandidatov ne bo 
zbral večine glasov, bo pred
vidoma 20. marca drugi 
krog volitev.

Uradno se volilna kampan
ja pričenja 4. februaija in po 
napovedih strank bodo vse 
imele kandidate. LDS, SLS in 
ZLSD so še v postopku izbora 
svojih kandidatov. Predsednik 
LDS Jože Avšič, ki ne bo kan
didiral, napoveduje zaključek 
postopka za izbor strankinega 
kanditata konec januaija. Imen 
je več, med njimi tudi Jože Baš
kovič, direktor Integrala Brebu- 
sa Brežice. Tudi predsednik SLS 
Ivan Vogrinc ne bo šel v volil
no tekmo, bo pa stranka imela 
svojega kandidata. PUM raz
mišlja o dveh opcijah; ali na 
volitve s svojim kandidatom ali 
dati podporo tistemu, ki ga bodo 
ocenili kot človeka, ki bi bil 
zmožen presekati sedanje poli
tično preigravanje v občinskem 
svetu, ki zavira plodnejše delo, 
pravi Davor Račič. ZLSD ima 
več kandidatov, med njimi Mi
leno Jesenko, in je sredi postop
ka izbora. Za SNS bo kandi
daturo še v tem tednu predal 
Stane Radanovič, za SDS pa je 
na organih stranke potrjen Ivan 
Molan. V volilni boj se bo s 
soglasjem stranke DeSUS po
dal Rok Kržan, medtem ko 
LORKS, ki ne deluje kot stran
ka v političnem smislu, sploh 
ne razmišlja o kandidatu, pravi 
vodja svetniške skupine Vojko 
Bibič. N.Si v volitve za polovi
co mandata ne namerava vsto
pati, niti dajati javne podpore 
kateremu od kandidatov.

Stranka mladih Slovenije 
(SMS), ki sicer v brežiškem ob
činskem svetu v tem mandatu 
nima predstavnikov, še izbira 
svojega kandidata ali pa ime iz 
druge opcije, ki bi mu dali pod
poro. Tretja možnost je kandi
datura prof. geografije Uroša 
Škofa, če dobi soglasje, da nas
topi kot neodvisni kandidat s 
podporo SMS. V tem primem 
bi si prizadeval pridobiti še pod
poro drugih programsko sorod
nih strank. Nova stranka AS ima 
svojega kandidata. Lahko pa se 
zgodi, da s katero drugo stran
ko kot sopredlagateljica podpre 
skupnega kandidata.

Kot nestrankarska kandida
ta sta svojo kandidaturo okli
cala Branka Hudina Sladič in 
Milko Veršec. Sladičeva napo
veduje, da bo potrebnih 150 
podpisov podpore volilcev 
zbrala do konca tedna. Pričakuje 
tudi podporo članov sindikata 
Neodvisnost, saj je podpredsed
nica njegovega odbora za Po
savje in Dolenjsko. Milko Ver
šec pa je že prvi dan, ko je začel 
teči rok za vlaganje kandidatur, 
od 11. do 17. ure na upravni 
enoti zbral 146 podpisov. Pravi, 
da so med njimi člani in simpa- 
tizeiji SDS, čeprav ga seveda 
stranka, ki ima svojega kandi
data, ne podpira. Skupno zbra
no število podpisov presega po
trebno kvoto, kandidaturo pa bo 
občinski volilni komisiji najbrž 
predal med prvimi.

Branka Dernovšek

ETA
Kako radodarni smo Slovenci?

Po katastrofaknem potresu v jugovzhodni Aziji in zloveščih 
cunamijih, ki so zahtevali preko 150 tisoč človeških življenj, se 
je v preostalem svetu začelo zbiranje pomoči, s katero bi vsaj 
malo omilili življenje tistih, ki so cunamije preživeli. Odzvala 
se je tudi Slovenija, odzvale so se vse tri posavske občine in 
mnogi posamezniki. Ali smo pomagali dovolj, na kakšen način 
in koliko zaupamo različnim humanitarnim organizacijam, smo 
povprašali nekaj naključno izbranih Posavcev.

Dejan Dornik, gradbenik iz Krškega.
Prav je, da naša država pomaga predelom 
Azije, ki jih je prizadel cunami. Slišal sem, 
da je nekaj denaija v te namene prispevala 
tudi občina Krško. Lepo je, da se s svojimi 
prispevki odzivajo tudi naši državljani. Oseb
no še nisem ničesar daroval. Menim, da je ta 
katastrofa povezala človekoljubne sile sve
ta in da bi bilo tako tudi v času brez hudih 
naravnih katastrof.

Matic Svažič, študent iz Sevnice: Ko sem 
videl katastrofalne razsežnosti cunamija, sem 
bil v šoku. Kako se lahko narava poigra z 
nami! Menim, da so se ljudje dobro odzvali, 
prav tako država. Na voljo so različne poti, 
kako pomagati pomoči potrebnim. Toda 
osebno sem skeptik in se bojim, da zbrana 
sredstva ne bodo dosegla tistih, kijih potrebu
jejo. Osebno ne zaupam tem organizacijam, 
saj nam je primer Rdečega križa odprl oči.

Branka Murko, gostinka iz Krškega: Ko
poslušam o posledicah potresa, se mi najbolj 
smilijo otroci in sprašujem se, če bodo s stra
ni lastnih držav in mednarodnih institucij 
res dovolj zaščiteni pred zlorabami. Sloveni
ja je za obnovo prizadetih področij tja posla
la denar, medtem ko je za potres v Posočju 
odtegovala državljanom. Morda bi bilo bolj 
smiselno pomagati pri obnovi in bdeti nad 
usmerjanjem pomoči.

Maja Stribrič, študentka iz Sp. Starega 
Grada: Mislim, daje glede na proračun Slo
venija prispevala dovolj, saj sodimo med 
majhne države. Mogoče tudi denar, ki prite
ka z vsega sveta, ne bo namensko porabljen, 
saj je vmes mnogo posrednikov. Najbolj še 
verjamem Karitasu. Denaija sicer še nisem 
prispevala, bi ga pa najraje dala prizadetim v 
roke, zagotovo pa bi se odločila za posvojitev 
na daljavo, saj se nam niti sanja ne, kakšno 
nočno moro preživljajo domačini.

Jasmina Čater, dijakinja iz Brežic: Mis
lim, daje država prispevala dovolj, bi pa ver
jetno več, če bi v nesreči nastradali tudi Slo
venci ali če bi se katastrofa zgodila kje bližje. 
Občina se ni preveč izkazala, saj smo še dija
ki brežiške gimnazije zbrali več (najmanjši 
znesek je bil 300 SIT). Če bi podarila več 
denaija, bi ga veijetno Rdečemu križu, saj 
tudi denimo pri Unicefu prevečkrat ponikne 
v neznano. Po mojem mnenju bo samo okrog 
dve tretjini podaijenega prišlo v prave roke.

Vozniki manj pritiskajo na plin
Posavje - L januarja je začel veljati nov Zakon o varnosti 

cestnega prometa, ki naj bi doprinesel k večji varnosti v 
prometu. Čeprav bo učinek verjetno kratkoročen, pa Štefan 
Hren s Policijske uprave (PU) Krško pravi, da za zdaj učinkuje. 
Kot je pojasnil, v Posavju ni posebnih skupin policistov, ki bi 
se ukvarjale le z nadziranjem hitrosti, saj v te namene že lep 
čas deluje redna patrulja, ki uporablja tudi prenosni radar. 
Sicer pa bodo tudi na krški PU posebno pozornost namenjali 
alkoholu in uporabi varnostnega pasu, akcije so napovedane 
in so v praksi že prava stalnica.

Na začetku veljavnosti novega zakona so policisti izrekli 
približno 200 opozoril, v primerjalnem obdobju lanskega leta 
40, zaradi prečkanja cestišča pa so opozorili še 30 oseb. Sicer 
pa so policisti PU Krško med L in 16. januarjem izdali približno 
280 plačilnih nalogov, kar je bistveno manj kot v primerjal
nem obdobju lanskega leta, ko je bilo izdanih 1045 plačilnih 
nalogov. V prvi polovici meseca so ugotovili, da je kar 63 
voznikov vozilo pod vplivom alkohola (lani 62), 128 (lani 
531) voznikov pa je prekoračilo hitrost, pri čemer še vedno 
prednjačijo kršitve v naseljih.

Sicer pa bodo poslej kazensko odgovarjali tudi sovozniki, 
ki jih pri nekaterih prekrških, denimo prehodu železniške proge 
pri utripanju svetlobnih znakov (30 tisočakov), ali pa pri 
prekoračitvi največje dovoljene hitrosti (10 tisočakov) čakajo 
precejšnje kazni. Pozorni pa bodo morali biti tudi ljubitelji 
rolanja, saj se bodo odslej lahko “podili” le po pločnikih, in 
starši, ki bodo odslej v svojih jeklenih konjičkih lahko pre
važali na zadnjem sedežu le dva otroka. M.K.
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Nov obračun neprofitnih 
najemnin

Slovenija, Posavje - Stanovanjski zakon določa najvišjo dovoljeno stopnjo neprofitnih najem
nin v Sloveniji, ki je 4,68 odstotka od vrednosti stanovanja. Določa tudi enotno točko za vred
notenje stanovanj. Nov sistem obračunavanja neprofitnih najemnin je pričel veljati z letošnjim 
januarjem, za dokončno uskladitev pa sta predvideni dve leti.

Zakonodajalec je s predpi
sanim enotnim načinom za iz
račun najemnin v neprofitnih 
stanovanjih dosegel, da ne bo 
več tolikšnih razlik v najemnini 
za enakovredno stanovanje. Do
ločil je enotno vrednost točke, 
ki je 2,63 evra in je osnova za 
izračun vrednosti stanovanja ter 
najvišjo dopustno najemnino, ki 
je 4,68 odstotka vrednosti sta
novanja. Uveljavljanje novega 
obračuna naj bi se izvajalo po
stopoma v dveh letih. Seveda pa 
nov sistem obračuna ne pomeni 
enakih absolutnih zneskov na
jemnin za celo državo, saj na 
njeno višino vplivajo merila, ki 
dopuščajo variranje. Ni obvez
no, da se občine kot lastnice 
držijo najvišje predpisane stop
nje, je povedal Borut Simončič 
iz občine Sevnica. Pojasnil je, 
da bodo najemnine za stanovan
ja v Sevnici konec leta 2005 do
segle obračun po stopnji 3,81 
odstotka vrednosti stanovanj in 
pri tem bo ostalo, v Krmelju, 
kjer gre za denacionalizirana 
stanovanja slabše kakovosti, pa 
le 2,05 odstotka. Če bi želeli to 
uskladitev doseči naenkrat, bi

morali neprofitne najemnine 
zvišati kar za 37 odstotkov. Tega 
niso storili, ampak razdelili na 
tri obdobja. Januarske položni
ce bodo višje za 9,6 odstotkov, 
junija sledi še eno zvišanje za 
13,7 odstotka, za enak odstotek 
bo tretje zvišanje s koncem leta. 
Dragica Lazanski iz občine 
Brežice je pojasnila, da bodo pri 
njih do konca leta 2006 dosegli 
enako končno stopnjo obračuna 
kot v Sevnici, to je 3,81. Postop
no povišanje najemnin bo do 
konca leta 2005 v okvirih dose
ganja stopnje 3,18 odstotka od 
vrednosti stanovanja.

Vodja oddelka za gospo
darstvo občine Krško Franc 
Černelič je povedal, da bodo 
podražitve zaradi nove metod
ologije obračunavali postopo
ma do meseca julija. Razložil je, 
da ne gre za visoko povišanje, 
saj je razpon podražitev od 300 
SIT pa do 3000 SIT. Po starem 
sistemu so imeli namreč za vred
notenje kvadratnega metra 
stanovanjske površine kar 
dvanajst različnih kriterijev, ki 
so bili v bistvu socialni korek
tiv.

Če je v stanovanjski, politiki 
samo sociala in ni zagotovljene
ga minimuma ekonomike, pride 
do zastoja pri prepotrebni grad
nji novega stanovanjskega fon
da. V Krškem bi po oceni 
Černeliča morali zgraditi 30 
stanovanj za socialno ogrožene, 
50 stanovanj s profitno na
jemnino in 6 stanovanj za re
ševanje občasnih nujnih pri
merov.

Novost je tudi po enotnem 
programu obračunavanje sub
vencij k najemnini za celo dr
žavo. Subvencija se priznava 
glede na stanovanjski standard 
in nič več pavšalno. To pomeni, 
da se eni osebi prizna subvenci
ja na normativ 30 kvadratnih 
metrov, za dve osebi je 45 kva
dratnih metrov, za tri osebe 55 
kvadratnih metrov stanovanjske 
površine. S tem zakonom pri 
neprofitnih najemninah država 
dela red tudi na področju so
ciale, saj so doslej nekateri, ki 
so se znašli, upravičenost do 
subvencij “tržili” na dveh kon
cih - na centru za socialno delo 
in na občini.

Branka Demovšek

Slaba petina manj nezaposlenih
Čatež ob Savi - Pred iztekom leta 2004 so se sestali člani Sveta partnerjev Zavoda RS za 
zaposlovanje iz območne službe Sevnica. Saša Mohorko je podrobno in pregledno razložila 
sliko zaposlovanja v Posavju. Razveseljivo je predvsem dejstvo, daje stopnja brezposelnosti v 
regiji za slabo petino nižja kot leto prej, kar je bolj posledica zaposlovanja v drugih regijah, 
predvsem novomeški in celjski, ter bolj rigoroznega nadziranja nezaposlenih, kot pa povečanja 
števila delovnih mest.

V Posavju najbolj priman- kušenj. Na zavodu beležijo pre-
jkuje delavcev v gradbeništvu, cej manjše število novo prijav-
kovinarstvu, gostinstvu, živil- ljenih nezaposlenih, kar je pos- 
ski industriji, premalo pa je ledica manjšega števila novih 
tudi strojnikov s sedmo stopnjo presežnih delavcev. Lani je za-

Saša Mohorko med predstavitvijo

izobrazbe in družboslovcev. 
Med slednje sodijo profesorji 
tujih jezikov, slovenščine, glas
be, primanjkuje tudi zdravni
kov, farmacevtov, matematikov, 
inženirjev agronomije. Mohor
kova je še povedala, da je sicer 
dobro, da narašča število višje 
izobraženih strokovnjakov ko
mercialne smeri, a povpraševa
nje po njih je čedalje manjše, 
prezasičenost trga s tovrstno 
delovno silo pa negativno vpli
va tudi na vse večjo nezaposle
nost univerzitetno izobraženih 
ekonomistov brez delovnih iz

vod subvencioniral 109 delov
nih mest težje zaposljivih oseb, 
med katere sodijo tudi tekstil- 
ke. Sicer pa je najmanj nezapo
slenih v sevniški občini, 850, ki 
od lanskega junija beleži najbolj 
strm padec nezaposlenosti, v 
brežiški jih je slabih 1300, v krški 
pa nekaj čez 1400.

V letu 2004 si je službo našla 
četrtina tistih, ki je stara nad 40 
let oz. je brez izobrazbe, pa tudi 
tistih, ki so bili prijavljeni na 
Zavodu za zaposlovanje več 
kot eno leto. Zaposlilo se je 50 
odstotkov žensk, zunaj regije

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

pa si je službo našlo nekaj manj 
kot 25 odstotkov ljudi. Zaskrb
ljujoč je odliv strokovnega 
kadra, med katerim je kar 83 
odstotkov ljudi s peto in sedmo 
stopnjo izobrazbe. Na območni 
službi ugotavljajo, da se je lani 
na zavod prijavilo 571 ljudi 
manj kot leta 2003, s seznama 
brezposelnih oseb pa so črtali 
kar 400 oseb več kot leto prej, 
od tega 250 v krški občini. 
Vseh “črtanih” je 2100, kar je 
predvsem posledica, da se brez
poselni ne oglašajo na zavodu, 
kot to zahtevajo pravila, njiho
ve lastne odločitve, upokojitve 
in porodniški dopust, pravice 
invalidov, preseneča pa visok 
odstotek zavrnitve zaposlitve. 
Tudi prejemnikov denarnega 
nadomestila in pomoči je pre
cej manj kot v letu 2003.

Kako pa se bodo gibali ka
zalniki brezposelnosti letos? 
Direktor območne službe in 
predsednik Sveta partnerjev 
Anton Koren napoveduje pre
cejšnje povečanje presežne de
lovne sile; s sedanjih 350 naj 
bi se v prihodnjem letu ta šte
vilka povzpela na 580, in to 
predvsem zaradi težav tekstilne 
industrije, trgovine, pa tudi ko
vinsko predelovalnih dejavno
sti. Podjetja se bodo morala 
vsekakor usmeriti v tehnološko 
zahtevnejšo proizvodnjo. Na 
tokratnem srečanju pa je bilo 
podanih tudi nekaj predlogov; 
Franc Černelič je dejal, da bi 
zakonodajalec moral omiliti 
pogoje za izučitev določenih 
poklicev, kot je denimo pola
galec ploščic, kjer ima vendarle 
večjo težo spretnost kot pa for
malna izobrazba. Tudi v nadal
jevanju razprave je pogovor te
kel o deficitarnih poklicih in 
splošnih pogojih zaposlovan
ja tujcev od vstopa Slovenije v 
Evropsko unijo.

Mojca Kosem

Andrej Vizjak

“Doletela me je hladna 
prha”

Magister elektrotehnike Andrej Vizjak je bil zaposlen v Lito
stroju, na Institutu Jožefa Stefana in v državni upravi kot 
inšpektor za delo. Leta 2000 je bil imenovan za državnega 
sekretarja na ministrstvu za delo v Bajukovi vladi, dve leti 
kasneje je bil izvoljen za župana občine Brežice. V vladi Jane
za Janše pa je kot minister prevzel gospodarski resor.

Načrtujejo 
večjo prodajo
Sevnica - V obutveni industri
ji so se v Sloveniji obdržala le 
še tri podjetja, med njimi 
sevniška Kopitarna. Ob vse 
tršim pogojem na globalizi- 
ranem trgu in nekoliko zmanj
šani lanski prodaji se v le
tošnjem letu v Kopitarni še 
bolj osredotočajo na omeje
vanje stroškov, kar pomeni 
tudi odpuščanje delavcev, ven
dar v minimalnem obsegu.

Prihodek sevniške Kopitar
ne za leto 2004 znaša 2 milijar
di 80 milijonov SIT, kar je za 
tri odstotke manj od prodaje v 
letu 2003, ko je družba ustva
rila 34 milijonov neto dobička. 
Dobiček ostaja tudi v lanskem 
poslovnem letu, vendar za po
lovico manjši, pravi direktor 
Marjan Kurnik. Podjetje mora 
zaradi nadaljnjega zaostrovan
ja na trgu še bolj omejiti lastne 
stroške, kar pomeni tudi od
puščanja. V letu 2005 bodo 
število delovnih mest počasi 
zmanjšali za 18, vendar bo šlo 
v odprto brezposelnost le 9 de
lavcev, medtem ko bodo osta
lo polovico razreševali po tako 
imenovani mehki varianti z 
dokupom let, je povedal Kur
nik. Danes imajo zaposlenih 
255 ljudi.

Dodal je, da Kopitarna de
luje stabilno, vendar časi niso 
takšni, da bi si podjetje lahko 
privoščilo rezerve v zaposlit
vah. Da bo stabilnost ohranja
lo na daljši rok, mora pravo
časno ukrepati tudi z neljubi
mi odločitvami, kakršna je 
zmanjševanje delovnih mest 
glede na razmere na trgu.

V letošnje leto vstopajo s 
strategijo, ki obeta povečano 
prodajo programa kopit. Lani 
marca so namreč v Beogradu 
odprli modelarsko delavnico za 
čevljarska kopita, ki je digi
talno povezana z matično 
proizvodnjo v Sevnici in še eno 
takšno vzorčno delavnico v 
Temisoari v Romuniji. Obe na
ložbi sta znašali 140 tisoč ev
rov. Firma v Beogradu je konec 
leta 2004 že zaključila s pozi
tivnim poslovanjem. Na ro
munskem trgu bodo po oceni 
lahko prodali približno 20 ti
soč parov kopit, kar danes pred
stavlja 20 odstotkov proizvod
nje tega programa v Kopitarni, 
kjer še naprej ostaja za krmilom 
Marjan Kurnik. Pojavile so 
se namreč gpvorice, da se 
odpravlja iz firme, kar je od
ločno zanikal. B.D.

Kakšno zapuščino ste prevzeli 
ob primopredaji poslov?

Prve dni sem se že soočil z 
določenimi težavami in izzivi. 
Na primer tožba Vege, v kateri 
ta operater mobilne telefonije 
trdi, da slovenska država ni 
poskrbela za konkurenčne raz
mere na trgu telekomunikacij. 
Zahtevek proučujemo. Na mizi 
imamo tudi zavezujočo ponud
bo našega Telekoma za nakup 
črnogorskega Telekoma, kjer 
mora država kot večinski last
nik reči svoje; saj gre za na
ložbo, ki lahko pomeni razvoj 
ali pa tudi ne.

Hladna prha pa me je do
letela ob pregledu postavk za 
gospodarstvo v proračunu 
2005, saj ni predvidenih sred
stev slovenskega dela soude
ležbe za črpanje denarja iz 
strukturnih skladov, ki so izpo- 
gajana in na voljo do leta 2006. 
Prav tako ni predvidenih sred
stev za prestrukturiranje podje
tij v težavah, kot je tekstilna, 
obutvena in usnjarska industri
ja. Naša prva naloga je torej 
prestrukturiranje proračuna.

Pri analizi stanja ste kot us
pešno ocenili dosedanje dodelje
vanje državnih pomoči za podjetja 
v težavah. Boste s tem nadaljevali?

Seveda! Kot minister bom 
zagovarjal čim več spodbud za 
slovensko gospodarstvo, ven
dar s premišljenim, selektivnim 
in gospodarnim pristopom pod
jetjem v težavah. Poudariti vel
ja, da so se zadnji dve leti po
moči dodeljevale po admini
strativno zahtevni poti, tako da 
so podjetja dobila denar le za 
prestrukturiranje proizvodnje. 
Zabeleženih je kar nekaj uspeš
nih sanacij, pa tudi nekaj slabih 
praks. A dobrih primerov je več 
kot slabih. Naša odgovornost 
je preudarno dodeljevati dav
koplačevalski denar, da družba 
v težavah s prestrukturiranjem 
postane konkurenčna, ne pa da 
ji samo podaljšujemo agonijo 
preživetja za nekaj mesecev, 
kot se je to počelo pred deseti
mi leti.

Kot vidite, so zopet “na tape
ti” nekatere panoge. Seveda bo 
morala država ustrezno poma
gati, da se v teh podjetjih izlo

čijo zdrava jedra, sposobna 
konkurirati na evropskem trgu. 
Za ostale bo potrebno poskrbe
ti z iskanjem strateških partner
jev z novimi programi in trgi. 
Pred nami je veliko dela na tem 
področju, verjamem pa, da ga 
bomo zmogli skupaj z odgo
vornim menedžmentom in sin
dikati. Ti so zelo pomembni 
kreatorji prihodnosti teh družb.

Za pomoč in svetovanje ima nova 
vlada strateški svet, v katerem so 
mlajši ekonomisti na čelu z dr. 
Mičom Mrkaičem. Eni to komenti
rajo kot nezaupanje premiera v 
svoje ministre. Koliko boste vi 
dovzetni za nasvete strateškega sve
ta in koliko odprti za polemike eko
nomistov z drugačnimi pogledi?

Moja naloga je, da iz sinteze 
različnih mnenj potegnem naj
boljše odločitve. Ne dvomim, 
da bo tudi opozicija oblikovala 
močno vlado v senci, ki bo 
opozarjala na probleme in 
upam, tudi predlagala rešitve. 
Na nas je odgovornost, da upo
števamo in uporabimo dobre 
predloge.

Strateški svet pa je mišljen 
kot krovna strokovna kapa nad 
delovanjem vlade, ki opozarja 
na makroekonomski aspekt 
programa posameznega mini
strstva. Doslej smo bili vajeni, 
da je vsako ministrstvo vodilo 
lastno politiko, marsikdaj ne
koordinirano do drugih resor
jev. Pozitivni rezultat posamez
nih ukrepov je lahko bistveno 
večji, če je delo med ministrstvi 
koordinirano in če so ta opo
zorjena na makroefekt nekega 
svojega resornega programa- 
Zato strateški svet, ne pa, da je 
razumljen kot konkurenca vla
di ali še bolj neumno - kot ne
zaupnica nam, ki nas je Janez 
Janša še kot mandatar imenoval 
v vlado.

Za strateški svet imam prv°
nalogo, to je prestrukturiranje 
proračuna. Zanima me njihovo 
mnenje, kje bi vzeli in kafli 
dali, da bi proračuna 2005' 
2006 sledila ključnim ciljem ' 
vstopu v evro območje in hkrati 
zagotovljenim pogojem za več- 
jo gospodarsko rast.

Branka Dernovš^

Glasbeni večer s Kostakom
Krško - V Kostaku so se 

odločili, da na začetku poti v 
novo leto osebno voščijo in za
želijo vse najlepše poslovnim 
partnerjem tudi z glasbenim 
večerom ter se izbranim na tak 
način zahvalijo za sodelovan
je, zaupanje in soustvarjanje 
poslovne poti. Srečanja se je 
udeležil tudi krški župan Fran
ci Bogovič, povabljeni pa so 
bili člani občinskega sveta ob
čine Krško, predsedniki KS v 
občini Krško, predstavniki ob
čine in Upravne enote Krško ter 
mediji. Direktor družbe Kostak 
Božidar Resnik se je v pozdra
vu ozrl na preteklo leto, ki je 
bilo zaznamovano predvsem z 
jubilejem ob 50-letnici orga
nizirane komunalne dejavnos
ti v občini Krško. Obletnico so 
obeležili s številnimi priredit
vami in poslovnimi uspehi, po
slanstvo v družbi pa so uresni
čevali s podporo različnim

družabnim dejavnostim, šport- podoba in ima nešteto P° 
nikom, kulturnim ustvarjal- menov, zato jo vsakdo doživ,J 
cem, med katerimi sta bili tudi in razume po svoje. P.U. 
dve večerni 
gostji, glasbe
nici iz doma
čega okolja Ni
na Pirc in Ni
ka Tkalec (na 
fotografiji).

Koncert 
Tkalčeve na 
klavirju in fla
vti in Pirčeve 
na violini so 
zbrani pozorno 
poslušali in s 
tem prijetno 
zaključili sre
čanje ter si 
zaželeli še več 
takih večerov.
Govorica glas
be namreč ni 
oprijemljiva 
kot beseda ali
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Nas bodo zdravili zdravniki 
ali pesnjki?

Slovenija, Posavje - Tragični primer zastrupitve s plinom na Koroškem je prinesel na površje 
še en problem slovenskega zdravstva. V zdravstvenih ustanovah namreč delajo številni zdravniki 
brez licence. Mnogi pa ne morejo dobiti licence samo zato, ker do popolnosti ne obvladajo 
slovenskega jezika.

V brežiškem zdravstvenem 
domu imajo vsi zdravniki licen
co, potrjuje direktorica Marjet
ka Blaževič, in tudi večjih 
kadrovskih težav nimajo. Tre
nutno imajo polno mrežo, kar 
pomeni, da so vsa delovna me
sta zasedena. Imajo pa neugod
no starostno strukturo, tako da 
imajo včasih težave pri organi
ziranju dežurstev.

V Bolnišnici Brežice imajo 
vsi zdravniki, ki opravljajo sa
mostojno delo, licenco. Dokler 
zdravnik nima licence in je na 
specializaciji, dela pod nadzo
rom mentorja, zagotavlja direk
tor Tone Zorko. Trenutno bi 
potrebovali pediatrinjo, a tudi 
brez nje delo, vključno z de
žurstvom, nemoteno poteka.

Po besedah direktorja Želj
ka Halapije se v sevniškem 
zdravstvenem domu, kjer ima
jo vsi zdravniki licenco, ubada
jo s hudimi kadrovskimi teža
vami. Že dve leti iščejo zdravni
ka, a nihče od prijavljenih ni 
izpolnjeval pogojev. Zasedena 
imajo sicer vsa mesta in na se
znamu dovolj zdravnikov, a 
problem se pojavlja pri nado
meščanjih in ob dopustih. Vsak 
Zdravnik ima 35 delovnih dni 
dopusta, 10 dni pa mu pripada 
za strokovno izpopolnjevanje. 
Ker v sevniškem zdravstvenem 
domu delajo trije zdravniški pa
ri, zakonci skupaj koristijo do
pust in ni dovolj zdravnikov za 
nadomeščanje. V težki situaciji 
je tudi zdravstveni dom Krmelj, 
saj v poletnih mesecih tam 
zdravnika skorajda ni in v Mim- 
ski dolini so zaradi tega zelo 
nejevoljni. Halapija je prepri
čan, da bo Sevnica v kratkem 
dobila novega zdravnika. Če bo 
to zdravnik, s katerim se dogo
varjajo, še ne vedo, saj bo zad
ajo besedo rekla zdravniška 
Gornica. Minister za zdravje 
Andrej Bručan je namreč na

povedal, da zaradi perečega po
manjkanja zdravnikov na mini
strstvu razmišljajo o uvozu 
zdravnikov iz članic EU, zlasti 
s Češke in Slovaške. Doslej naj 
bi iz držav članic EU prejeli že 
230 prijav zainteresiranih zdrav
nikov.

Prav pri tujih zdravnikih pa 
se pojavlja še en problem, opo
zarja direktor Zdravstvenega 
doma Krško Rudolf Ladika, ki 
je pred 33 leti prišel na Senovo 
iz takratne jugoslovanske repu
blike in dokazal, da ima - kljub 
slabšemu znanju slovenščine - 
številne druge kvalitete. Po 
njegovem je poglavitni pro
blem ta, da država pri zaposlo
vanju zdravnikov ne upošteva 
njihove strokovnosti, temveč 
(ne)znanje slovenskega jezika. 
Ladiki se zdi prav, da morajo 
zdravniki-tujci obvladati slo
venski jezik, da se lahko spora
zumevajo s pacienti, ni pa nuj
no, karikirano dodaja, da mora
jo biti Prešerni in morajo znati 
pisati verze. V tem je po nje
govem največji problem, ki ga 
ponazarja z zdravnico, ki se po
teguje za delo v krškem zdrav
stvenem domu. Omenjena 
zdravnica je nostrificirala svo
jo diplomo, opravila vse izpite, 
zalomilo pa se ji je pri izpitu iz 
slovenskega jezika. Opravila je 
namreč izpit iz slovenskega 
jezika, ki zadostuje srednješol
skemu nivoju, ni pa se prebila 
čez visokošolski del. Po mnen
ju Ladike je najpomembnejša 
komunikacija, ne pa finese. 
Dokler se bo slovenska država 
tako obnašala, bo imela težave 
pri zagotavljanju zadostnega 
števila zdravnikov. Sicer pa di
rektor Ladika kot primer pa
metne politike načrtovanja iz
postavlja prav ZD Krško in kr
ško občino. Če krška občina že 
20 let zapored ne bi štipendira
la po pet študentov medicine

rojstva v porodnišnici brežice

Q ie Prvi otrok Petre Šumak iz Podčetrtka, sicer računovodje, 
pr>l^stoPi rada pred fotografski objektiv. Mala Tea se je rodila 
Po Casno, saj so zaradi morebitnih zapletov morali umetno 
potiti popadke. Vendar zaradi tega štručka v ničemer ne 
ko S{ya za svojimi sovrstniki, ob rojstvu je namreč tehtala 3,25 
Pt\ ^ ada očka in mamica sta sicer do zadnjega mislila, da bo 
°fyr°jenček moškega spola, izbrala sta mu tudi ime, a ni bil 

‘Pamir, še manj pa mamica, prav nič razočaran.

^stva od 3. 1. do 16. 1. 2005
!l0rvekjjce so rodile: Karmen Križnik iz Gubnega, Bernardka 
sTre]^ek S ,c'enove£a> Tanja Sluga z Rožnega, Katja Pongračič 
in neza> Petra Jalovec iz Sobenje vasi, Marjana Šoln iz Dovškega 

tra Šumak iz Podčetrtka. ^

Hov^C so rodile: Stanka Suban z Obrežja, Petra Preskar z Ok- 
jikeoaef^0re> Tatjana Krošelj iz Volčjega, Branka Petrovič z Ve- 
rik ^ tu reža, Alenka Pečnik Kranjec iz Brežic, Marjanca Hor- 

^rzle Planine in Ingrid Molan iz Brežic.

jička je rodila: Vesna Vahtarič iz Kunšperka (deklico in dečka).

in dveh študentov stomatolo
gije, bi bil krški zdravstveni 
dom danes v razsulu. Po drugi 
strani pa zaradi ponesrečenega 
sistema opravljanja staža oz. 
sekundariata, ki poteka v bol
nišnicah, bolnišnice s temi 
kadri zapolnijo svoje vrzeli. Ko 
se je staž še lahko opravljal v 
zdravstvenih domovih, so se vsi 
njihovi štipendisti vrnili v kraj. 
Danes ni več tako in zaradi tega 
štipendistom “ne režejo črev”, 
kot se je slikovito izrazil Ladi
ka, saj se zavedajo, da je dobro 
imeti svoje ljudi v raznih zdrav
stvenih inštitucijah. Le enega 
primera se spominja, ko je mo
rala štipendistka vračati šti
pendijo, saj jih je zapustila v 
najtežjih časih. Sicer pa imajo 
v krškem zdravstvenem domu 
vsi zdravniki licence, razen ene 
zdravnice, ki je prekinila se
kundariat in nadaljevala spe
cializacijo.

Primer krškega zdravstvene
ga doma je tako eden redkih v 
Sloveniji, kjer skrbijo za kadre, 
kljub temu pa - tako Ladika - 
bi morala država resno premis
liti, ali želi strokovno usposob
ljene zdravnike ali Prešerne, ki 
znajo kovati rime.

Nada Černič Cvetanovski

Fakulteta pripravljena na vpis
Krško - Tik pred novim letom je Svet za visoko šolstvo potrdil program nove Fakultete za 
logistiko, ki deluje pri Univerzi Maribor, ima sedež v Celju in enoto za študijske in raziskovalne 
dejavnosti v Krškem. Dekan dr. Martin Lipičnik, prodekan Janez Usenik in rektor mariborske 
univerze dr. Ivan Rozman so v Krškem študijski program podrobno predstavili gospodarstveni
kom in šolnikom. Spomladi pričakujejo zadostno število vpisanih študentov, da bi fakulteta 
jeseni z novim študijskim letom polno zaživela.

Aktivnosti za ustanovitev 
Fakultete za logistiko v Krškem 
so se pričele v letu 2001, v na
slednjem letu se je vključila 
občina Celje in rezultat je sedež 
novoustanovljene fakultete v 
Celju, v Krškem pa njene stal
ne enote za študijske in razisko
valne dejavnosti.

dili v študentski dom. Krški žu
pan Franci Bogovič pravi, da so 
sredstva zagotovljena. V Celju 
so prav tako novim študentom 
na razpolago lepi prostori, je 
povedal Boris Klančnik iz Re
gionalne razvojne agencije.

Program univerzitetnega in 
visokošolskega dodiplomske-'

Janez Usenik, Martin Lipičnik in Ivan Rozman

Občina Krško se pripravlja 
na izpolnitev svojih obvez gle
de zagotavljanja prostorov. 
Studijski program se bo izva
jal v prostorih nekdanje tehnič
ne šole na Hočevarjevem trgu, 
nekdanji dijaški dom na Cesti 
krških žrtev pa naj bi preure

Brisi materničnega vratu 
v pravih rokah?

Slovenija, Posavje- Ministrstvo za zdravje je ugotovilo, da 
skoraj polovico odvzetih brisov materničnega vratu, s pomočjo 
katerih se odkriva zgodnji rak in predrakava stanja, pregledajo 
v neustreznih laboratorijih. So posavski brisi v pravih rokah?

Ministrstvo za zdravje je na 
podlagi pregleda opravljene 
dejavnosti laboratorijev za pre
gled brisov materničnega vratu 
lani izdalo pozitivne odločbe 
enajstim laboratorijem za pre
gledovanje brisov maternične
ga vratu, osem laboratorijev pa 
je dobilo negativno mnenje. To 
pomeni, da ne bi smeli oprav
ljati citopatološke dejavnosti. 
Na ministrstvu za zdravje pravi
jo, da so izvajalci ginekološke 
dejavnosti tisti, ki so odgovor
ni, da brise pošljejo v pregled 
ustreznim laboratorijem. Izva
jalci dobijo denar za svoj pro
gram, nato pa sklenejo pogod
bo z laboratorijem, ki opravlja 
citopatološko dejavnost. Mini
strstvo za zdravje je že spomla
di izvajalce obvestilo, kateri 
laboratoriji imajo dovoljenja. 
Zaradi suma o morebitnih ne
pravilnostih je ministrstvo poz
valo vse izvajalce, da pošljejo 
poročilo, s katerimi laboratoriji 
imajo sklenjeno pogodbo.

Ministrstvo je prejelo 110 
odgovorov, iz katerih je razvid
no, da vsi izvajalci pošiljajo 
brise materničnega vratu v labo
ratorije, ki imajo dovoljenje 
ministrstva za opravljanje te 
dejavnosti. Pri odgovorih je 
všteto tudi podjetje SIZE, ki si
cer dovoljenja zdravstvenega 
ministrstva ni dobilo, vendar

lahko dejavnost opravlja na po
dlagi začasne odredbe sodišča.

In kako je v Posavju? Direk
tor brežiške bolnišnice Tone 
Zorko pravi, da so do konca 
junija lani opravljali v labora
toriju brežiške bolnišnice op
ravljali preglede brisov mate
rničnega vratu, saj so bili pre
pričani, da to delajo strokovno. 
Ker pa niso imeli redno zapos
lenega patologa, niso dobili 
verifikacije za opravljanje teh 
del. Od 1. julija lani imajo tako 
sklenjeno pogodbo s patološ
kim oddelkom novomeške 
bolnišnice. Podobno pogodbo 
ima s 1. julijem sklenjeno tudi 
brežiški zdravstveni dom ter za
sebnik, ki opravlja ginekološko 
dejavnost v Krškem. V brežiški 
bolnišnici so namreč opravlja
li preglede brisov materničnega 
vratu tudi za Zdravstveni dom 
Brežice in Krško, prav tako pa 
tudi za občino Šmarje pri Jel
šah. Na leto so tako pregledali 
od 7 do 8 tisoč brisov. Tri leta 
nazaj so v Brežicah brise mater
ničnega vratu pregledovali tudi 
za sevniško ginekološko ambu
lanto, ki pa se je kasneje preus
merila v Celje, kjer ima sklenje
no pogodbo s tamkajšnjim veri
ficiranim citopatološkim labo
ratorijem.

Nada Černič Cvetanovski

Na podlagi mnenja razširjenega strokovnega kolegija za pa
tologijo in sodno medicino bo Ministrstvo za zdravje spremenilo 
pravilnik, ki bo dovoljeval pregledovanje brisov materničnega 
vratu izključno javnim zavodom; citopatološke dejavnosti ne bodo 
smeh opravljati niti zasebniki, ki trenutno imajo dovoljenje za 
tovrstno delo. Na ministrstvu napovedujejo tudi strožji nadzor nad 
laboratoriji, zmanjšanje števila laboratorijev, ki bodo lahko pre
gledovan brise in strožje pogoje za pridobitev dovoljenj.

ga študija logistike traja tri leta 
z možnostjo nadaljevanja dve
letnega magistrskega in trilet
nega doktorskega študija. To je 
v Sloveniji prvi program teh
niške smeri, zasnovan po bo
lonjski usmeritvi. Program za 
podiplomski študij sicer še ni
ma potrditve na Svetu za viso
ko šolstvo, a jo pričakujejo še 
to zimo, tako da bo s 1. oktob
rom možen vpis tudi na podi 
plomski študij.

Današnji dekan Fakultete za 
logistiko dr. Martin Lipičnik 
je s sodelavcem, sedaj prodeka
nom, Janezom Usenikom, na 
vsebini študija logistike pričel

delati pred sedmimi leti. Logis
tika je sicer stara kot človeštvo, 
saj se je to srečevalo s potrebo 
po transportu od nastanka civi
lizacije. Vse do globalizacije se 
je to področje reševalo bolj ali 
manj spontano, danes pa je lo
gistika postala resna veda in trg 
potrebuje tovrstne strokovnja
ke. Gospodarstvo in druge or
ganizacije namreč skozi logis
tiko vplivajo na stroške v svoji 
dejavnosti.

Rektor mariborske Univerze 
dr. Ivan Rozman je prepričan, 
da bo nova fakulteta, ki bo pod 
okriljem njihove univerze na
vezovala mednarodne stike v 
znanstveno raziskovalnem de
lu, producirala diplomante, ki 
bodo v gospodarstvo prinesli 
potrebno in konkretno novo 
znanje.

Skupaj za Celje in Krško je 
razpisanih 200 rednih in prav 
toliko izrednih mest za študen
te visokošolskega strokovnega 
programa ter 150 rednih in 200 
izrednih mest za univerzitetno 
smer.

Stroški za prvo leto delova
nja fakultete oziroma prvi štu
dijski letnik znašajo 250 mili
jonov SIT. Po dogovoru z drža
vo morata denar v celoti zago
toviti občini Celje in Krško. 
Celje zagotavlja 55 odstotkov, 
Krško 45 odstokov. Ne le de
kan, tudi obe občini so zelo 
zainteresirani, da bi se marca 
čim več dijakov in študentov 
odločilo za vpis na novo fakul
teto. Če jih ne bo vsaj 30 do 40 
v obeh programih, z ekonom
skega vidika študija ne bo moč 
izpeljati.

Branka Dernovšek

Zasedali mladi parlamentarci
Krško - V občini Krško je v organizaciji Zveze prijateljev 

mladine že petnajstič zapored zasedal otroški parlament. Mladi 
parlamentarci so v občinski sejni sobi razpravljali o otrokovih 
pravicah, o revščini, diskriminaciji in nestrpnosti, o pomenu 
demokracije in globalizacije. Za svojo predstavnico na naciona
lnem otroškem parlamentu so izvolili Katarino Rešek iz Osnov
ne šole Jurija Dalmatina Kško.

Na povabilo ZPM Krško se je zasedanja občinskega otroškega 
parlamenta udeležil tudi vodja delegacije Evropske unije v Sloveniji 
Erwan Fouere. Mladim je sporočil, da jih bodo takšne razprave nare
dile bolj strpne in občutljivejše na probleme sveta. Izkušnja bo 
dobrodošla, ko se bodo kot svetovni popotniki nekoč srečevali z 
drugimi kulturami in drugim predstavljali svojo. Tako kot štirje mla
di, ki so iz Španije, Francije in Avstrije skozi projekt “Evropska pros
tovoljna služba” prišli za dlje časa v Krško. Sodelujejo v tamkajšnjem 
Mladinskem centru in v Društvu zaveznikov mehkega pristanka, ide
ja otroškega parlamenta pa se jim zdi odlična. B.D.

nova v*ak ponedeljek
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Samoprispevek za šolo
Bizeljsko - Na Bizeljskem se pripravljajo na razpis referenduma za krajevni samoprispevek, ki bo 30. januarja. Krajani se 
bodo odločali, ali bodo s svojimi sredstvi, ki bi jih zbirali 5 let, pomagali pri gradnji nove šole. Predsednik krajevne skupnosti 
Franc Kelher želi, da bi nepotrebne razprtije v kraju zamenjala skupna volja za razvoj.

“Premajhni smo, da bi si lah
ko privoščili različne struje, 
kjer so v ospredju osebne koris
ti in promocije. To ne more pri
nesti napredka na vasi, kjer brez 
skupnih prizadevanj in odre
kanj ne bo razvoja”, pravi pred
sednik KS Bizeljsko Franc 
Kelher. V mislih ima podtikan
ja na račun svojega dela, za ka
terega za razliko od predhod
nika ne prejema plačila niti kilo
metrine. Moti ga z napačnimi 
argumenti promovirano naspro
tovanje referendumu za samo
prispevek, ki prihaja iz ust po
litično angažiranega človeka, ne 
pa od krajanov. “Ne rušimo 
nečesa že vnaprej, dopustimo, da 
odloči večina. Nihče ne more 
nikogar prisiliti, rezultat bo odraz 
svobodne volje”, pravi Kelher.

Nova šola je potrebna, ker 
se stare montažne za razumno 
vsoto ne da ne popraviti ne do
zidati. V njej ni pogojev za iz

vajanje devetletke. Novograd
nja bi po oceni stala približno 
700 milijonov SIT. Glavnino 
investicije bo financiral občin
ski proračun, manjši delež pri
speva država, dobrih 115 mili
jonov pa mora zagotoviti kra
jevna skupnost. Finančna ude
ležba krajevne skupnosti je po 
pred leti sprejetem sklepu Ob
činskega sveta Brežice obvez
na in na tak način so gradili 
tudi novo šolo v Kapelah.

Izglasovani samoprispevek 
na Bizeljskem bi pomenil, da 
občina dobi čimprejšnje so
glasje šolskega ministrstva k 
investiciji, sicer se lahko zgodi, 
da ministrstvo odloži svoj na
črtovani delež sofinanciranja. 
To bi pomenilo zamik za za
četek gradnje.

Če samoprispevek ne bo us
pel, bo krajevna skupnost vsa 
sredstva za svoje delovanje za 
pet let namenila za gradnjo šo

le, to pa pomeni, da bi za ta čas 
popolnoma zastalo vse, kar je 
še potrebno storiti na področju 
infrastrukture.

Franc Kelher sodeluje z ob
čino v pripravi natančnega se
znama zavezancev za plačilo in 
še bolj skrbno beleži tiste, ki bi 
bili plačila zaradi prenizkih do
hodkov oproščeni.

Zavezanci za plačilo so ose
be s stalnim bivališčem v KS 
Bizeljsko. Plačilo v višini dveh 
odstotkov se odmeri od njiho
vih bruto dohodkov v letu 
2003, odločbe pa izdaja pri
stojni občinski organ. Če se 
zavezancu bistveno spremeni 
finančno stanje v času trajanja 
samoprispevka, vloži na KS 
prošnjo za znižanje svoje ob
veznosti ali za oprostitev. Sred
stva samoprispevka se zbirajo 
na občini. Po prvih ocenah bi 
iz samoprispevka na Bizelj
skem lahko zbrali okrog 130

milijonov SIT.
Vršilka dolžnosti ravnateljice 

osnovne šole Saša Dernač s 
kolektivom deli srčno željo, da 
bi novo šolo pričeli graditi le
tos poleti. K temu želijo prispe
vati po svojih zmožnostih in 
tradicionalni januarski glasbe
ni festival, ki ga letos prirejajo 
že štirinajstič, bo posvečen pod
pori za novo šolo. 28. januarja 
se bo pod mentorstvom učitelja 
glasbe Vilka Ureka 23 učencev 
z razredne in predmetne stopnje 
s svojo interpretacijo znanih 
skladb potegovalo za nagrado 
občinstva in strokovne žirije. 
Vedno odlično obiskano prire
ditev, ki je minuli dve leti po
tekala v prosvetnem domu, letos 
vračajo v šolski prostor. S tem 
simbolično poudarjajo pomen 
šole za kraj in potrebo po us
treznih prostorih, čemur namen
jajo tudi izkupiček prireditve.

Branka Dernovšek

Obeležili dan vojaškega 
letalstva

Cerklje ob Krki - Pripadniki 15. helikopterskega bataljona so 
dan vojaškega letalstva Slovenske vojske (SV) obeležili s poseb
no slovesnostjo v letalski bazi v vojašnici Cerklje ob Krki. 
Praznik slovenskega vojaškega letalstva je pravzaprav pove
zan z dvema datumoma, in sicer 14. in 15. decembrom, ko so 
leta 1918 ustanovili ljubljansko in mariborsko letalsko stotnijo. 
Na prireditvi so štirje pripadniki helikopterskega bataljona pre
jeli bronasto priznanje, nekaj pa jih je tudi napredovalo. V kul
turnem programu je nastopil TrobUni kvintet SV, ogledati pa si 
je bilo mogoče tudi zračna plovila in opremo letalskih enot.

Mariborska in ljubljanska sto
tnija sta bili pod okriljem enot 
generala Rudolfa Maistra, v njih 
pa so leteli slovenski piloti iz 
avstro-ogrskega vojaškega letal
stva. Ljubljanska letalska stotni
ja je prvi bojni polet opravila 12. 
januarja 1919, ko sta pilota Vil
ko Peternelj in Franc Zupančič 
poletela na izvidniški polet na

uspešno uresničuje kot članica 
severnoatlantskega zavezništva. 
Pripadnike 15. helikopterskega 
bataljona je nagovoril kot eno od 
vodilnih sil napredka SV, ki sode
luje pri razvoju in vzdrževanju 
vrhunske tehnologije, veliko po
zornost pa posveča znanju in za
gotavljanju varnosti.

15. helikopterski bataljon, le-

Mimohod častne straže

Koroško in mitraljirala avstrijske 
enote. Mariborska letalska stot
nija pa je svoje prve vojaške po
lete opravila med proslavo ob os
voboditvi Maribora 15. decem
bra 1918. Poveljnik poveljstva sil 
SV kapitan Renato Petrič je na 
proslavi poudaril, da ta pomemb
na obletnica dokazuje uspešnost 

^delovanja slovenskega vojaške
ga letalstva z visoko tradicijo. 
Slovenci smo namreč v vojaškem 
letalstvu'zastopani že od vsega 
začetka, nenazadnje sta brata 
Rusjan s svojim zgledom motivi
rala mnoge na področje letalske 
industrije in konstruiranja letal. 
“Slovenija se je tudi po koncu 
desetdnevne vojne kljub majhne
mu ozemlju odločila za svojo 
vojaško letalstvo, kar je bila do
bra odločitev,” je še povedal Pet
rič ter dodal, “končni cilj pa os
taja vedno boljša vojska za var
nejšo Slovenijo.” Po njegovem 
mnenju mlada država to že

talska šola in baza so nastali lan
skega 8. novembra s preimeno
vanjem 15. brigade vojaškega le
talstva. Sedež helikopterskega ba
taljona, ki je neposredno podrejen 
poveljstvu sil SV, je Brnik. Letal
ska šola pa ima svoj center v Cerk
ljah ob Krki, kjer izvajajo osnov
no in nadaljevalno šolanje bo
dočih vojaških pilotov, njihovo 
urjenje in različne naloge za dru
ge rodove vojske. Enoti naj bi bila 
v prihodnje dodana šolska pa
dalska skupina. Tudi letalska ba
za ima sedež v Cerkljah ob Krki, 
skrbi pa predvsem ža logistiko vseh 
enot vojaškega letalstva, ki jih na 
brniškem in cerkljanskem letališ
ču oskrbuje z gorivom. Združuje 
še letalski transportni oddelek in 
letalsko tehnično enoto, ki načrtuje 
in skrbi za drugo stopnjo vzdrže
vanja letal in helikopterjev, uspo
sablja letalsko tehnični kader ter 
vodi dokumentacijo plovil.

Mojca Kosem

Novo odkritje v jami Kreščak
Koritno - V občini Brežice se nahaja kraška jama Kreščak. 

Kostanjeviški jamarji so v njej na raziskovalnem podvigu konec 
tedna odkrili novo etažo z belimi kapniki. Jama pri vasi Koritno v 
bližini Velike Doline ni odprta za turizem in tudi ni prav veliko 
možnosti, da bi kdaj bila, je pa zanimiva za raziskovanje. Delno je 
bila raziskana okrog leta 1980, sedaj pa odkrivanje teče bolj 
sistematično z evidentiranjem.

Na nedavni akciji je sodelovalo 12 jamarjev - 9 iz kostanjeviš- 
kega kluba, s seboj pa so odpeljali 3 goste iz speleološkega kluba 
Samobor. Dve merilni ekipi sta dokumentirali blizu 200 m novega 
jamskega poligona, raziskovalni ekipi pa je uspelo prebiti ožino 
in odkriti četrto etažo jame. Tam se nahaja veliko belih kapnikov, 
sicer značilnih za to jamo. Čisti kalcit, zelo lep za oko, je pred leti 
že premamil sumljivo vrsto navdušencev, ki so iz te jame ukradli 
nekaj kapnikov.

Predsednik kostanjeviških jamarjev Brane Čuk je povedal, da 
odprava še ni zaključila z meritvami, že sedaj pa z gotovostjo trdi
jo, da bo globina jame presegla 600 m. Njeno notranjost bodo v 
bližnji prihodnosti ljudem približali z razstavo fotografij, saj takšna 
kot je, ne obeta, da bi jo bilo možno odpreti za obiskovalce. B.D.

Pomoč v stiski
Brežice - Jakuševi z Veli

kega Obreža se lahko veselijo 
nove otroške sobe v vrednosti 
125 tisočakov, ki jim jo podaril 
Mercator. Garderobna omara s 
prostorom za igrače in knjige 
ter postelja z vzmetnico je na
jbolj razveselila najstarejšo od 
treh otrok, petletno modrooko 
Niko. Petčlanska družina z Ve
likega Obreža, ki živi v man
sardnem stanovanju Daliborje- 
vih staršev, se spopada s pre
cejšnjimi finančnimi težavami, 
odkar je mlada mamica Danije
la, sicer izučena šivilja, ostala 
na cesti. Nekdanja delavka do- 
bovske Beti seje tako kot druge 
morala “obrisati pod nosom za 
odpravnino”, in za obljublje
nih 150 tisočakov, zato se je 
odločila za dodatno izobraže
vanje na Srednji prometni šoli 
v Novem mestu. Dalibor tre
nutno sicer dela pogodbeno za 
brežiško klavnico (za “mini-

malca”, kot pravi), se je pa tudi 
sam v preteklosti že večkrat 
znašel na “borzi”, čeprav je rad 
poprijel za vsako delo. Njiho
vo stisko so predstavili v enem 
od slovenskih tednikov, nakar 
se je odzval Mercator. Glavni 
pobudnik akcije je bil najbrž 
Vinko Savnik, ki je direktor 
sektorja za pohištvo, sicer po 
rodu Dobovčan. Pri prevzemu 
pohištva za otroško sobico je 
Jakuševim tudi v njegovem 
imenu zaželel vso srečo in pri
jetno bivanje med novo opre
mo Jure Ko rasa, vodja proda
jnega sektorja za območje JV 
Slovenije. M. K.

Družina Jakuš iz Veli
kega Obreža se za podarjeno 
mladinsko sobo toplo zah
valjuje Mercator pohištvu 
Brežičanka, še posebej pa 
Vinku Savniku.

Jure Korasa, poslovodja trgovine Rihard Urbanč z Jakuševimi 
ob prevzemu

VOLILNA PRAVILA
Časopis SavaGlas, Trg izgnancev 12, Brežice na podlagi 5. 

člena Zakona o volilni kampanji objavlja pravila za predsta
vitev kandidatov in njihovih programov za nadomestne volitve 
za župana občine Brežice, ki bodo 6. marca 2005.

L Časopis SavaGlas bo v času volilne kampanje, ki se bo 
začela 4. februarja 2005, zagotovil enakopravno in uravnote
ženo predstavitev kandidatov. Predvolilno dogajanje bo sprem
ljal v skladu z zakonom, s svojo programsko zasnovo, ured
niško politiko in kodeksom novinarjev RS Slovenije.

2. Volilne oglase bo SavaGlas objavljal na straneh 5, 7, 8, 
na naslovnici in na zadnji strani, ostala propagandna sporočila 
pa na 6. strani, ki bo v času volilne kampanje delno namenjena 
tudi dogajanjem v zvezi z volitvami.

3. Naročniki lahko naročijo oglas in ostala propragandna 
sporočila v skladu s splošnimi pogoji in ceniki medija.

4. Na podlagi 6. člena Zakona o volilni kampanji je v objav
ljenem volilnem oglasu obvezna navedba naročnika.

Na podlagi 50. člena Zakona o medijih je za resničnost in 
točnost navedb oziroma podatkov v oglasu odgovoren nje
gov naročnik, za skladnost oglasa z zakonom in s programsko 
zasnovo medija pa izdajatelj.

Namestnica urednice 
časopisa SavaGlas 

Jelica Koršič

Posavski župani o lanskih 
uspehih

Studenec - Posavski župani so na Studencu pripravili tradi 
cionalno ponovoletno srečanje z novinarji, na katerem so spre 
govorili o rezultatih minulega dela in načrtih. Kot nekdanji 
brežiški župan se je srečanja udeležil tudi gospodarski minister
Andrej Vizjak.

Sevniški župan Kristijan Janc, krški župan Franci Bogovič 
in Andrej Vizjak so z realizacijo občinskih načrtov za leto 2004 
zadovoljni. Med najzahtevnejšimi projekti v letošnjem letu po 
oceni županov bo v občini Krško umestitev trajnega skladišča 
nizko in srednje radioaktivnih odpadkov, v občini Sevnica kon
senz glede zahtev lokalne skupnosti v zvezi z državnim 
lokacijskim načrtom elektrarne Blanca, v občini Brežice pa po 
besedah pooblaščenca Ivana Molana urejanje papirjev in odno
sov z domačini za zbirni center Boršt.

ivoletno srečanje županov z novinarji

Občine bodo nadaljevale s skupnimi regijskimi projekti ?-a 
adnjo čistilnih naprav in dokončanje centralne komunaln 
ponije na Dolenjskem, kot nov program pa je zastavlja 
istični projekt z naslovom “Biseri Save in Krke”. ...
Gospodarski minister Vizjak pričakuje, da bodo Posavci strni 

ste v pripravi čim več kakovostnih programov, ki bodo presta 
eno upravičenosti za državno oziroma evropsko pomoč. 
Župani pričakujejo, da bo nova vlada realizirala projekt regi° 
lizacije. Minister Vizjak pa pravi, da naj bi bilo to poglavje de 
ntralizacije države dokončno zaključeno do konca leta 2006. B*

PONUDBA DNEVA

SIMPLY CLEVER

L®
Fabia Combi Clever ’ % ( bencinski motor 1,2 47 kVV

(64 KM), diamantno srebrna kovinska barva, classic - fresh oniks notranjost

, avtomatska klimatska naprava, dve zračni blazini.

centralno zaklepanje, po višini nastavljiv voznikov sedež, strešne letve.

letnik 2004, "0" km . 2.440.000,00 sit

AVTOLINE KRŠKO, Bohoričeva 10, Tel.: 07 490 21 20
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IZ LOKALNIH SKUPNOSTI

za mlade

Se bodo mladi poenotili?
Sevnica - Polemike o tem, ali naj bo mladinski center (MC), ki še ni ustanovljen, v obliki 
javnega zavoda ali društva, so za nekaj časa potihnile. Ponovno pa so se razvnele ob izjavi, ki 
sojo v javnost plasirale tri mladinske organizacije: Salezijanski mladinski center (SMC), Mla
da Slovenija in Skavtska skupina Sevnica 1. Slednje so namreč proti temu, da bi novoustanov
ljeni MC deloval kot javni zavod.

SMC, ki je eden od osmih 
ustanovnih članov Mladinske
ga sveta občine Sevnica 
(MS OS) ter pridružena člana - 
Mlada Slovenija in Skavtska 
skupina Sevnica 1 podpirajo 
predlog o ustanovitvi še enega 
MC, vendar ta naj ne bi delo
val kot javni zavod, temveč kot 
društvo. Podpisniki izjave za 
javnost - Andrej Hafner za 
SMC, Marko Vencelj za Mla
do Slovenijo in Matija Mi
lanič za skavtsko skupino Sev
nica 1 namreč menijo, da bi bila 
ustanovitev javnega zavoda 
prevelik zalogaj za občinski 
proračun in da bi bilo smotrne
je denar, namenjen za mladin
ske programe, mladinskim or
ganizacijam ponuditi na raz
pisu, kjer bi lahko vsi enako
pravno sodelovali.

Župan Kristijan Janc je si
cer večkrat obljubil, da bo MC 
v občini ustanovljen pred za
ključkom njegovega mandata. 
Po vroči okrogli mizi, ki jo je 
organiziral SMC in na kateri so 
salezijanci menili, da sploh ni 
potrebe po ustanovitvi še ene
ga MC, je Janc svojo odločitev 
o ustanovitvi MC korigiral. 
Dejal je, da bo javni zavod MC 
ustanovljen, če bodo njegovo 
ustanovitev podpirale vse mla
dinske organizacije. Napove
dal je tudi skorajšnji sestanek 
predstavnikov občine in mla
dinskih organizacij, kjer naj bi 
poenotili stališča.

Direktor občinske uprave 
Zvone Košmerl pravi, da čaka

jo na volitve, ki bodo 12. feb
ruarja, ko bo MSOS dobil novo 
vodstvo. Po dveh letih bo De
jana Kmetiča - kot kaže - za
menjal Marko Lisec iz Boš- 
tanja, ki menda uživa večinsko 
podporo. Dosedanji predsednik 
Dejan Kmetič pa je v imenu 
sedemnajstih mladinskih orga
nizacij v javnost poslal argu
mente za ustanovitev javnega 
zavoda. Omenjeni model se je 
namreč pokazal kot primer do
bre prakse v Sloveniji. MC so 
v 42 krajih po Sloveniji prepoz

nani kot javna storitev in so kot 
oblika javnega zavoda spoz
nani za kvalitetnejše. Tudi Urad 
za mladino RS v svoji strategi
ji delovanja na področju mla
dine daje prednost javnim za
vodom, saj le tako lahko kon
kurirajo na najrazličnejših raz
pisih in lažje pridobijo sredstva 
za delovanje, poleg tega pa se 
pri finančnem in materialnem 
poslovanju lažje vzpostavi us
trezen nadzor občine.

Nada Černič Cvetanovski

Veseli december
Na OŠ Blanca je veseli de- in delavci šole, obiskal nas je 

cember minil v različnih čarodej, zaplesali so mali 
prazničnih aktivnostih; učenci božički, dišalo je po keksih, ki 
so lepo okrasili šolo, potekala so jih v zadnjih dneh pekli 
je novoletna pošta med učenci šolarji pri pouku gospodinjst-

Popravek
V SavaGlasu 123 smo na strani 7 pod člankom “Snežinka za 

najmlajše” pomotoma objavili napačno fotografijo. Tokrat objav
ljamo pravo s predstave “Snežinka ”, ki so jo dijaki Dijaške dramske 
skupine Ekonomske in trgovske šole Brežice v božično-novoletnem 
času uprizorili na več osnovnih šolah in v brežiškem vrtcu.

fotografija, ki smo jo objavili v prejšnjem SavaGlasu, pa 
Prikazuje dijake obeh brežiških srednjih šol, ki so za slovo od 
eta 2004 pripravili vrhunski plesno-akrobatski spektakel.

glava množica vrstnikov, študentov in profesorjev jih je v 
avli Srednje ekonomske in trgovske šole Brežice na- 

'\a Z bučnim aplavzom.
nZadetim in bralcem se za napako iskreno opravičujemo.

Uredništvo

va in jih nato pri malici ponudi
li sošolcem za priboljšek - kako 
lepo je dišalo po šoli - po prazni
kih in lepo smo se imeli.

Srečno! (Am)

Voščila
“materi Zemlji”

Materi zemlji želim manj 
odpadkov, plinov, ki ji škodi
jo, in manj naravnih nesreč.

Rok Verstovšek-Tanšek

Materi Zemlji želim, da bi 
bila mirna in bi se še dolgo 
obdržala v vesolju.

Gregor Sikošek

Materi Zemlji želim mir, da 
ne bi bilo potresov, da je ne bi 
onesnaževali in sekali dreves, 
da ne bi bilo popolav in bi se 
ljudje med sabo razumeli.

Barbara Bogovič

Materi Zemlji želim, da bi 
imela lepe travnike in polja, da 
bi bili z njo nežni in prijazni, 
da je ne bi zastrupljali s stru
penimi škropivi.

Špela Dimič

Želim, da bo vse, kar je na 
tebi, mimo in prijazno, da boš 
jedla, ko boš lačna in pila, ko 
boš žejna. Ko ti bo mrzlo, naj ti 
da Sonce toploto.

David Ban

Želim, da bi nam dajala hra
no, da ne bi bilo toliko potre
sov in naravnih nesreč, da bi 
bila čim lepša, ko te gledamo, 
da bi čim lepše živeli in se im
eli lepo.

Tilen Šoštarič 
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Jože Radanovič
"Naj se ob mojem veselju 

veselijo tudi drugi!”
Jože Radanovič si je po pestrih in težkih terenskih letih vse do polne 
pokojnine z ženo Pavlo v Dobovi ustvaril prijetno, kar pravljično oazo 
miru . Njegov dom je na Selški cesti 26, kjer živi kreativno ob slikanju in 

ustvarjanju skulptur iz različnih materialov, svoje mesto pa je našel tudi med sorodnimi dušami v 
dobovski likovni družini, kjer se, kot pravi, izpopolnjuje pod mentorstvom Ruže Prahin.

Življenjska pot mu je za
čela teči v Rakovcu pri Kape
lah 6. junija 1931, kjer je v 
družini zraslo pet otrok, ki so 
vsi še živi, kljub temu da je 
bila cela družina za ves vojni 
čas izseljena v Šlezijo. Trdo 
izgnansko obdbbje je odtrgal 
pozabi v opisu spominov na 
dvajsetih straneh in si močno 
želi, da bi bilo to nekje objav
ljeno. Jože pripoveduje: “Ži
veli smo pod disciplino in trd
nim redom, morali smo biti 
zdravi za delo, ki so nam ga 
nalagali pod apelom gestapa 
in sester Rdečega križa. Le
nost je bila neodpustljiv greh, 
bili smo sužnji in niso nas 
imeli radi. Danes niti ne vem, 
kako smo brez hrane in vode 
preživeli dvomesečno muko
trpno vračanje domov čez 
Slovaško, Češko, Madžarsko, 
Subotico, spet čez Madžarsko 
in Avstrijo v Maribor.” Izseli
tev od doma v Šlezijo je na
zorno narisal, kar je zgovorni 
zgodovinski dokument, pa tu
di vrnitev domov in spome
nik v Dobravi: "Popolnoma 
opustošen dom smo ob vrni
tvi spet postavili na noge in 
še danes ne vem, kako nam je 
to iz čistega nič uspelo. Ce 
mladim danes govoriš, kako 
se pravzaprav da z malim pre
živeti, ne verjamejo.”

Leta 1948 je tuberkuloza 
družini vzela mamo, tudi oče 
se je otepal z boleznijo, Jože 
ga je ovekovečil na risbi, ka
ko na polju orje z volovsko 
vprego. Po služenju vojske v 
Požarevcu se je zaposlil v 
zagrebškem gradbenem pod
jetju Hidroelektra, tam ostal, 
se izšolal in postal gradbeni

delovodja, kjer so ga zelo ce
nili: ”Že v vojski sem risal 
“stenčas” in topografske karte, 
v Srednji gradbeni šoli v Zagre
bu pa sem z veseljem delal na
loge iz tehničnega risanja.”

V Zagrebu je spoznal Pavlo, 
poročila sta se in družino po
večala s hčerkama Svjetlano in 
Snježano. Obe sta profesorici, 
ki sta staršem poklonili veliko 
veselja z vnuki Domagojem, 
Janjo, Poleno, Aniso, Dalijo in 
Filipom ter dobrima zetoma. Za 
ta uspeh in to veselje je moral 
Jože za daljša obdobja na pot s 
trebuhom za kruhom, od Sibiri
je, Urala, Krima do Alžira: "De
lali smo vse mogoče - od vo
dovodov, plinovodov, bran, av
tocest, hotelov, naselij do ae
rodromov in pod različnimi 
vremenskimi pogoji; v Alžiru 
je bila neznosna vročina in v 
Sibiriji zima do - 40 stopinj C. 
Vendar se takšnega življenja 
tudi naučiš. Videl sem veliko 
kultur. Veliko lepega, pa tudi 
neznosno umazanijo. Ko prideš 
v nov kraj, je vse zanimivo, po
tem pa to postane vsakodnevno.” 

Na ženino željo je med tem 
v Dobovi počasi rasla njuna 
hiška, v katero sta se vselila in 
jo počasi sama dograjevala v 
lepšo in toplejšo. ”Ko bi se v 
letu 1991 moral v Zagrebu 
odreči slovenskemu državljan
stvu, sva prišla v Dobovo in ni 
nama žal,” pojasnjujeta oba kar 
v en glas. “V Zagrebu smo ve
likokrat hodili na odprtja raz
ličnih razstav. Sedaj pa imam 
čas, da z nožičkom rezljam iz 
lesa, ki ga odberem iz kurjave. 
Najraje uporabljam les lipe, ja
blane, hruške, oreha, črnega 
gabra - v glavnem mehkega in

tistega, ki ima dobro vez. Ob
likujem iz življenja ljudi in 
bogatega živalskega sveta, 
pa tudi drugo, nisem se tip
iziral samo za eno. Ko žena 
gleda televizijo, okoli mene 
letijo trske - do končne ob
delave, ko izdelek premažem 
z lakom. Ko pa se akumula
tor izprazni, pride počitek. 
Veliko izrezljanega sem po
daril, vnuki si radi odnesejo 
v Zagreb, nekaj pa vseeno 
ostane doma za takšne trenut
ke, kot je tale vaš obisk, in za 
razstave. Rad dam, ker to, kar 
veseli mene, naj veseli tudi 
druge! In sem samouk - na- 
turščik.”

Z likovne kolonije pokaže 
Banovo domačijo v oglju in 
temperah, ki jo namerava 
upodobiti še v lesu, medtem 
pa se naravna toplota s šte
dilnika radodarno preliva s 
pristno toploto obeh gostitel
jev, ko se me iz hrbtne strani, 
ne vem kako, dotakne sij bo
žične zgodbe, ki jo je iz sipo
reksa upodobil Jože Rada
novič.

Natja Jenko Sunčič

RECEPT ZA VSm DAM
Polnjene čebule

Sestavine:

4 debele čebule
30 dag mletega svinjskega mesa
malo soli
poper
ena žemlja
malo mleka
šopek petršilja
jajce
5 dag masla
6 dag naribanega sira 
maslo za pokapanje

Postopek:

Čebule olupimo in na zgornjem delu 
odrežemo pokrovčke, nato jih z žlico previd
no izdolbemo. Čebulno sredico drobno nasek
ljamo in na malo masla svetlo zarumenimo. 
Narezano žemljo, ki smo jo namočili v mleku, 
dobro ožmemo in pretlačimo. Peteršilj drobno 
sesekljamo. Pečico segrejemo na 200 stopinj 
C. Mleto meso dobro pomešamo z žemeljno 
maso, čebulo, petršiljem, jajcem, soljo in po
prom. Izdolbene čebule napolnimo s priprav
ljeno maso, potresemo z naribanim sirom in 
pokapamo z razpuščenim maslom. Z ostalim 
maslom namastimo primeren pekač, zložimo 
vanj čebule in pečemo v pečici približno 25 
minut.

jabolčni cmoki

Sestavine:

60 dag trdih kiselkastih jabolk 
malo soli
4 dag sladkorja v prahu 
16 dag gladke moke 
jajce
sok polovice limone

3 dag masla 
6 dag drobtin
2 jedilni žlici kristalnega sladkorja 

sladkor za posip

Postopek:

Jabolka olupimo, narežemo na majhne 
kocke in jih pomešamo z limoninim sokom. 
Jajce stepemo s sladkorjem in soljo ter hkrati 
z moko dodamo k jabolkom, dobro premešamo 
in zgnetemo v srednje trdo maso, ki naj počiva 
pri sobni temperaturi približno 20 minut. Nato 
iz mase oblikujemo majhne cmoke, ki jih ku- 
hljamo v vreli posoljeni vodi. Drobtine po
mešamo s sladkorjem in na vročem maslu zla
to rumeno prepražimo. Kuhane cmoke pobere
mo iz vode, dobro odcedimo in povaljamo v 
drobtinah.

Preden ponudimo, cmoke potresemo s slad
korjem v prahu.
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slovenski dom - naš drugi dom

Ob 75-letnici: “Naključja so in jih ni”
KPD Slovenski dom Zagreb, ki je član Zveze slovenskih društev na Hrvaškem, je pod visokim pokroviteljstvom predsednikov 
Republike Hrvaške Stjepana Mesiča in Republike Slovenije dr. Janeza Drnovška v Dramskem gledališču Gavella proslavilo 
75-letnico delovanja, vendar brez njune prisotnosti, kar je dobilo močan odmev. Društvo šteje okoli tisoč članov in se ukvarja 
predvsem s kulturno, prosvetno in družabno dejavnostjo.

Slovenski dom v Zagrebu 
deluje neprekinjeno 75 let. 
Družbene in politične okoliš
čine so pogojevale, da se je 
društvo večkrat preimenovalo; 
leta 1929 v Narodno knjižnico 
in čitalnico, 1936. v Narodni 
dom, leta 1941 so oblasti NDH 
delovanje društva sicer uradno 
prepovedale, vendar dokumen
ti izpričujejo, da društvena de
javnost ni nikoli zamrla, leta 
1945 v Slovenski dom, 1991. 
v Slomškovo PD Slovenski 
dom in leta 1994 v Kulturno- 
prosvetno društvo Slovenski 
dom. Sedež je od leta 1949 na 
Masarykovi ulici 13.

Številne goste in prijatelje 
Slovenskega doma, ki so napol
nili dvorano Dramskega gleda
lišča Gavella, je nagovoril pred
sednik društva Darko Sonc z 
naslednjimi besedami:

“Ko smo pred natanko peti
mi leti prav tukaj in ob istem 
času praznovali 70-letnico Slo
venskega doma, smo se razšli z 
besedami - vidimo se čez pet 
let! In tako smo se zopet zbrali

ob prazničnem dogodku na 
dan, ko se je rodil največji slo
venski pesnik France Prešeren. 
Je to naključje? Naključja, 
spleti zgodovinskih okoliščin 
in premišljeni načrti so se pre
pletali skozi vso zgodovino na
šega društva. Prav zato bi težko 
natančno odgovorili na števil
na vprašanja. Na primer - Kaj je 
botrovalo prvemu sestanku 
slovenskih razumnikov v Zag
rebu z dr. Franom Zavrnikom 
na čelu? Zakaj so se okoli iste 
združitvene ideje sestali prav 
takrat, pred 75 leti, ne prej in 
ne pozneje. In zakaj prav v 
Zagrebu, ne pa v katerem dru
gem mestu, kjer je bilo prav 
tako veliko Slovencev? Kako 
to, da se je ime Slovenskega 
društva nenehno spreminjalo, 
pa vendar vse do danes deluje 
nekje v središču Zagreba, med 
Gunduličevo in Masarykovo uli
co? Kaj nenazadnje pove po
datek, da so bili vsi pomembni 
zagrebški Slovenci - umetniki, 
zdravniki, podjetniki, znan
stveniki - člani Slovenskega

Violeta Tomič, Ivica Kunej in Bobi Marotti

doma? Zakaj je gledališče Ga
vella simbolična točka naših 
srečanj - ne le slovenskih ob
letnic, temveč tudi slovenskih 
gledaliških predstav in sicer 
vse to od takrat, ko so se člani 
gledališke skupine Slovenske
ga doma pod vodstvom Hinka 
Nučiča prvič predstavili za
grebškemu občinstvu?

Naključja so. In jih ni.
Zagotovo ni naključje, da 

smo nocojšnjo slovesnost .pri
pravili pod visokim pokrovi
teljstvom hrvaškega in sloven
skega predsednika, gospodov 
Stjepana Mesiča in Janeza Dr
novška. A ju danes na žalost ni 
z nami. Člani Slovenskega do
ma smo bili vedno ponosni na 
svoj materni jezik in svoje slo
venske korenine. Pa tudi na 
svojo vpetost v hrvaško pretek
lost, sedanjost in prihodnost. 
Zavedamo se svoje povezanosti 
s Slovenijo, a živimo in smo do
ma na Hrvaškem. Trudimo se za 
obe državi. Ne želimo si premi
kati meja. Želimo le, da bi nas 
razumeli - tako rojaki v Slove
niji kot sodržavljani na Hrvaš
kem. Obe državi sta tudi naši 
domovini. Močno se zaveda
mo, daje naše slovensko narod
nostno jedro načeto. Tiha asimi
lacija, oslabela narodna zavest, 
globalizacija... so neusmiljeno 
posegle v našo skupnost. A smo 
še tu in danes svoj praznik 
slavimo skupaj s prijatelji. In 
to ni naključje. Tudi besede, 
zvoki in prizori, ki jih boste 
spremljali v programu, bodo 
dokazali, da so slovensko hr
vaške vezi v Zagrebu zgodo
vinske, močne, globoke in ne
uničljive. Te vezi bodo pletle 
tudi našo prihodnost. Prihod
nost, po kateri vsi hrepenimo

in je skupna prihodnost v ev
ropski družini narodov. Na tej 
poti se moramo še bolj povezati 
in podpirati vsi tisti, ki enako 
čutimo in mislimo in smo ena
kega srca.”

Program, ki je potekal po 
scenariju Tomaža Letnarja in 
v režiji Petra Juratovca, je 
povezovala izvrstna Violeta 
Tomič, izvedli pa so ga člani 
društva ter ugledni slovenski in 
hrvaški umetniki - Ansambel 
Lado, Zlatko Vitez, Katarina 
Lang, Josip Bobi Marotti, Ivi
ca Kunej, Ansambel Sloveni- 
ca, Zoran Šonc in MePZ Slo
venski dom.

Natja Jenko Sunčič

napovedi

20. januar
Sevnica - mjuzikl “Obuti maček” v izvedbi Špas teatra, ob 

19. uri, kulturna dvorana

21. januar
Brežice - koncert Matica, frakcija The Stroj, in skupine 

Naio Ssaion, ob 21. uri, klub MC

25. januar
Sevnica - planinski večer sevniških taborov 2004 z nasto

pom skupine Encijan, ob 17. uri, kulturna dvorana

1. februar
Brežice - gledališka predstava “Moški in ženske” z enode

jankama Mira Gavrana “Težko je reči zbogom” in “Veseli štiri- 
kotnik” v izvedbi KUD Franjo Stiplovšek Gimnazije Brežice, 
ob 19. jiri, Prosvetni dom

4. februar
Krško - gledališka predstava “Moški in ženske” z enode

jankama Mira Gavrana “Težko je reči zbogom” in “Veseli štir- 
ikotnik” v izvedbi KUD Franjo Stiplovšek Gimnazije Brežice, 
ob 19.30 uri, Kulturni dom

Zemlja pod 
vašimi nogami

Velika Dolina - V dvorani 
krajevne skupnosti je območna 
enota Zavoda za varstvo kul
turne dediščene iz Novega mes
ta s skupino SAAS pripravila 
odprtje razstave arheoloških iz
kopanin na avtocestah Slov
enije, kajti ozemlje Slovenije 
sodi med najbogatejše histo
rične krajine v Evropi. Razsta
vo je odprl mag. Andrej Viz
jak, minister za gospodarstvo, 
strokovno vodstvo po razstavi 
pa izvedel univ.dipl. arheolog 
Danilo Breščak (na fotografiji)

in sicer s poudarkom na rezul
tatih zaščitnih arheoloških iz
kopavanj na avtocestnem od
seku Krška vas - Obrežje ter Ro- 
mula (Ribnica pri Jesenicah na 
Dolenjskem), ki je bil v arhe
ološkem smislu zelo zahteven. 
Raziskave, s katerimi so pričeli 
oktobra 2001 in jih končali ko
nec julija 2004, so poleg obilice 
kovinskih in keramičnih drob
nih najdb prinesle tudi kar ne
kaj novosti in zanimivosti. Raz
stavo si je moč ogledati še do 
27. januarja vsak delovnik med 
9. in 14. uro. NJ.S.

Ljubezen do narave se zrcali v sliki
Sevnica - V Lekosovi galeriji Ana so odprli slikarsko razstavo Jožeta Barachinija iz Radeč z 
naslovom “Simfonija realizma”. Razstavo je z ročnimi mojstrovinami popestrila slikarjeva 
mati Ivanka Barachini-Štravs, otvoritveni večer pa citrarka Jasmina Levičar in plesalka 
stepa Vesna Vučajnk.

Jože Barchini iz Radeč se s 
slikarstvom in oblikovalstvom 
intenzivno ukvarja 12 let. V 
tem času je pripravil 68 samo
stojnih razstav, sodeloval pa je 
tudi na 50 skupinskih razsta
vah. Likovno snov za svoja dela 
jemlje iz narave in so prava 
simfonija realizma, kakršen je 
tudi naslov njegove prodajne 
razstave. Svoj pogled na svet 
nam predstavlja v razumljivem 
jeziku, ki je poln svetlobe in 
sproščujočega tihožitja - umir
jenost motiva in topel kolorit 
se stapljata v barvnem sozvoč
ju, ki daje slutiti veliko slikar
jevo ljubezen do vsega, kar ga 
obdaja. Upodobljeni predmeti 
iščejo preprosto igro svetlobe 
in senc in tako omogočajo, da 
se gledalčevo oko premika po 
prizoru ter prodira vanj; nena
doma zaslišiš šumenje gorske
ga potoka in zaslutiš nežen piš 
vetra, ki se je sprehodil skozi 
pokrajino, ujet med razgibano 
igro barv. Zaradi realističnosti 
njegove slike pogosto upora
bljajo za stenske koledarje, 
blizu sto motivov pa je uporab
ljenih za tiskanje voščilnic.

Galerija Ana pa je izpolnila 
še željo Jožetove mame Ivanke 
Barachini - Štravs, ki je pri 
svojih 84 letih na ogled posta
vila ročno izdelane prtičke, ki 
jih izdeluje sama. Večer sta po
pestrili citrarka Jasmina Levi

čar in plesalka stepa Vesna 
Vučajnk. Jasmina je v svoji 
citrarski karieri dosegla lepe 
rezultate, saj je na tekmovanju 
citrarjev v Grižah osvojila na
slov “mojster s citrami” ter zla
to odličje, na srečanju sloven
skih citrarjev pa naziv “pre- 
šmentana citrarka”.

25-letna Vesna Vučajnk iz 
Krškega pa je osemkratni držav
na prvakinja v stepu, osvojila 
je četrto mesto v Evropi, njen 
največji uspeh pa je osvojeno 
peto mesto na svetu. Pred mese
cem dni seje Vesna vrnila s sve
tovnega prvenstva v Nemčiji, 
kjer je zasedla šesto mesto.

Sicer pa se je tokrat v galer
iji Ana zbrala nekoliko nena
vadna druščina; od družine 
Prosenik iz Trebnjega, ki je 
obiskovalcem ponudila pijačo, 
slaščičarski mojster Ledinek iz 
Trbovelj, ki je poskrbel za slad
ke dobrote, opaženi so bili celj
ski slikarji, s katerimi Barachi
ni sodeluje. Prvič pa se je v ga
leriji Ana mudil tudi radeški 
župan Franc Lipoglavšek, ki 
je Jožetu Barachiniju zaželel 
še veliko užitkov ob slikanju v 
želji, da bi še naprej nosil ime 
Radeč po svetu.

Nada Černič Cvetanovski

Slikar Jože Barachini z Jasmino Levičar in Vesno Vučajnk

Lepši in vidnejši
Sevnica - Kdor se ogleduje po sevniškem grajskem hribu, opazi, 
daje grad po novem videti še lepši in mogočnejši, saj ga ne zakriva
jo več drevesa. Lepša in bolj urejena je tudi notranjost gradu.

Z grajskega pobočja pod Lutrovsko kletjo so odstranjena vsa 
drevesa, ki so ogrožala varnost prebivalcev bližnjih stanovanj
skih hiš in glasbene šole. Posek je bil opravljen v skladu s smer
nicami Zavoda za varstvo kulturne dediščine in z odločbo Zavo
da za gozdove o preventivni sečnji. Grad pa je polepšan tudi 
znotraj. Na osnovi pridobljenih sredstev z Ministrstva za kulturo 
poteka obnova in rekonstrukcija poslikave stropov in sten hod
nika v drugem nadstropju. Opravljena so bila tudi restavratorska 
in konservatorska dela na stropni poslikavi, vrednost investicije 
pa je bila dobrih pet milijonov SIT. V prihodnjem letu bodo 
zamenjani tlaki in restavrirani kamniti stebri v hodniku ter freske 
v kapeli sevniškega gradu.

Obnove je bil potreben tudi razgledni balkon pred vhodom v 
sevniški grad. Poleg zamenjave celotne kamnite balkonske ograje 
in nosilne plošče, bosta na svoje mesto postavljena tudi oba ka
mnita leva. Na gradu je urejen tudi INFO center, v katerem ima 
svoj prostor vodič in upravnik sevniškega gradu.

Nerešenih ostaja še nekaj stvari. Na gradu namreč ni ustrezne
ga parkirišča, že desetletje ni gostišča, tako da svatje z gradu, 
kjer ob sobotah potekajo poroke, odhajajo žejni in lačni, poleg 
tega pa na gradu tudi ni moč kupiti razglednic, spominkov in 
ostalega propagandnega materiala. Grad namreč sodi pod pris
tojnost občine, ki se ne sme ukvarjati s tržno dejavnostjo. Ko bo 
kultura skupaj s turizmom povezana v javni zavod, kar naj bi se 
zgodilo že prihodnje leto, bo grad mogoče tudi tržiti. N.C.C.

Nov izziv Leeloojamais
Brežice - Glasbena skupina Leeloojamais je s svojo drugo 

ploščo Nextasy močno zatresla slovensko glasbeno sceno. 
Odlične glasbe niso spregledali številni stari in novi 
oboževalci, skupina pa je v teh dneh prejela tudi posebno 
priznanje glasbenih kritikov. Med drugim bodo Leeloojamais 
tekmovali tudi na SRF-u, kjer so s skladbo “Ne zameri mi” 
nominirani v kategorijah Hit leta in Najboljša pop skladba 
leta. Pred skupino pa je že nov izziv, in sicer bo 30. januarja 
nastopila na posebnem koncertu ob 50-letnici Eurosonga, kjer 
bo s pomočjo godalnega seksteta na sebi lasten način prere- 
dila skladbo Eve Sršen “Pridi, dala ti bom cvet”. J.K.
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avtomobilizem 3 za lepši videz

Smart forfour 1.5 passion
Prvi vtis ob vožnji z malim notranjost uresničuje obljubo 

Smartom (tistim za dva) je bil iz imena. Forfour namreč pome- 
takšen, da sem se kar nekaj časa ni za štiri in ravno toliko je tudi 
smejal. Pa ne zaradi posmeha, prostora v njem, če nimamo 
pač pa zaradi zabave. Neverjet- veliko prtljage. Lahko pa se 
no je bilo, kako so mali avto- odločimo tudi za več kombi- 
mobil naredili tudi zabaven. nacij, med udobjem potnikov

In ko so napovedali štirise- 
dežnik, sem mislil: “Zdaj so pa 
ustrelili mimo.” In so res! Nare
dili so avtomobil, ki se od os
talih razlikuje ravno toliko, da 
je zanj nemalo kupcev pri
pravljeno odšteti več, kot bi v 
primeru enako velikega konku
renta.

Zunanjost seveda spominja 
na prvega Smarta, medtem ko

Zmogljivosti:
- naj višja hitrost 190 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 9,8 s
- poraba po podatkih proiz
vajalca: 5,1/6,1/7,8 l/100km
- testno povprečje: 7,51/100 km

in premikanjem zadnjih sede
žev. Ampak to ni glavna odli
ka Smarta “za štiri”, če preve
dem ime.

Veliko bolj pomembna je 
oblika, ki je všečna, aktualna 
in zanimivih barvnih-kombi
nacij. Še več, Smart “za štiri” je

Derma Art
LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Prvi korak je najtežji...
Dlak s puljenjem in voskanjem ne moremo trajno uničiti, 

saj odstranimo le dlako. Z laserjem pa uničimo celotno struk
turo, iz katere se dlaka rodi in raste. To je lasni mešiček ali 
folikel, lasno jedro ali papilo ter lasni matrix - to so genera- 
tivne celice okoli jedra, iz katerih se lahko zaradi različnih 
dejavnikov v katerem koli obdobju rodijo nove dlake.

Laser ustvarja svetlobni žarek določene valovne dolžine, 
ki prodre pod površino kože. Laser kože ne poškoduje, prav 
tako ne poškoduje tkiva okoli mešička.

Epilacija z laserjem je trajna, vendar je pomembno vedeti, 
da imamo v telesu mnogo neaktivnih korenov dlačic, zato 
časovne intervale med posameznimi posegi ustrezno določimo 
glede na vrsto poraščenosti. Laser učinkovito deluje le na dlake 
v fazi rasti, ne pa tudi na dlake v fazi mirovanja. Najpogosteje 
je postopek potrebno ponoviti od šest do osemkrat, čeprav 
Zelo dobre rezultate dosežemo že po prvem posegu. Laserska 
ePilacija je danes najbolj učinkovita metoda za dolgotrajno 
°dstranitev poraščenosti.

Lep izgled je sestavni del osebnega zadovoljstva vsake žene. 
"likar reševanja problema poraščenosti ne odlagajte; če želite 
lrneti brezskrbno poletje, ukrepajte čimprej. Povsem preprosto 
' samo pokličite nas in dogovorili se bomo za termin vašega 
°biska. Saj veste, najtežje je narediti prvi korak, potem je vse 
lažje.

Pa lep pozdrav do prihodnjič.
Daniela Truden, www.derrnaart.si

narejen iz kakovostnih materia
lov in glede na svoje zunanje 
mere izredno prostoren. Kot 
predstavnik večjih voznikov bi 
mu zameril le to, da se volan
ski obroč pomika zgolj gor in 
dol, ne pa tudi v globino. A kaj, 
ko ta avtomobilček ni namen
jen velikanom. Čeprav se tudi 
njim oddolži z izrednim pomi
kom sedeža nazaj in tako ust
vari dovolj prostora za dolge

bencinski štirivaljnik je pravi 
pospeševalnik. Kar vleče k po
speševanju, zlahka pospeši, se 
rad zavrti in ne omaga pred 
klancem ali polno naložen. V 
kombinaciji z menjalnikom, 
volanom in lego je že skorajda 
športno naravnan. Tudi ko go
vorimo o hitrosti, se ne da in 
pisci novega zakona bi mu 
končno hitrost kar rade volje 
očitali.

noge in morebiten večji trebuh.
Glavna in najsvetlejša zvez

da preizkušenega Smarta pa je 
bil zagotovo motor. L 5-litrski

Motor:
- bencinski, 4-valjni vrstni 16V
- prostornina: 1499 cm3
- največja moč: 109 KM (80 
kW)
- navor: 145 Nm pri 4000/min.

Ob naštetem bi rekli, da je 
malček požrešen, pa ni tako. 
Njegove zahteve so skromne, 
poraba pa prijazna. Na testu je 
Smart forfour povprečno po
trošil le 7 litrov in pol na vsa
kih 100 prevoženih kilomet
rov. Smart forfour je torej kljub 
igrivemu videzu resen izdelek 
in ponuja vse lastnosti prave
ga avtomobila. Tudi ceno.

Aleksander Krebelj

Alamo
V najeksplozivnejši filmski stvaritvi leta 

nastopajo oskarjevec Billy Bob Thomton 
(najboljši prirejen scenarij - Rezilo, 1996),
Dennise Quaid (Preprodajalci) in Jason Pat- 
ric (Sleepers). Spomladi leta 1836 je slabih 
200 civilistov različnih ras in narodnosti 
kljub neobetavnim izgledom tri dni brani
lo majhno teksaško utrdbo pred tisoči vo
jakov, katerim je osebno poveljeval mehiški 
diktator general Santa Anna. Film Alamo, 
posnet po resničnih dogodkih, prikazuje 
legendarne dogodke, ki so postali sinonim 
junaškega boja za neodvisnost in svobodo.

Privlačna soseda /
The Giri next Door

Osemnajstletni Mattkevv Kidman (Emile 
Hirsch) je odličnjak, osredotočen samo na 
svojo prihodnost in študij, prepričan, da se 
bo tako izognil vsem najstniškim težavam. 
Toda ko spozna svojo novo sosedo, se ne 
more upreti skušnjavi. Ko se izkaže, da ima 
prikupna Danielle (Elisha Cuthbert) spo
takljivo preteklost, katere del je tudi njen 
nekdanji fant, je Matthevvova kariera nena
doma v nevarnosti, novonastali ljubezenski 

trikotnik pa doživi nekaj sočnih in divjih preobratov.

The Punisher
Fank Castle, Punisher, živi v svetu, ki 

ga poznamo vsi. V svetu, zastrupljenim 
z vojno, zločini, krutostjo in krivico. Pu
nisher za boj proti zlu nima nadnaravnih 
moči, temveč samo svojo bistrost, leta 
vojaških izkušenj ter predvsem odloč
nost, da bo maščeval tiste, ki se jim je 
zgodila krivica. Frank Castle (Tom Jane) 
je že večkrat zrl smrti v oči. Uspel je pre
živeti in končno bi rad zaživel normal
no družinsko življenje z ženo Mario (Sa- 
mantha Mathis) in sinom Willom (Mar- 
cus Johns). Toda zločinec Howard Saint (John Travolta) mu po
bije vso družino, njega pa hudo rani! Ko Frank spozna, da zakon 
ne bo kaznoval morilcev, se odpravi na maščevalni pohod.

Rubriko je pripravila:
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

Oblike obraza
(Nadaljevanje iz 121. številke)

Pravokotni obraz
Spodnji del obraza je podoben 

zalizkom na čelu. Poskusite kratke 
do srednje dolge frizure s kodri ob 
licih in nagajivimi šiškami. Izogi
bajte se dolgih ravnih frizur in rav
nih, gostih šišk.

Srčasta oblika obraza
Zgoraj široka oblika in spodaj 

ozka brada. Poskusite frizuro, ki 
bo poudarila vaše ličnice. Izogi
bajte se pretirano polizanih frizur 
in kratkih las, ki poudarjajo obli
ko čela.

Diamanten obraz
Obraz je najširši okrog ličnic. 

Poskusite različne stile frizur. 
Izogibajte se frizur, ki vam zakriva
jo obliko obraza. Znana maneken
ka Linda Evangelista ima tipično 
obliko diamantnega obraza.

www.alenkinstudio.com 
STUDIO BREŽICE 49-66-333 
STUDIO BREŽINA 49-66-334

Lep pozdrav do prihodnjič,

Alenka Dimbek

Povzeto z interneta KLIK 
MAGAZIN

moda

O aktualni zimski kolekciji že res vse vemo, za naslednjo je 
mogoče še malce prezgodaj, nikoli pa ni odveč, če izvemo še 
kaj novega. Sicer pa ni vedno pomembno samo vedeti, kaj je 
ta trenutek modno, in se tega oklepati na vso silo. Pomembno 
je znati urediti se, znati izbrati prave modne dodatke, podrob
nosti, ki so vam v pomoč in lahko celo postanejo vaš osebni 
prepoznavni modni znak. Tokrat torej nekaj nasvetov, kako 
uporabiti razne dodatke in čemu.

Večslojno oblačenje zgor
njih delov ima veliko prednos
ti; dobro izgleda in z nekaj 
kosi oblačil lahko naredite 
veliko več kombinacij, kot si 
mislite. Primer: bluza spodaj, 
majica s kratkimi rokavi na 
bluzo in še “seksi” top povr
hu. Ali pa ozka majica z dolgi
mi rokavi spodaj, top čez ma
jico; lepa daljša bluza spodaj 
in kratek ozek top zgoraj... 
kombinacij je nešteto, seveda 

uskladite barve. Tako lahko postanete svoj modni mojster. Tudi 
z dolgimi “jeans” hlačami v omari se da narediti marsikaj. 
Zavihajte jih po mili volji. Prednost je v tem, da imate v enem 
kosu dolge in krajše hlače, naj bodo do gležnjev ali pod kole
ni, tako boste lahko pokazali svoje čevlje, ki jih vedno skri
vate, pa tudi modne nogavice vseh barv in vzorcev, ki so zdaj 
na voljo in velik hit, morate pokazati.

Ali ste se vprašali, kaj naj z broško, ki ste jo dobili? Naj jo 
nosite na bluzi, kot so jo včasih fine stare gospe, ali kako 
drugače? Uporabite jo lahko za kar nekaj pametnih modnih 
kombinacij k vašim oblačilom; bluzo lahko v pasu telirate, ko 
si jo z broško spnete, broško lahko pripnete na obutev, da jo 
poživi, na rokavice, če želite zavihane rokave, lahko jo pri
pnete na hlačnico, da poživite hlače... Igrajte se, broška ni 
samo za okras na bluzi /Neka
teri ne marajo pasov. Čeprav 
jih je v trgovinah že vseh vrst, 
materialov, debelin in barv, 
lahko namesto njih uporabite 
trakove, ki si jih sami po želji 
izrežete in jih uporabite na
mesto pasu. Imate lepe spod
nje majice, ki jih nenehno 
skrivate. Nikar! Oblecite jo, 
seveda spodaj še eno in nosi
te zraven jeans jakno, jopo...

Ne držite se vedno starih (standardnih) zapovedi, naredite 
si svoje! Bodite svoj modni stilist. Veliko zabave!

Lea Šinko Štraus
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Na svetovno prvenstvo trije Posavci
El Menzah - Na Svetovno prvenstvo v rokometu, ki bo potekalo od 23. januarja do 6. februarja v Tuniziji, bosta jutri najverjet
neje odpotovala tudi Posavca Gorazd Škof in Matjaž Mlakar, na čelu z direktorjem izbrane vrste, kije prav tako naše gore list, 
Stanetom Ostreličem. Gorazd Škof se je v slovenskem prostoru že dodobra uveljavil kot rokometni vratar in tako več ne 
preseneča, da nanj resno računa selektor slovenske izbrane vrste Slavko Ivezič. T\idi krožni napadalec Matjaž Mlakar, 23-letni 
Sevničan, kije prav tako kot Škof po prestopu iz Gorenja zašel med “pivovarje”, seje uspel prebiti skozi Ivezičevo gosto sito 
(dokončen seznam potnikov bo sicer znan najpozneje 20. januarja), tako da bomo o njem verjetno še veliko slišali.

V Tunizijo bodo potovali vsi 
trije vratarji, čeprav se je v 
pripravljalnem obdobju pred
vsem Škof ob Lapajnetu izka
zal z dobrimi obrambami. Piše- 
čan je tako dosedaj nanizal 31 
nastopov v dresu slovenske fa
lange, ima pa ta 27-letnik že 
precej izkušenj v mednarodni 
areni, lani je nastopil tako na 
EP kot na OI. Tudi v dresu “pi-

Gorazd Škof: Tekmi z 
Nemčijo se mi ne zdita tako 
pomembni, saj sta bili prija
teljski. Glede prvenstva pa - Al
žirije in Kuvajta nikakor ne gre 
podcenjevati, Islandce in Čehe 
pa vsekakor ne. Z medna
rodnimi tekmami imam že ne
kaj izkušenj, seveda teh ni ni
koli zadosti, upam pa, da bom 
upravičil zaupanje Iveziča. Pri
čakujem uvrstitev v naslednji 
krog tekmovanja, glede pri
hodnjih tekmecev pa je še prez
godaj govoriti. Mislim, da ima
mo dober razpored, prva tekma 
proti Kuvajtu pa bo zgolj prvi 
in najpomembnejši preizkusni 
kamen.

vovarjev” je izkusil že precej 
dramatičnih nastopov, najbolj 
infarktnega, kot pravi, pa proti 
Madžarom. Prejšnji teden sta se 
skupaj s še enim Posavcem, 
Sevničanom Matjažem Mla
karjem (17 nastopov in 21 
golov za slovensko izbrano vr
sto, od tega 9 na zadnjih petih 
tekmah), predstavila tudi na 
domačem terenu pred prepol
no športno dvorano Srednje 
šole Krško proti prvakom stare 
celine in olimpijskim vice- 
prvakom Nemcem. Pred tekmo 
je direktor slovenske reprezen
tance, Dobovčan Stane Ostre- 
lič, povedal, da bo tekma zad
nji test pripravljenosti in zbra
nosti pomlajene slovenske iz
brane vrste, v kateri naj bi vlada
lo dobro vzdušje, ter hkrati gen
eralka pred nastopi v severni 
Afriki. Če ocenjujemo formo 
glede na tekmo proti Nemčiji, 
smo lahko pred Tunizijo pre
cejšnji optimisti. Priprave so po 
Ostreličevih besedah potekale 
v redu, reprezentanca naj bi bila 
željna in maksimalno motivira
na, Mlakar in Škof sta zelo pri

stane Ostrelič: Žreb je bil precej 
ugoden, Slovenija nastopa v skupi
ni B poleg Rusije, Islandije, Češke, 
Tunizije in Kuvajta. Imamo precej 
velike možnosti, da se uvrstimo med 
12 najboljših ekip na svetu, seveda 
pa so favoriti skupine Rusi. Island
ce smo že premagovali, čeprav so v 
Atenah slavili oni, s Čehi smo imeli 
precejšnje težave na lanskem EP, 
tako da jih ne kaže podcenjevati. Z 
Alžirijo bo problem igrati že zaradi 

sodnikov in pritiskov, Kuvajt pa zagotovo sodi med “outsid- 
erje”. Problem naše ekipe je mladost in neuigranost, najbolj 
pa nas je strah poškodb. Menim, da je ekipa sposobna prema
gati marsikoga, tudi razpored na prvenstvu je zelo ugoden, saj 
se kakovost ekip s tekmami stopnjuje, lahko pa ekipa izgubi 
tudi s potencialno slabšim nasprotnikom. V drugem krogu, če 
se vanj uvrstimo, nam bodo nasproti verjetno stale Francija (ki 
smo jo premagali na EP, v Atenah pa so oni nas), Danska (z njo 
smo igrali že večkrat) in Tunizija.

zadevna in predvsem nasmeja
na, kar je najbolj pomembno, 
saj se mladeniči želijo izkazati. 
V dvobojih z domačini, Tunizi
jo, so Slovenci v pripravljal
nem obdobju iztržili dve zma
gi, a na afriškem terenu utegne 
marsikaj pokvariti načrte naše

Matjaž Mlakar: Od prvenstva 
pričakujem precej, če sem bom izka
zal, tudi mogoče preselitev v kak tuj 
klub. S Pivovarno Laško imam sklen
jeno pogodbo še za dve sezoni, a če 
bi dobil dobro ponudbo, ne bi okle
val. Na prvenstvu je naš cilj uvrstitev 
v dmgi krog, vsako tekmo pa je po
trebno jemati zase in igrati na zmago. 
Priprave so bile hude, malo so trpele 
noge, sicer pa poleg rahlih poškodb 
nimam večjih težav.

falange, saj je, kot opozarja Os
trelič, to SP predvsem po
litično, kar bo narekovalo tako 
odločitve sodnikov kot sam 
potek prvenstva. Na razmere v 
sredozemski deželici se Slo
venci pač ne bodo mogli pri
toževati, saj so se leta 2001 že 
udeležili tamkajšnjih medite
ranskih iger, tako da dobro po
znajo higienske razmere in 
morebitne okužbe oz. zastrupi
tve z vodo in sadjem. Kakorko
li že, držimo pesti za naše roko
metne junake in upajmo na 
najboljše.

Mojca Kosem

karate

Jelerjeva karateistka leta
Žalec - Karate zveza Slovenije je kot vsako leto doslej tudi 

tokrat razglasila najboljše karateiste in karateistke v minulem 
letu. Tekmovalna komisija je za točkovanje najboljših upoštevala 
uradne tekmovalne dosežke posameznikov, med katere štejejo 
tekmovanje za pokal Slovenije, državna prvenstva in nastopi za 
državno reprezentanco. Med kadetinjami je tako prestižni naslov 
pripadel članici Kluba borilnih športov Rajhenburg Mariji Je- 
ler. Jelerjeva je v letu 2004 osvojila naslov državne prvakinje 
med kadetinjami, zasedla je 3. 
mesto na državnem prvenstvu 
za članice, osvojila zlato me
daljo na novembrskem tekmo
vanju za pokal Slovenije, za 
državno reprezentanco pa je 
nastopila skupno na 10 tekmo
vanjih, na katerih je osvojila kar 
osem medalj. Najbolj odmev
na je prav osvojena medalja v 
Milanu, ki šteje za enega izmed 
štirih tekmovanj za zlato ligo.
Obetavni karateistki je prizna
nje za prestižni naslov podelil 
predsednik Karate zveze Slove
nije Marjan Hrušovar.

Uspešna vrnitev po operaciji
Ruše - Brežiška strelka z zračno pištolo Vesna Kržan se je po 

dvomesečnem premoru zaradi operativnega posega na zapestju 
desne roke uspešno vrnila na tekmovališče. Na močnem mednarod
nem turnirju v Rušah, na katerem so nastopih tudi Avstrijci, Hrvati, 
Madžari, Srbi ter Slovenci, se ji je v svojem prvem nastopu v članski 
kategoriji s 373 krogi kot edini Slovenki uspelo uvrstiti v finale, 
kjer je končala na 7. mestu. Z novim osebnim rekordom 358 krogov 
je presenetila druga Brežičanka in najmlajša tekmovalka dvo
dnevnega turnirja, komaj 15-letna Gabrijela Pešec. V absolutni 
konkurenci je zasedla 17. mesto, pri čemer je še drugič letos ugnala 
vse preostale slovenske mladinke. 17. mesto je v moški konkurenci 
s 555 krogi pripadlo tudi mlademu Brežičanu Srečku Vidmarju, od 
katerega sta bila boljša le dva slovenska mladinca. Z zračno puško 
je posavsko strelstvo zastopala Leskovčanka Jelica Majstorovič. 
Čeprav še mladinka, je tudi ona dobro prestala tekmovanje v 
konkurenci članic. V soboto je bila s 387 krogi štirinajsta, v nedeljo 
pa s krogom manj dvajseta. Če bi nastope slovenskih mladink šteli 
posebej, bi bila prvi dan prva, drugi dan pa druga.

atletika

Atleti izboljšali rekorde
Celje - Dvoranskega atletskega mitinga v Cel

ju so se udeležili tudi atleti brežiškega AK FIT. 
Dosegli so odlične rezultate, prav v vseh nastopih 
pa so postavljali osebne rekorde. Po vrednosti re
zultatov prav gotovo izstopa nastop Roka 
Deržaniča v skoku v daljino. To je bil njegov prvi 
nastop v sezoni in s 7,20 m hkrati krepko presežena 
norma za nastop na svetovnem prvenstvu za mlajše 
mladince, ki bo julija v Maroku. V teku na 60 m z 
ovirami je Deržanič zmagal, dosegel pa je tudi 
osebni in hkrati nov državni rekord za mlajše mla
dince v dvorani - čas 8,14. V istem teku sta se zelo 
izkazala tudi Denis Butara, ki je s časom 8,39 
zasedel 3. mesto, Gregor Smukovič pa je bil z 
8,78 četrti. Oba sta krepko izboljšala svoja osebna 
rekorda. V disciplini 60 m je mladi Mitja Ogo
revc s 7,21 dosegel nov osebni in klubski rekord. 
Maja Petan je prvič tekmovala kot starejša mladin
ka in zmagala v teku na 60 m z ovirami (8,84). V 
skoku v daljino je bila tretja z novim osebnim 
rekordom 5,55m. Tudi Maruša Deržanič na
poveduje za letošnjo sezono nove rekorde in si 
zelo žeh nastopa v troskoku na svetovnem prven
stvu za mlajše mladinke. Za ogrevanje na novo 
sezono je bila z novim osebnim in klubskim reko
rdom 5,60 druga v skoku v daljino.

Rekord dvorane
Brežice - Atletski klub FIT Brežice je orga

niziral otvoritveni miting dvoranske atletske 
sezone v skoku v višino in ob palici za moške in 
ženske v vseh kategorijah. Zbralo se je 31 atle
tov iz Slovenije in Hrvaške, največji domet pa 
je uspel Varaždincu Aleksandru Puklavcu, ki 
je s preskočenima dvema metroma v skoku v 
višino dosegel nov rekord brežiške dvorane. 
Padlo je tudi nekaj osebnih rekordov. Barbara 
Tomše (158 cm) je bila spet najboljša v skoku v 
višino, le da tokrat ne tako prepričljivo, saj sta 
bili Maja Petan (FIT) in Maja Sečnjak (Krka) le 
za nekaj cm prekratki (obe 158 cm). V skoku ob 
palici je s preskočenimi 370 cmi znova slavila 
Brežičanka Mateja Drobnič pred klubskima 
kolegicama Tamaro Rožman (300 cm) in Tjašo 
Hojnik (280 cm). Med fanti je slavil Jure Rovan
(501 cm) pred ---------——
Hrvatom Nena
dom Pavlič- 
kom iz Varaž
dina (440 cm) 
in domačinom 
Rokom Žer
javom (380
cm). M. K. Najboljše v skoku s palico
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PRIHRANKI V JANUARJU:

• pri C2 do 300.000 SIT 
•pri C3 do 417773 SIT 
pri PICASSU do 700.000 SIT 
pri XSARI do 801.000 SIT 
pri C 5 1 - neverjetni prihranek 1.500.000 SIT

http://saloni.citroen.si/avtoline

PRIDRUŽITE SE ENI NAJUSPEŠNEJŠIH 
DRUŽB V SLOVENIJI.
PRIDRUŽITE SE REVOZU D.D.!
Zaradi povečanega povpraševanja na evropskem tržišču po najbolj priljubljenem 
avtomobilu v Sloveniji - Renault cliu bomo v Revozu v prvi polovici leta 2005 povečali 
proizvodnjo. Zato bomo za določen čas, predvidoma do konca julija, zaposlili 150 novih 
delavcev, pretežno za delo v nočni izmeni.
Če vas torej zanima delo v dobro organiziranem in visoko motiviranem kolektivu, je delo 
v Revozu lahko izjemna priložnost tudi za vas! Poleg dobrega plačila in možnosti 
podaljšanja delovnega razmerja ponujamo tudi organiziran prevoz na delo, organizirano 
prehrano ter popust ob nakupu Renaultovih in Nissanovih vozit.
Za več informacij pokličite na
brezplačno številko 080 18 85
ati pošljite prijavo na naslov:
Revoz d.d., Belokranjska 4,8000 Novo mesto,
Direkcija človeških virov,
Služba za vodenje razvoja zaposlenih.
Pridružite se nam! RENAULT
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Za umor žene 11 let zapora
Krško - Na Okrožnem sodišču v Krškem seje zaključilo sojenje Konradu Sirku z Ledine, kije 
lani poleti ustrelil svojo ženo Anico. Petčlanski sodni senat, ki mu je predsedoval Gojmir Pešec, 
je Sirka obsodil na 11-letno zaporno kazen.

Sodišče je z zbiranjem doka
zov in zaslišanjem prič prišlo 
do sklepa, da je Konrad Sirk 
kriv, saj je 20. avgusta lani s 
pištolo kalibra 6,35 mm iz nepo
sredne bližine z enim strelom v 
prsi ustrelil svojo ženo Anico, 
ki se je nekaj mesecev pred tem 
zaradi njegovega nasilništva 
odselila od njega, bežala pa je 
v bistvu vseh 30 let, kar sta 
živela skupaj. Tega dne je s Sir
kovim sinom Janezom in nje
govo družico prišla v nekdaj 
skupni dom po oblačila in 
ozimnico, Sirk pa jo je prosil, 
naj se vrne domov. Ker je kljub 
temu odšla, je šel za njo s pišto
lo in jo v kleti, v kateri je žive
la, ustrelil, da je umrla na kraju 
dogodka. Njegovo dejanje je 
bilo naklepno, saj ji je tudi prej 
že večkrat grozil, grozil pa je 
tudi sosedom Knezovim, h ka
terim se je Anica zatekala in so

tudi pričali na sodišču. O Sirko
vem nasilništvu sta spregovori
la tudi njegova pastorka Anica 
in Pavle, ki sta povedala, da je 
bil Konrad prijazen možakar, 
kadar je bil trezen, ko pa je kaj 
spil - to pa je bilo pogosto, je bil 
povsem spremenjen človek.

Kaznivo dejanje umora je 
Konrad Sirk storil v stanju 
bistveno zmanjšane prištevnos- 
ti, je ugotovil sodni izvedenec 
psihiatrične stroke dr. Jakopič. 
Sirk je imel namreč zaradi dol
goletnega uživanja alkohola 
organsko okvaro možganov, in 
tudi v času storitve kaznivega 
dejanja je bil opit. Za kaznivo 
dejanje umora mu je sodišče 
prisodilo 10 let in 6 mesecev 
zapora, zaradi nedovoljenega 
prometa z orožjem pa še 9 mese
cev zapora. Sirk je namreč po
sedoval orožje, za katerega ni 
imel dovoljenja in ga je tudi

Sodni izvedenec dr. Jakopič je v svojem izvedenskem 
mnenju ugotovil, da je imel Konrad Sirk v času storitve ka
znivega dejanja v krvi med 1,9 in 2,2g/kg alkohola. Pri 
obdolžencu je ugotovil že več let trajajočo odvisnost od alko
hola, ki se kaže v dveh fazah - v uničenju družine in-v social
nem propadu, katerih potek se je pri Sirku pokazal v vsej 
svoji resničnosti in tragičnosti. Izvedenec meni, daje pri Sirku 
morebitni ukrep obveznega zdravljenja odvisnosti od alko
hola brezpredmeten glede na njegov organski mentalni upad 
in na popolno neuvidevnost v razsežnost lastnega opijanja.

uporabil med kaznivim dejanjem.
Sodišče mu izreklo enotno 

kazen 11 let zapora (najvišja 
zagrožena kazen je 15 let), kar 
je eno leto manj, kot je predla
galo tožilstvo. Obramba pa je 
predlagala, da se Sirku sodi za 
kaznivo dejanje umora na mah, 
za kar so zagrožene nižje kazni.

V 11-letno zaporno kazen je 
vštet tudi pripor, ki traja od 20. 
avgusta lani, zaradi ponovitve
ne nevarnosti pa se pripor po
daljša do pravnomočnosti sod
be oz. do začetka prestajanja 
kazni. Sirku se odvzame tudi 
pištola znamke Brovvning ter 
naboji, plačati pa mora še 768 
tisoč SIT stroškov kazenskega 
postopka ter 100 tisoč SIT pov
prečnine.

Pri odmeri kazni je sodišče 
upoštevalo njegovo zmanjšano 
prištevnost zaradi možganske 
okvare in akutne opitosti, nje
govo starost, saj je znano, da 
starejši ljudje težje prenašajo 
izgubo osebe, pod oteževalno 
okoliščino pa sodi njegova dol
goletna agresivnost in maltre
tiranje družine ter naklepnost 
dejanja.

Obdolženi Konrad Sirk je 
na zadnji obravnavi dejal le, da 
je za vse, kar se je zgodilo, kri
va pokojna žena sama in pa 
sosedje. P.U.

Sodijo ji za umor moža
Krško - Pred petčlanskim sodnim senatom, ki ga vodi sodnik Peter Žnidaršič, se je znašla 
Jožefa Stermecki, ki jo obtožnica bremeni, da je 9. aprila 2002 na vikendu na Bizeljskem 
umorila svojega moža Toneta, ki je umrl na kraju nesreče. Zabodla ga je namreč z nožem. 
Razčiščevanje in dokazovanje bo pokazalo, ali je bil tudi pri tem tragičnem dogodku v ozadju 
alkohol in dolgotrajno moževo nasilje in ljubosumje.

Jožefa in Tone Stermecki, ki 
sta živela v Ljubljani, sta si na 
rodnem Bizeljskem stari kozo
lec preuredila v vikend, kamor 
sta pogosto prihajala, saj sta bila 
oba upokojena. Tam sta obde
lovala vinograd in s sosedi nista 
imela kdove koliko stikov. So
sedje Djaševi povedo, da sta bila 
oba zelo delovna, še zlasti so 
opažali, da mora Jožefa nena
vadno veliko delati. Za pokojne
ga Toneta so dejali, daje bil zelo 
strog in da je imel “grd jezik”, 
kadar pa je kaj popil, seje počutil 
močnejšega. Kot pravi Jože Djaš, 
je bilo slišati, da se prepirata in 
da je bila večkrat črna. Sosedje 
sicer niso poznali razmer in niso 
vedeli, kaj se dogaja za zidovi 
njune hiše, Jožefa pa tudi ni ni
komur nič povedala. Včasih je 
sosedom povedala le, daje Tone 

kot njegov brat Dominik, ki 
je bil slab človek in je tudi slabo 
končal, je povedala priča Jože
Djaš.

Njegova žena Rozalija pa je 
Povedala, da je 9. aprila zvečer 
k njej pritekla Jožefa Stermec
ki, zelo jokala in kričala: “Poma
gajte, pokličite doktorja!”. Nato 
Je Rozalijo prijela za roko in jo 
kujala k sebi domov, ne da bi 
Povedala, kaj se je zgodilo. Ko 
^a prišli v vikend, je na tleh ležal 
A'nton in izkazalo se je, da je 
jPftev. Zakaj je umrl, je Rozalija 
^Vedela šele od dveh policis
tov oz. kriminalistov, ki*sta po-
Vedala, da je bil umorjen.

Jožefa Stermecki je na 
Pravnavi povedala, da je mož 
°ne tistega dne pretakal vino, 

pka pa je imela drugo delo. 
^Poldne se je oglasila pri Dja- 
. .ph, zvečer pa je kuhala šunko, 
i- J° je prebadala z majhnim no- 
, ICem, da bi videla, če je že ku- 

Mož jo je zmerjal, da je 
je k- k* je Poeel vedno, kadar 
' pijan Nato je stopil do nje,u v* pyan. mtoje stopn ao nje, 
^ Je bila obrnjena proti štedilni

ku, in jo udaril v trebuh. Obrnila 
se je in Tone je padel po tleh. 
Najprej je mislila, da se dela, nato 
ga je polila z mrzlo vodo, mu 
dala pod glavo blazino in tekla 
k sosedovim po pomoč. Kam je 
dala nož oz. zakaj se je mož 
zgrudil, obdolžena ne ve, saj tudi 
sledi krvi ni videla.

Preiskava je pokazala, da je 
Jožefa s prej omenjenim nožičem 
zabodla moža med tretjim in 
četrtim rebrom in sicer je bila 
samo ena vbodna rana na levi 
strani prsnega koša. Nož je bil v 
telo oškodovanca potisnjen do 
konca, za kar po mnenju pa
tologinje ni bila potrebna preti
rana sila, saj je nož zdrsel mimo 
reber v mehko tkivo do srca, zato 
je bil Stermecki takoj mrtev.

V preiskavi je bil najden nož, 
na katerem so bili ostanki krvi, 
prav tako pa so preiskovalci našli 
časopisni papir, v katerega je bil 
nož obrisan pred prihodom po
licije. V krvi obdolženke je bilo 
1,1 g/kg alkohola.

Obravnava se bo z dodatnim 
dokazovanjem - tako zasliša
njem prič kot sodnih izvedencev 
- nadaljevala marca. Okrožno 
državno tožilstvo je predlagalo, 
da se pridobi podatek, kdo in 
kdaj je klical na operativno ko
munikacijski center v zvezi z 
dogodkom in kaj je povedal, pri
dobijo naj se podatki reševalne 
službe, ob kateri uri je steklo 
reševanje in kdo jih je obvestil, 
zasliši naj se policista, ki sta 
prišla na kraj dogodka. Obram
ba pa je predlagala novega izve
denca patologa, ki bo pojasnil 
predvsem, pod kakšnim kotom 
je bil pokojni zaboden, saj bi se 
lahko tako sklonil nad žrtev, da 
bi se sam zabodel, izvedenec psi
hiatrične stroke pa naj ugotovi 
obdolženkino psihično stanje 
glede na stanje alkohola, pod 
vplivom katerega je bila, ter gle
de na zatajevani strah in poprej

šnje nasilje. Obdolženka je nam
reč povedala, da se je možu, ka
dar je bil pijan, strgalo in jo je 
skoraj vsak večer zmerjal in 
pretepal, a o tem ni govorila niko
mur, saj jo je bilo sram, da bi ok
rog hiše hodila policija. Sin je to 
opazil, saj je hodila okrog z 
modricami, prav tako hči, ki ji je 
dejala, da seje udarila, vedela pa 
je prijateljica. Vse tri bodo za
slišali na prihodnji obravnavi.

Obdolženka je glede na to, da 
razen pokojnine v višini 70 tisoč 
SIT nima nobenih sredstev in 
premoženja, zaprosila sodišče, da 
se ji dodeli obramba po uradni 
dolžnosti.N.Č.C.

Rabič ovaden
Krško - Kriminalisti Po

licijske uprave Krško so na 
Okrožno državno tožilstvo 
podali kazensko ovadbo zo
per nekdanjega direktorja 
Jutranjke Miho Rabiča zara
di utemeljenega suma storit
ve kaznivega dejanja ne
upravičene uporabe po 246. 
členu KZ RS.

Rabič oz. Jutranjka, ki jo 
je vodil, je v letu 2003 nam
reč prejela od države namen
ska sredstva kot pomoč v 
višini 185,5 milijona SIT, od 
tega 35 milijonov SIT kot 
nepovratna sredstva. Istega 
dne, ko so bila sredstva naka
zana na račun delniške druž
be, so bila prenakazana na 
račune drugih pravnih oseb, 
od tam pa tudi fizičnim ose
bam. Od skupno 185,5 mili
jonov SIT državne pomoči 
je bilo 169.190.000 SIT po
rabljenih za povsem druge 
namene.

Zoper Rabiča oz. prejš
njo upravo pa bo sprožila 
postopek tudi nova uprava 
Jutranjke. Za sprožitev po
stopka je upravo zadolžil 
upniški odbor na naroku za 
zadnjo prisilno poravnavo 
ob koncu lanskega leta. V 
podjetju so že ustanovili ko
misijo, ki naj bi pripravila vse 
potrebno Za sprožitev omen
jenega postopka. N.Č.C.

Zavrnili več kot 
sto Bolgarov

Krško, 17. januar - Policisti 
so na Mednarodnem mejnem pre
hodu Obrežje zaradi neizpolnje
vanja pogojev za vstop na ozem
lje EU zavrnili več kot sto 
državljanov Bolgarije ter jih napo
tili nazaj na Hrvaško. Kot je po
vedal policijski inšpektor Rudi 
Levec iz Policijske uprave (PU) v 
Krškem, je tega dne na Obrežje čez 
dan prispelo večje število avtobu
sov z bolgarskimi državljani, ki so 
jih policisti po temeljitem pre
gledu po standardih in predpisih 
EU naporih nazaj na Hrvaško. Si
cer pa v zadnjem času beležijo po
rast števila Bolgarov, ki želijo iz 
različnih razlogov priti v po
samezne države EU. Kot naj
pogostejše razloge za zavrnitev 
državljanov iz držav nečlanic EU 
je Levec navedel pomanjkanje 
finančnih sredstev, spreminjanje 
izjav glede cilja potovanja oz. 
nenavajanje končnega cilja ter ra
zlogov za potovanje.

kompas po pravnih labirintih

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

Kako terjati 
dožnika brez 
premoženja

Vprašanje:
Navajate, da ste prodali delnice, ku

pec, ki jih je kupil, pa vam kupnine ni plačal v dogovorjenem 
roku. Kupec več ne posluje, ker je svojo poslovalnico, kot nava
jate, zaprl, zato ne veste, kako bi prišli do poplačila terjatve.

Odgovor:
Možnosti sta lahko dve. Ali zoper upnika vložite tožbo za 

izpodbijanje pravnih dejanj dolžnika (po 255 čl. Zakona o obli
gacijskih razmerjih), s katero zahtevate, da sodišče ugotovi, da 
obstojajo dejanja, ki jih je dolžnik storil v vašo škodo in zaradi 
katerih niste bili poplačani. Tipični primer takega dejanja je na 
primer, ko dolžnik vse premoženje prenese kot vložek v novo 
družbo, od stare pa ostane le ogrodje, ali ko dolžnik svoje premo
ženje podari otrokom, drugim sorodnikom, ali pa ga navidezno 
proda prijateljem. Seveda boste za sestavo take tožbe nujno potre
bovali odvetnika.

Druga možnost pa je, da si najamete detektiva, ki bo za vas 
pridobil informacije o premoženju dolžnika. Naloge detektiva 
so določene z Zakonom o detektivski dejavnosti (Uradni list RS 
7/03).Seveda so to zopet stroški. Prednost pa je v tem, da ima 
detektiv odprte vse poti za pridobivanje uradnih podatkov o 
premoženju dolžnika, medtem ko jih vi nimate. Ni dovolj, da v 
banki npr. dokažete, kaj vam dolžnik dolguje, morate imeti še 
pravnomočno sodbo ali sklep o izvršbi. Do tega pa, kot veste, 
kako se vse skupaj počasi obrača, ne prideš tako hitro.

Prednost poizvedb preko detektiva je tudi v tem, da on lahko 
zve tudi za tiste podatke o premoženju, ki niso v uradni evidenci 
dolžnika, kot recimo:

- če ima kako premoženje, ki ga je vzel na lizing, pa bo kmalu 
izplačano;

- o tem, če ima kupljeno stanovanje, pa še ni vpisano v zemljiški 
knjigi;

- o tem, če je neka nepremičnina sicer že vpisana v zemljiški 
knjigi, pa še ni vpisana na njegovo ime;

- podatke o lastninskih deležih v družbah;
- če ima kakšno premoženje, ki ga je pridobil z dedovanjem, 

vendar to še ni vpisano v zemljiško knjigo ali drugo evidenco.
Hitre in tekoče informacije, ki jih je po navadi zelo težko 

iskati, so potrebne ne le v prisilni izvršbi, temveč tudi pri zavaro
vanju. Tako mora upnik, ki hoče uspeti z zavarovanjem svoje 
terjatve, za verjetno izkazati tudi nevarnost, da bo uveljavitev 
terjatve onemogočena ali vsaj precej otežena, če te ne bo pred
hodno zavaroval. Tudi pri tem so potrebne informacije o ravnanju 
dolžnika, ki bodo upravičile tak zahtevek. Sodniku ne zadošča 
le predvidevanje, da utegne dolžnik svoje premoženje prodati 
še pred poplačilom njegove terjatve za izdajo začasne odredbe, 
s katero se zavaruje določena terjatev, ampak je potrebno ta sum 
tudi konkretno utemeljiti.

Zavarovanje terjatve pa je seveda zelo pomembno, saj poma
ga pri pravnomočni sodbi ali izvršbi, če dolžnik med sodnim 
postopkom svoje premoženje proda.

Pa še to! Detektivi niso poceni. Detektivska zbornica je do
ločila za uro dela detektiva kot osnovo za obračun teh storitev 
30 evrov v tolarski protivrednosti. Te stroške sicer lahko dobite 
pri uspešnem sodnem postopku povrnjene, sodišče pa pri odobrit
vi teh stroškov še presoja, ali podatke, za katere je zvedel detek
tiv, res ni bilo mogoče pridobiti drugače. Od dolžnika ste torej v 
nadaljevanju postopka upravičeni izterjati te stroške na podlagi 
ustreznega dokazila o opravljeni detektivski storitvi.

Dvesto tisočakov za “poštnino”
Sevnica - Z izrekom sodbe se je zaključilo sojenje Antonu Božiču iz Sevnice, kije kriv žaljive obdolžitve. Napisal je namreč 
naslove na kuverte, v katerih je na različna uredništva potovalo anonimno pismo, ki je škodilo časti in dobremu imenu 
sevniškega župana Kristijana Janca.

Zgodba sega v predvolilni 
čas leta 2002, ko je na različna 
uredništva priromalo anonim
no pismo in kazalo na dom
nevne nepravilnosti sevniške
ga župana Kristijana Janca, ki 
je bil v tistem obdobju tudi di
rektor sevniškega Gostinskega 
podjetja (GPS). Prav ta dvoj
nost je motila anonimnega pis
ca, ki je navajal, da župan v 
svoji pisarni GPS rešuje občin
ske zadeve. Pisec je navajal še, 
da ima GPS 30 milijonov SIT 
izgube; to pa naj bi bilo ravno 
toliko, kot je znašala Jančeva 
bruto plača v štirih letih, ker je 
bil ob direktorovanju še župan; 
pisec ni prezrl, da morajo vsi 
štirje lokali, ki sodijo v sklop 
GPS, mesečno zaslužiti po 200 
tisočakov samo za direktorjevo 
plačo. Poleg tega sta bila v pis
mu Jancu očitana dva strankar
ska kolega - eden naj bi za deset 
milijonov obnovil hotelsko 
streho, drugi pa naj bi s svojo

firmo bival v hotelski zgradbi 
za prenizko najemnino. V pis
mu je pisec namigoval še na ku
hanje malic v Stillesu v zameno 
za stilno pohištvo, pisec pa je 
Jancu “serviral” tudi sestro 
Mojco, ki naj bi ji dodelil luk
suzno občinsko stanovanje. 
Povzetki iz anonimnega pisma 
so bili objavljeni v različnih 
medijih.

Na podlagi dokazov in za
slišanja prič je sodišče ugotovi
lo, da gre za neresnične trditve. 
Če pa kdo o kom trdi ali raznaša 
nekaj, kar lahko škoduje časti 
in dobremu imenu, se kaznuje 
z denarno kaznijo ali zaporom 
do treh mesecev. Sodišče se je 
odločilo za denarno kazen v vi
šini 200 tisočakov, ki jo je doso
dilo edinemu osumljencu An
tonu Božiču iz Sevnice, ki je 
bil v omenjenem času vodja 
gostišča Na križišču. Daje Bo
žič kriv, se je sodišče odločilo 
zgolj na podlagi pisave na ku

vertah, ki je bila napisana roč
no. Da se pisava na kuvertah 
ujema z Božičevo, so potrdili 
tako forenziki kot sodni izve
denec grafološke stroke. Božič 
krivdo zanika, saj z Jancem, ki 
ga spoštuje, ni bil nikoli v spo
ru; še več, kot predsednik komi
sije za pritožbe v podjetju je 
vedno razsojal v prid podjetju 
oz. direktorju. Po mnenju ob
rambe gre v tem primeru za za
roto sodelavcev proti obdolže
nemu in oškodovancu, saj bi na 
tak način oslabili direktorjev 
vpliv in v kolektivu naredili 
razdor. Poleg tega, pravi obram
ba, grafologija ni eksaktna ve
da in ji ne gre brezmejno zau
pati. Poznamo ponarejevalce 
podpisov in celo umetniških 
fotografij, pa še strokovnjaki ne 
ugotovijo, da gre za falsifikate. 
Po mnenju Franca Pipana, za
govornika obdolženega, bi 
moralo sodišče v preiskavi in 
postopku usmeriti pozornost na

to, kdo bi lahko napisal omen
jeno pismo; bodisi kdo od de
lavcev GPS ali pa politični kon
kurenti. Tako pa sodišče sploh 
ni ugotavljalo, kdo je avtor pis
ma, temveč zgolj, kdo je napisal 
naslov na kuverte. Pipan je 
prepričan, da drži le ena stvar 
iz obtožnice - namreč, daje vse
bina pisma taka, ki bi lahko 
škodila časti in dobremu ime
nu. Toda v tem primeru je do
kazano, da pismo ni škodilo ne 
časti ne dobremu imenu, saj je 
bil Janc ponovno izvoljen za 
župana, poleg tega pa je zmagal 
še na državnozborskih volitvah.

Toda sodišče je v vsem sledi
lo predlogu okrožnega državne 
ga tožilstva, ki meni, da je Božič 
s tem, ko je pisal naslove, tudi 
vedel za vsebino anonimnega 
pisma. Antonu Božiču je prisodi
lo 200 tisoč SIT kazni, plačati pa 
mora še 96 tisoč SIT stroškov ka
zenskega postopka in 60 tisoč 
SIT povprečnine. N.Č.C.



RAZVEDRILO
stran 12 SavaGto, 20.1.2005

OVEM
Na delovnem mestu vas bo presenetila neka 

težava, saj pričakujete, da vsak opravi svoj del 
obveznosti. V praksi ni vedno tako in sedaj boste 
morali opraviti nekaj del namesto drugih. Razva
jajte partnerja.

BIK
Začetek tedna vam bo prinesel rešitve zelo po

membnih vprašanj, ki so vas po tihem mučila že 
nekaj časa. To vam bo dalo pospešek, da z večjo 
gotovostjo uresničite načrte, ki ste jih snovali v 
zadnjem trimesečju.

DVO JČKA
Ulovila vas je neka vrsta vznemirjenosti, ki bo 

trajala ves teden. Hodili boste kot v sedmih nebe
sih, okolica vas-ne bo razumela in vi nje ne. Zara
di tega se izogibajte razpravam s sodelavci in 
družinskimi člani, saj lahko hitro pride do zamer.

RAK
Vzpostavljati želite ravnovesje med zoperstav

ljenima silama, vendar vam ne uspeva, pa še preveč 
energije vam vzame. Ne bodite deprimirani, tem
več izkoristite priložnost in se obrnite k drugim 
življenjskim področjem.

LEV
V krogu vaših prijateljev in družbe že nekaj 

časa krožijo razne zgodbice in spletke, česar vi ne 
veste, ker vas te stvari ne zanimajo. A tokrat vas 
bodo proti vaši volji povlekle vase. Poskusite ločiti 
prijatelje na “prave” in “neprave”.

DEVICA
Po glavi se vam podijo misli o preteklosti, vi 

pa želite gledati naprej. Potrebno je razmisliti o 
prihodnosti, da ne bi ponovili nekaterih usodnih 
napak iz preteklosti. Kar pogumno se lotite novih 
projektov. Izboljšali boste materialno stanje.

TEHT1N1C A
Pravkar ste v obdobju, ko iščete nove dogo

divščine, želite spoznavati nove ljudi. Malce ste 
nestrpni, saj ste polni pričakovanj. Ta teden vam 
bo prinesel največ na čustvenem področju, z duho
vitostjo in privlačnostjo boste osvajali okolico.

ŠKORPIJON
Bodite pozorni na finančno-materialno plat, saj 

obstajajo nevarnosti za občasna pomanjkanja.
Včasih sem vam dozdeva, da se kažejo dobre pri
ložnosti za zaslužek, vendar sedaj ni obdobje za 
sklepanje kupčij.

STRELEC
Obeta se vam zelo dinamičen teden. Komunici

rali boste z raznolikimi ljudmi, beseda bo tekla o 
poslih. Razmišljali boste o svojih ambicijah in o 
tem, kako bi uskladili različne interese v službi in 
družini.

K020R06
Odločanje je vaša šibka točka, vendar je prav 

zdaj obdobje, ko boste sprejemali pomembne od
ločitve. Preden naredite usodno potezo, dobro pre
mislite, kaj sploh želite. Nekdo vas bo pri tem sku
šal speljati na kriva pota.

vodmar
Tisti, ki študirate ali se ukvarjate z intelektual

nim delom, boste morali vložiti veliko truda, da 
boste poželi sadove. Drugi boste morda dobili 
priložnost poslovno potovati v tujino za daljši 
čas, kar bo ugodno vplivalo na vas.

RIBI
Ste se začudili, da imate preveč opravkov in 

obveznosti? Začeti boste morali delati prioritete 
in na tem seznamu naj se nahajajo tudi tisti stiki, 
ki ste jih prekinili iz čiste lenobe. Pokličite nekaj 
pozabljenih prijateljev.

faks:
e-pošta: uredniki@tv-nm.si 
splet: www.tv-nm.si
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u ... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno 
rešitev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Vlado Kupina,
Gornji Lenart 67, 8253 Artiče

2. nagrada - 
zgoščenka 
Davorin Erman,
Krmelj 60, 8296 Krmelj

3. nagrada - 
kaseta
Romana Hodnik,
Mali Kamen 31, 8281 Senovo

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
APRIL, RIBNO, AO, VLADA, 
RAINER, LADJEDELNICA, 
IMPALA, IE, AK, MB, LD, 
ORATORIJ, OPS, NOTARIAT, 
BOL, AVI, AM, LOPA, DEL, 
DAGESTAN, ACA, ORHIDE
JA.

Geslo: KVARTET ROGOV

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 28.1.2005, na 
naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna kri
žanka”.

Za pravilno rešitev bomo upo
števali rešitev cele križanke, ne 
le gesla!

Fotokopij ne upoštevamo!
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O nikomer ne bom govoril nič slabega, 
o vsakomer pa bom govoril vse, 

kar vem o njem dobrega.
Benjamin Franklin

Življenje je prekratko, da bi ga zapravilii za stvari, 
ki nas ne veselijo.

o George Matejan

Mislite kot modreci, govorite kot preprosti ljudje.
c, Aristotel

Bolje je nič reči, kakor nič povedati.
o Portugalski pregovor

Poslušaj, sicer boš oglušel zaradi lastnega jezika.
o Rek ameriških indijancev

Težava pri podganji dirki je v tem, 
da ostaneš podgana, čeprav zmagaš.

Lily Tomlin

Dvomi so izdajalci: ker nas je strah 
poskusiti, izgubimo, kar bi lahko dobili.

William Shakespeare

kino

Kino servis Brežice
Četrtek, 20.1., petek, 21.1., sobota, 22.1., in nedelja, 23.1., ob 

18. uri Zadeni kot Beckham, komedija, in ob 20. uri Pozabljeni, 
triler; četrtek, 27.1., in petek, 28.1., ob 18. uri Po sončnem zahodu, 
akcijski film, in ob 20. uri Taxi, akcijska komedija.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 20.1., ob 19. uri Izganjalec hudiča: Na začetku, nad

naravni triler; petek, 21.1., ob 18. uri Neverjetni, animirana 
družinska komedija, in ob 20. uri Pozabljeni, triler; sobota, 22.1., 
ob 18. uri Pozabljeni in ob 20. uri Izganjalec hudiča: Na začetku; 
nedelja, 23.1., ob 18. uri Neverjetni; četrtek, 27.1., ob 19. uri 
Zaklad pozabljenih, akcijski pustolovski; petek, 28.1., in sobo
ta, 29.1., ob 18. uri Taxi, akcijska komedija, in ob 20. uri Zaklad 
pozabljenih, nedelja, 30.1., ob 18. uri Taxi.

Kulturna dvorana Sevnica
Petek, 21.1., ob 16. uri Kravja farma, risani film, in ob 19. uri 

Telesni čuvaj, triler; sobota, 22.1., ob 19. uri Taxi, akcijska ko
medija; petek, 28.1., ob 16. uri Medvedek Pu in Pujskova velika 
avantura, risani film, in ob 19. uri Poslednji klic, akcijski triler.

fftMEKDOTEJ
Tako pametni, pa tako...

Angleški kirurg Joseph Lister je bil zelo bogat, ker je drago 
zaračunaval svoje operacije, toda bilje tudi velik skopuh. 
Nekoč je njegova hčerka zbolela za vnetjem slepega čreve
sa in jo je sam operiral. Po uspeli in pogumni operaciji so 
mu kolegi čestitali. Eden izmed njih pa je rekel:
“Mislim, Joseph, da si moral trpeti kot oče, še bolj pa kot 
zdravnik, ko si moral zastonj operirati hčerko tako bogate
ga očeta!”

Sovjetski kozmonavt Jurij Gagarin je nekoč dejal:
“Svet je res razdeljen na dva strahotno si nasprotujoča, 
sovražna dela - na moške in ženske.

Italijanski operni pevec Enrico Caru
so seje prehladil in ni mogel nasto
piti. Gledališki ravnatelj je ves iz 
sebe kričal:
“Kaj naj storim? Le kako ste se mogli 
prehladiti?”
“Posledice premiere,” je dejal pevec.
“Kakšne posledice premiere?” seje 
začudil ravnatelj.
“Čisto preprosto; na odru so me za
lili valovi navdušenja, nato sem zašel v vihar oboževalk in 
prišel ves razgret domov, kjer meje polila mrzla prha kritik- 
Kdo se ne bi prehladil v takih okoliščinah?”

Francoskega slikarja Camilla Corota so na debelo p°" 
narejali še, ko je bil živ. Na stara leta je dejal:
“V svojem življenju sem naslikal 1500 slik, od katerih jih je 
3000 v Ameriki.”

V večji filmski vlogi je imel Clark Gable tudi prizor, v katt' 
rem bi moral biti za tarčo metalcu nožev. Igtralec je bil 
precej živčen.
“Poslušaj,” je rekel režiserju, “ti lahko govoriš, kar hočeš- 
a ta prizor ni brez nevarnosti. Kaj bo, če tisti tip zgreši.” 
“Prav imaš,” je odgovoril režiser. “Če se ti kaj zgodi, kak0 
bomo film končali? Najbolje bo res, da ta prizor posnamem0 
nazadnje.” <- j
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Ali se bo v Brežicah zgodil popoln zastoj delovanja občine?
Po mesecu in pol mojega delovanja na občini kot pooblaščenega svetnika se je začelo nasprotovati mojemu pooblastilu. Pet svetnikov je 
zahtevalo izredno sejo, na kateri naj se ugotovi, da moje pooblastilo ni veljavno. To pa lahko pomeni veliko težav pri normalnem delovanju 
občine Brežice v prehodnem obdobju do izvolitve novega župana.

Kakoje prišlo do pooblastila mag. 
Andreja Vizjaka?

Naš župan je bil predlagan za 
ministra, zakon o vladi pa tudi o 
lokalni samoupravi pravi, da z 
dnem imenovanja za ministra 
takoj preneha mandat župana. V 
takšnem primeru ponavadi pre
vzame vodenje občine podžupan, 
ki je imenovan za njegovo na
domeščanje. Vendar pa, ker v Bre
žicah že dve leti nimamo pod
županov, si je mag. Andrej Viz
jak pridobil kar tri strokovna 
mnenja, kaj v takšnem primeru 
narediti. Tako mu je vladna služba 
za zakonodajo poslala mnenje, da 
v primeru, ko nimamo podžupa
nov in župana, lahko župan, do
kler je še v funkciji^ pooblasti 
enega od svetnikov. Ce pa tega 
ne naredi, vodenje prevzame

najstarejši svetnik. V obeh prime
rih nadomeščanja član občin
skega sveta opravlja le tekoče 
posle. Prav zato je župan pred 
odhodom sklical še izredno sejo, 
na kateri je predlagal dva pod
župana. Izvolitev samo enega od 
njiju bi pomenila, da bi občina 
lahko delovala popolnoma nor
malno do izvolitve novega župa
na. Žal občinski svet ni želel po
trditi nobenega od predlogov 
mag. Andreja Vizjaka, zato je 
župan dal to pooblastilo meni.

Kaj so moje naloge kot pooblaš
čenega svetnika?

Kot pooblaščeni svetnik za 
vodenje občine lahko opravljam 
samo tekoče naloge. Te pa so: 
predstavljanje in zastopanje ob
čine, izvrševanje proračuna, 
dokončanje že začetih poslov, 
predlaganje odlokov, ki so nujno 
potrebni, da ne bi prišlo do škode 
pri delovanju občine. Nikakor pa 
ne morem kot pooblaščeni svet

nik predlagati sprejetja prora
čuna, začeti novih razpisov in 
prodaje občinskega imetja.

Kaj lahko povzroči polemika o 
veljavnostipooblastila?

Po mojem mnenju to lahko 
pomeni popoln zastoj delovanja 
občine, saj če ne bomo imeli za
konitega zastopnika, bo delo 
popolnoma zastalo. To lahko po
meni, da nobena odredba ne bo 
mogla biti podpisana oziroma da 
tudi tekoče financiranje občine ne 
bo moglo teči. Ne morem si zamis
liti, kako bodo delovale šole, vrt
ci, krajevne skupnosti, društva, 
zavodi in podobno, če ne bodo 
dobili nobenega denaija do iz
volitve novega župana. Vprašlji
vo pa je tudi nadaljevanje nujnih 
projektov, kot je kanalizacija, ki 
bo sofinancirana iz evropskih in 
državnih skladov.

Kako bom ukrepal kot trenutno 
še odgovorim oseba za vodenje občine 
Brežice?

Na Vlado Republike Slovenije 
sem že naslovil vprašanja, kako 
v takšnem primeru ravnati. Ne
nazadnje je prav vlada s svojimi 
ministrstvi tista, ki mora skrbeti, 
da delo občin teče nemoteno. 
Vladne službe sem povprašal, ali 
so trditve Pravno statutarne ko
misije občine Brežice resnične 
oziroma ali občinski svet o tem 
lahko sploh odloča. Ob tem pa 
sem jih tudi poprosil, da mi sve
tujejo, kako pripeljati delovanje 
občine normalno do volitev.

Na osnovi odgovora vlade pa 
bom ukrepal tako, da bo najbolje 
za delovanje naše občine in njene 
občane.

Komu je takšno početje sploh v 
korist?

Sam sem odgovorno delo vo
denja občine prevzel v najboljši 
veri. Moja želja je bila predvsem 
ta, da bi delovanje občine poteka
lo nemoteno in da občani ne bi 
imeli težav do izvolitve novega

župana. Tako sem tudi delal in v 
mesecu in pol ni bilo nobenih 
težav, sedaj ko pa seje začel pred
volilni boj in ker sem se tudi sam 
odločil, da bom kandidiral, se je 
začelo vse zapletati. Sam osebno 
menim, da je to velika neodgo
vornost nekaterih svetnikov, da 
gre predvsem za politične igrice, 
za lastne interese in da takšen 
način ne bo pripomogel k napred
ku naše občine.

Druge aktivnosti, ki potekajo v 
prvih tednih letošnjega leta na občini 
Brežice

Najprej vas moram obvestiti, 
da se je s 1. januaijem začelo 
začasno financiranje občine Bre
žice. Začasno financiranje za prve 
tri mesece Občine Brežice je pod
pisal še župan Andrej Vizjak. Ta
ko bo prve tri mesece potekalo 
financiranje po dvanajstinah. To 
financiranje bo potekalo do 1. ap
rila, po tem pa bo moral sprejeti 
občinski svet podaljšanje tega fi-

r:i
U

nanciranja za naslednje tri mesece 
oziroma do sprejetja novega 
proračuna.

4. januaija sem tudi sklical ko
legij, na katerem smo se dogovori
li za pripravo proračuna. Na 
kolegiju smo se dogovorili za 
način dela, terminske plane in do 
kod ga bomo uskladili, saj končni 
predlog lahko uskladi samo žu
pan. Dogovorili smo se, da bomo 
pripravili proračun do najvišje 
mere, končno uskladitev pa bomo 
prepustili novoizvoljenemu žu
panu. Po mojih ocenah bo to ve
lika pomoč novoizvoljenemu žu
panu, ki bi proračun lahko us
kladil v dveh do treh tednih po 
svojem imenovanju.

Ivan Molan, 
pooblaščeni svetnik za vodenje 

občine Brežice

občinski svet brežice

Letna programska 
konferenca SDS

V petek, 14. januarja, je 
imel občinski odbor SDS Bre
žice letno programsko konfe
renco. Zbralo se je okoli sto 
članov stranke in gostov, med 
katerimi velja posebej omeniti 
glavnega tajnika stranke SDS 
g. Dušana Strnada, poslanca iz 
občine Krško g. Staneta Pajka 
in člana 10 SDS, zadolženega 
za regijsko koordinacijo, g. 
Branka Kelemino.

Podana so bila poročila o 
delu v letu 2004 in programska 
izhodišča za delo v letu 2005. 
Posebno pomembna je bila 
točka dnevnega reda, na kateri 
je bil predlagan kandidat za 
Župana na nadomestnih volit
vah v občini Brežice. Prisotni 
elani smo soglasno podprli pred
log IO SDS Brežice, da SDS na 
Volitvah zastopa g. Ivan Molan.

Politični tekmeci, združeni 
v koaliciji na čelu z LDS, so 
takšen predlog verjetno priča
kovali in takoj začeli politično 
Žonjo zoper g. Ivan Molana. 
Najbolj je to opazno pri neures
ničljivi nameri odvzema po
oblastila za nadomeščanje 
'unkcije župana za vodenje ob
rtne Brežice in postavitvijo 
nekoga izmed svojih veljakov 
na to mesto, mimo volje voliv
cev, ki so na volitvah zaupali 
^npanovanje mag. Andreju 

'zjaku iz SDS in hkrati največ 
glasov namenili naši stranki.
, eudar so se zarotniki nekoli- 

0 ušteli, saj je pooblastilo ne
sporno, tako po mnenju Službe 
|.n zakonodajo Vlade Repub- 
: ke Slovenije kot Inštituta za 
, ''no upravo. Vse te spletke pa 
anko naredijo veliko škode in 
,0v4ročijo zastoje pri tekočem 
t e|°Vanju občine, kar pa je ak- 

rJem spletk malo mar.
Trudili se bomo, da bomo z 

v jyanom Molanom na čelu do 
^ |tev korektno delovali v 
^0rist vseh občank in občanov. 
l volitvah pa naj odločijo, 
^ ntu bodo zaupali mesto župa-

v Prihodnje.
Marko Hercigonja, 

vodja svetniške skupine SDS

ALDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

Ali je vodenje in 
upravljanje občine 
Brežice zakonito?

Statutamopravna komisija 
Občinskega sveta občine Bre^ 
žice, ki jo vodi dipl. univ. prav
nica, občinska svetnica, Nataša 
Starki (LDS), se je nedavno 
sestala na nujni seji. Sejo je 
zahtevala večina svetnikov, saj 
zaradi samorazrešitve nekdan
jega župana vodi občino poob
laščenec. Seveda je veliko 
vprašanje, ali velja pooblasti
lo, ki ga je izdal nekdo, ki ga 
več ni? Tudi pravna mnenja, 
službe vlade za zakonodajo in 
direktorata za lokalno samou
pravo so si povsem nasprotu
joča. Običajno in v skladu z 
zakonom ima vsaka občina tri 
organe: župana, občinski svet 
in nadzorni odbor. V Brežicah 
pač ni tako in zato smo v ob
činskem svetu zaskrbljeni zara
di možnosti, da občina ta tre
nutek deluje nezakonito. Sku
pina petih svetnikov je že pod
pisala zahtevo za sklic izredne 
seje občinskega svet, vendar pa 
bo morala po našem mnenju ta 
skupina tudi dejansko sklicati 
sejo, na kateri bo občinski svet 
moral sprejeti določene ukrepe 
za vzpostavitev kolikor toliko 
normalnega stanja. Povsem jas
no in v skladu z zakonom je, 
da tako sejo v primeru, ko ni 
župana in podžupana, vodi 
najstarejši svetnik. Nekako 
bomo morali, tudi zaradi nem
otenega delovanja občinske 
uprave, krajevnih skupnosti, 
šol in drugih proračunskih po
rabnikov, pripeljati to barko do 
izvolitve novega župana.

Volitve bodo. V Občinskem 
odboru liberalne demokracije 
se pripravljamo in smo tudi 
pripravljeni in sposobni pre
vzeti to nalogo, ki pa ne bo lah
ka. Dejstvo je, da bo moral novi 
župan nadoknaditi veliko za
mujenega. Proračun denimo! 
Ker bo to zelo kratek mandat 
(dobro leto in pol), pripravlja
mo kandidata za šest let, torej 
tudi za prihodnji mandat. Ima
mo znanje in izkušnje, pre
pričani smo, da bo predlagani

kandidat tudi za večino vo
livcev sprejemljiv. Izbrali in 
predstavili ga bomo pravo
časno.

. Za LDS Brežice 
JožeAvšič

☆ ☆
☆ ☆

Z novim letom so prišla med 
nas tudi nova pričakovanja. Še 
največ misli je usmerjeno v vo
denje občine Brežice, ki je po 
nastali situaciji postala edinstve
na v slovenskem prostoru. Ne 
samo, da nima podžupanov, še 
pooblaščenec župana je pod 
vprašajem legitimnosti. Po infor
macijah lokalnih časopisov si si
cer človek ne more ustvariti no
benega mnenja, saj je vsebina pre
polna enih in istih dogodkov, ki 
so vse prej kot domače narave. 
Če pa že, so to isti ljudje, z 
ničkolikokrat ponovljenimi zgod
bami. Pomembni dogodki, us
pešni ljudje in skupine iz Posav
ja pa tako ali tako nimajo mesta v 
njem; če se pa mesto slučajno že 
najde, se prispevek o njih išče s 
povečevalnim steklom. Se največ 
bralci izvejo iz rubrike “Posavske 
mušice”, če seveda poznajo iz
virnike zgodb.

Kakor koli že, pričakovanja so 
vedno najslajša. Tudi bizeljski 
otroci se že veselijo nove šole, 
krajani Župelevca obnovljene 
ceste, vsi nestrpno čakamo obno
vo mestnega jedra in ureditve 
prometa. Kaj si mislijo šele starši, 
ki čakajo v gosjem redu na vpis 
otrok v vrtec, ko so končno dobili 
tako iskano službo.

V vsaki vasi se najde kopica 
problemov in vsi pričakujejo, da 
bodo rešeni naenkrat. Kako le ne

bi, saj nihče ne ve, kaj je bolj 
pomembno in zakaj bi bilo vred
no še nekoliko počakati. Le malo
kdo tudi ve, koliko energije je 
potrebno vložiti, da pricurlja 
kakšen “tolarček” ali da se izpel
je malo zahtevnejši projekt v od 
sveta pozabljeni regiji.

Kaj nam je torej storiti? Ima
mo kar nekaj možnosti. Najmanj 
obremenjujoča je ta, da se prepu
stimo toku dogodkov in da na
mesto nas mislijo in krmarijo dru
gi. Ali je takšna pasivnost v redu? 
Na to vprašanje si mora odgovori
ti vsak sam!

Za LORKS mag. Stanka Preskar

Na sestanku občinskega od
bora SNS smo se odločili, da bo 
naša stranka za nadomestne 
volitve za župana občine Bre
žice, ki bodo 6. marca letos, 
vložila kandidaturo za župana. 
Po razpravi smo se člani odbora 
soglasno odločili in podprli 
kandidaturo predsednika občin
skega odbora SNS g. Stanka 
Radanoviča. Člani odbora smo 
upoštevali njegove bogate iz
kušnje in dosedanje uspešno 
delovanje v Občinskem svetu 
občine Brežice, pa tudi njego
vo delo v KS Šentlenart, kjer je 
g. Radanovič predsednik. Ob
činski odbor SNS pričakuje, da 
bo g. Stanko Radanovič na na
domestnih volitvah za župana 
občine Brežice dobil širšo pod
poro občanov. Vse informacije 
o delu našega odbora in volit
vah za župana lahko dobite na 
sedežu stranke Gubčeva lOa v 
Brežicah ali na številki OBI
STI-388 - g. Stanko Radanovič.

OO SNS Brežice - 
stranka brez dlake na jeziku

DeSUS
* lse genef^^
Demokratična stranka upo

kojencev (DeSUS) preko svojih 
dveh svetnikov v občinskem 
svetu dosega v opozicijski večini 
nekatere pozitivne rezultate. To 
jima uspeva zaradi doslednosti in 
spoštovanja zakonitosti.

Statutarna komisija je na četrt
kovi seji 13. januaija ugotovila 
ničnost pooblastila pooblaščenca 
po prejšnjem županu. Ugovarjati 
storjenemu dejanju je bilo bolj 
neprijetno, ker je prav naš svet
nik Rok Kržan najstarejši v svetu 
in mu pripada vodenje seje sve
ta, ker ni podžupanov. Tako je 
zapisano v Statutu občine in po 
zakonu.

Moti nas hvalisanje in posil
jevanje ter celo nezakonito pod
pisovanje faktur brez priložene 
dokumentacije, celo ob prigovo
ru svetnikov, da so nekatere 
zadeve vprašljive ali celo pri
merne za kazenski pregon.

Ne bi želeli zbadati, toda ob 
vsem, kar si nekateri privoščijo 
in pišejo anonimke, da bi dosegli 
svoj želeni cilj, je to nujno. Se 
vedno se je izkazalo, da drži stari 
pregovor ”kdor drugemu jamo 
koplje, sam vanjo pade”.

Nujno bo spremeniti pristop 
zapisov na tej strani časopisa Naj 
ne bo stran hvalisanja ali ob
rekovanja, temveč sporočanje 
plodnih razprav, zahtev svet
nikov in prikaz resničnega dela 
Občinskega sveta Brežice. Ostale 
strani ostajajo na voljo dopisni
kom in vsem občanom.

Upravičencem do glasovanja 
na referendumu za gradnjo nove 
šole na Bizeljskem priporočamo 
udeležbo in odločitev za samo
prispevek!

Svetnika Janko Žalac 
in Rok Kržan

Nov župan-nov 
zagon?

V nastali situaciji, ko je 
občina po dobrih dveh letih 
zopet pred volitvami novega 
župana, je čas, da zainteresira
ni za vodenje občine podajo 
vizijo razvoja in perspektive 
občine Brežice ter predstavijo 
plan, kako bodo to vizijo in

cilje uresničevali.
Občanom in občankam je 

potrebno predstaviti, kam bodo 
kandidati oz. bodoči župan 
peljali občino, kaj lahko pri
čakujejo v perspektivi, pred
vsem mladi, ki iščejo službo, 
ter študenti, ki se odločajo, ali 
se bodo po končanem študiju 
sploh vrnili v domačo občino.

Koliko in katerih delovnih 
mest se bo spodbujalo odpreti, 
kakšne pogoje bodo imeli pod
jetniki, predvsem mladi, ki se 
odločajo za to dejavnost, kak
šna bo kakovost šolstva, otroš
kega varstva, kakšni bodo po
goji za razvoj športa, kulture, 
kako se bo razvijalo samo mes
to Brežice ter hkrati posamezne 
krajevne skupnosti, so vpraša
nja, na katere bodo morali žu
panski kandidati odgovoriti.

PUM LO Brežice

Stranka za prihodnost
Decembrska seja občinskega 

sveta, ki jo je sklical prejšnji 
župan, vodil pa pooblaščeni svet
nik, je proti pričakovanjem 
potekala brez posebnih zapletov. 
To pa ne pomeni, da bo tako 
složno delovanje tudi v prihod
nje. Na isti seji je bil namreč spre
jet sklep, naj občinska statutarno 
pravna komisija prouči razmere, 
nastale po razrešitvi župana Viz
jaka, in ugotovi, ali naj občino in 
občinski svet do izvolitve nove
ga župana vodi pooblaščeni svet
nik Ivan Molan ali najstarejši svet
nik Rok Kržan. Če bo komisija 
sprejela stališče v prid starosti, bo 
predvolilna kampanja zares veli
ka popestritev!

Sicer pa kaže, da se bo trlo žu
panskih kandidatov. Tildi v 
Območni organizaciji ZLSD ima
mo štiri evidentirane: Miha 
Škrlec, Jožica Stajic, Peter Zorčič, 
Milena Jesenko. Kateri bo tisti 
pravi, ki se bo trudil prepričati 
volivke in volivce kot najboljša 
možnost za vodenje občine, bomo 
povedali takoj po odločitvi pred
sedstva naše stranke.

Milena Jesenko

SLS.
Slovenska ljudska stranka

www.sls.si



OBČINA SEVNICA
stran 14 SavaGlas, 20.1.2005

Območje obrtne cone Boš- 
tanj obsega 3,67 ha površin. 
Še pred celovito ureditvijo 
obrtne cone Boštanj so bili 
pred leti zgrajeni en stano
vanjski in dva poslovna ob
jekta. Stroške komunalne op
remljenosti so takrat vsi ome
njeni investitorji plačali Kra
jevni skupnosti (KS) Boštanj.

Občina Sevnica je pristo
pila k celoviti ureditvi ob
močja obrtne cone Boštanj na 
osnovi Odloka o prostorskih 
ureditvenih pogojih za ob-

Izgradnja obrtne cone Boštanj
močje občine Sevnica (Ur. list 
RS, št.4/2004), ki je v podrob
nih merilih definiral pogoje za 
gradnjo. Po sprejemu odloka 
smo pričeli s projektom ure
ditve cest in pločnikov na pred
metnem območju. Veliko težav 
je bilo z lastniki objektov, saj 
niso želeli posegov na svoja 
zemljišča. Projekt ureditve cest 
je obsegal prestavitev in razši
ritev lokalne ceste, razširitev 
javne poti proti Boštanju, iz
vedbo nove prečne ceste, nove
ga krožišča ter ureditev ploč
nikov.

Omenjeni projekt je bil dan 
tudi v revizijo, ki je potrdila, 
da je projektirana prometna 
ureditev ustrezna. Veliko uskla
jevanja je bilo s krajani, ven
dar je še v maju 2004 prispela 
zahteva KS Boštanj, naj se kro
žišče še dodatno premakne 
stran od objektov, zunanji pre
mer pa poveča.

Občinski svet je v decemb
ru 2003 sprejel program oprem
ljanja za obrtno cono Boštanj. 
Predhodno sta ga obravnavala

Odbor za komunalno dejavnost 
in infrastrukturo ter Odbor za 
gospodarstvo. Celotni stroški 
opremljanja so bili ovrednote
ni na 117,3 milijona SIT. Na 
občinskem svetu je bilo sklen
jeno, da so zavezanci za komu
nalni prispevek samo novi in
vestitorji in da bo Občina Sev
nica financirala celoten projek
ta v višini 10,6 milijona SIT, 
Ministrstvo za gospodarstvo v 
višini 64 milijonov SIT in novi 
zavezanci v višini 42,6 milijo
na SIT. Celoten program 
opremljanja obrtne cone Boš
tanj je bil tako ovrednoten v 
višini 117,3 milijona SIT.

V obrtni coni Boštanj so bili 
pred celovito ureditvijo obmo
čja že zgrajeni trije obstoječi 
objekti, eden je imel gradbeno 
dovoljenje. V sklopu celovite
ga urejanja pa so bile predvi
dene lokacije še za sedem no
vih objektov. Novi zavezanci 
morajo plačati komunalni pri
spevek na osnovi odločbe, ki 
jo izda Občina Sevnica. Sled
nji je za objekt TUŠ in INPOS,

ki sta lastnika večine predmet
nih zemljišč, znašal 19,5 mili
jona SIT.

Omenjeno ureditev obrtne 
cone Boštanj je Občina Sevni
ca prijavila na razpis za pri
dobitev regionalnih spodbud 
RS in sicer na osnovi inves
ticijske vrednosti iz programa 
opremljanja obrtne cone Boš
tanj. Prejeli smo sklep o sofi
nanciranju z Ministrstva za gos
podarstvo v višini 64 milijo
nov SIT.

V juliju 2004 smo dobili od 
Ministrstva za finance soglasje 
k investiciji.

Takrat je Občina Sevnica 
morala odkupiti zemljišče za 
izgradnjo krožišča, nove preč
ne ceste in za prestavljeno ter 
razširjeno lokalno cesto proti 
Boštanju, prodala pa je lahko 
del stare lokalne ceste.

\

Razpis za izbor izvajalca je 
potekal v juliju, vendar samo 
na osnovi projekta ureditve 
cest, saj projektov za prestavi

tev ostalih komunalnih in tele
komunikacijskih vodov še ni 
bilo (Telekom, Geoplin, Elek- 
tro). Pogodba z izvajalcem 
GRADNJE d.o.o. je bila podpi
sana konec avgusta, vendar 
samo na osnovi projekta uredi
tve cest (90 milijonov SIT).

Ob celovitem urejanju obr
tne cone Boštanj pa je bilo po
trebno izvesti tudi prestavitve 
komunalnih in telekomunika
cijskih vodov. Zgraditi in pre
staviti je bilo potrebno kanali
zacijo v višini 4,3 milijona SIT, 
javno razsvetljavo v višini 14,9 
milijona SIT, zaščito magistral
nega plinovoda - Geoplin v 
višini 2 milijona SIT, Elektro 
vodov v višini 5 milijonov SIT, 
Telekom omrežja v višini 7,3 
milijona SIT.

Celoma vrednost investicije 
z že upoštevanjem dodatnih del 
v pogodbi tako znaša 116,6 
milijona SIT.

S celovito ureditvijo obrtne 
cone Boštanj je Občina Sevni

ca tako pridobila
- sedem novih komunalno 

opremljenih lokacij za poslo
vno dejavnost;

- novo prestavljeno in raz
širjeno lokalno cesto, ki se bo 
navezala na novo krožišče na 
glavni cesti;

- ustrezne komunalne in te
lekomunikacijske vode, na 
katere se bo lahko navezalo 
območje nove poslovne cone 
Boštanj proti Petrolu in

- kakovostno ureditev vseh 
komunalnih in telekomunika
cijskih vodov, ki so bili v sla
bem stanju.

občinski svet sevnica

SLS.
Slovenska ljudska stranka

www.sls.si
Sevnica - križišče 
ali žep

Tako kot je izgubljala želez
nica pomen in prioriteto v pro
metnih tokovih, je Sevnica iz
gubljala pomen v slovenskem 
prostoru. Kopitarna in Tanin sta 
bila ustanovljena v Sevnici ver
jetno zaradi dobre prometne 
povezave z vlakom ter s surovi
no založenim zaledjem. Ta 
konkurenčna prednost se je v 
prejšnjem stoletju Sevnice 
močno zmanjšala predvsem za
radi razvoja cestnega omrežja. 
Dostop do sodobnih avtocest
nih povezav v Trebnje, Celje 
in Drnovo je precej oddaljen in 
moten od naših priključnih cest 
na avtocestni križ.

Razvoj Sevnice je nujno po
vezan z razvojem cestne infras
trukture, tako kot je razvoj od
maknjenih vasi v občini odvi
sen od primerne ceste in ostale 
komunalne infrastrukture. Pri
stajanje na državne razvojne 
programe, ki Sevnico kot ob
čino in mesto zaobidejo, je nes
miselno in nesprejemljivo.

V času izdelave razvojnih 
projektov in idejnih rešitev za 
cestni koridor sever - jug oziro
ma Koroška - Dolenjska - Bela 
Krajina je nujno, da vzpostavi
mo tako traso, ki bo vključila 
občino Sevnica, pa ne samo ta
ko, da bo prečkala vogal ob
čine, temveč tako, da bo s po
tekom skozi središče gibalo 
razvoja. Če je cestni koridor se
ver - jug dolgoročen cilj, pa 
mora postati kakovostna po
vezava na avtocesto v Trebn
jem kratkoročen cilj. Dostop do 
avtocestne povezave, upošte
vajoč vse strožje prometne 
predpise, postaja vse težji.

Vpliv urejenosti cestnih 
povezav na razvoj je očiten 
tako na lokalni, regionalni 
kot državni ravni. Vplivati na 
razvoj teh povezav pa je ob
veza vsakega, ki zaseda odgo
vorno funkcijo v občini. Ne 
smemo dovoliti, da bi bil tok 
prometne brvi skozi Sevnico 
počasen.

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

LDS
Aktivnosti, vezane na leto 

2005, že potekajo po ustalje
nem in predvidenem vrstnem 
redu. V stranki LDS potekajo 
aktivnosti tako na državnem 
kot lokalnem področju.

Za stranko LDS je leto 2005 
zelo pomembno, je leto velikih 
preizkušenj in še večjih izzivov. 
Stranka se tako na državni rav
ni uveljavlja kot vodilna, od
ločna, ostra in hkrati konstruk
tivna opozicija. Zato gradimo 
organizacijsko in kadrovsko 
okrepljeno stranko, z novimi 
članicami in z novimi idejami. 
LDS mora postati moderna 
evropska sredinska politična 
stranka.

Težko bi dejali, da je stran
ka LDS v občinskem svetu v 
opoziciji, saj s svojimi koali
cijskimi partnerji sestavlja ve
čino v svetu občine Sevnica. Na 
ta način s svojim delom in gla
sovanjem aktivno posega v od
ločitve in s tem sprejema tudi 
odgovornost za svoja dejanja. 
Zato poskušamo ostati v stal
nem stiku z občankami in ob
čani in na ta način sprejemati 
njihove pobude, jih vgraditi v 
naš program, ki ga uveljavlja
mo v okviru svetniške skupine 
tudi v občinskem svetu.

Zagotovo je konstruktivnost 
članic in članov Občinskega 
sveta občine Sevnica in s tem 
tudi članov LDS pripomogla k 
decembrskemu sprejetju pro
računa, kar Občinski upravi ob
čine Sevnica omogoča nemo
teno dejavnost in s tem tudi od
govornost, ki izhaja na podla
gi sprejetih postavk, še zlasti 
pri zagotovitvi sredstev iz dr
žavnega proračuna. Tudi v 
stranki LDS bomo aktivno 
spremljali dejavnosti, vezane 
na proračun, tako pri zagotav
ljanju prihodkovnega dela pro
računa, kot tudi pri realizaciji 
aktivnosti iz odhodkovnega 
dela proračuna. Vsekakor ne 
bomo več dovolili prelivanja 
že odobrenih namenskih sred

stev, kot seje to dogajalo v zad
njih letih z izgradnjo novega 
športnega doma namesto poru
šenega TVD Partizana.

Posebej bi opozorili tako 
pravne kot fizične osebe, da 
spremljajo razne razpise in se 
nanje tudi prijavijo, saj občin
ski proračun zagotavlja kar ne
kaj sredstev, ki si jih lahko pri
dobite preko raznih razpisov, 
bodisi v gospodarstvu, kulturi, 
na športnem području, štipen
diranju in podobno.

V LDS se dobro zavedamo, 
da so sredstva iz občinskega 
proračuna namenjena za iz
boljšanje kakovosti življenja 
naših občank in občanov.

OO LDS Sevnica

SDS
Vodenje občine po 
domače II

(Nadaljevanje iz prejšnje 
številke)

Župan g. Kristijan Janc je, 
izgleda, zelo pozabljiv človek. 
Pri sprejemanju proračuna za 
leto 2005 sem ga spomnil, da 
je v svoji predvolilni zloženki 
kot poslanski kandidat oblju
bil “več denarja za ceste, več 
denarja za gasilce, več denarja 
za mladino...” in teh obljub 
zdaj ni nikjer zaslediti. Takoj 
me je grobo napadel, češ, zdaj 
pa ni več volilna kampanja. A 
tako. So res ljudje tako naivni 
in kako dolgo še?

Za vsak podan predlog po 
nujnih projektih župan ni našel 
denarja. Ko pa pogledaš prora
čun, opaziš desetine milijonov, 
ki se bodo porabili za promoci
jo župana, za vaške veselice, za 
nepotrebne in nesmiselne pro
jekte. Eden takih je zagotovo 
bil nesmiselna poraba okrog 40 
milijonov SIT za novo deponi
jo smeti v Novem mestu. Že 
odbor za infrastrukturo, katere
ga predsednik sem, je podal 
županu predlog, naj se deponi

ja plača iz taks. Ne. Tega župan 
ni hotel upoštevati, verjetno 
zato, ker je to predlagal Kele
mina. Ali zato, da bi lahko ta 
sredstva porabil za svoje kas
nejše manipulacije. Na ta nes
misel je opozoril tudi direktor 
Komunale, za kar ga je župan 
nesramno zavrnil, češ, da nima 
pravice svetnikom kaj pojas
njevati.

Predlagal sem še vrsto dru
gih potrebnih in smotrnih pre
razporeditev. Med drugim nekaj 
več denarja za projekte po kra
jevnih skupnostih (KS). Naš 
davkoplačevalski denar, na
menjen investicijam preko KS, 
se najbolje obrestuje. Povedal 
sem primer, kako je KS Blanca 
za pičlih 21 milijonov SIT iz 
občinskega proračuna izvedla 
investicijo vodovoda, vredno 
preko 70 milijonov. Sam sem 
na tem objektu poleg vodenja 
projekta, nabave materiala, 
projektiranja opravil še preko 
400 delovnih ur. Vse sobote, 
nedelje, praznike in še med ted
nom sem ljudem pomagal, da 
smo to dosegli. Z občinske stra
ni nas še pogledat niso prišli. 
Vso jesen pa se je župan po 
vseh medijih hvalil, kako je ob
čina Sevnica zgradila vodovod 
Blanca - III. faza. Kakšna ironi
ja. Podobnih primerov je veli
ko. “Naš” župan nasploh misli, 
da je 2,5 milijarde SIT občin
skega proračuna njegov denar 
in da lahko z njim počne, kaj 
ga je volja. Pa ni. To je NAŠ 
denar. Težko prigaran in namen
jen za potrebe občank in obča
nov. Kdaj bomo vsi to spoznali 
in zahtevali od odgovornih, da 
z našim denarjem ravnajo smo
trno in učinkovito?

Mediji so končno na podla
gi mojih argumentiranih in 
strokovnih predlogov poročali: 
“Seja občinskega sveta je bila 
burna in se je odvijala med 
županom in Kelemino. Kelemi
na je imel večinoma prav.” 
Župan g. Kristijan Janc naj bi 
se na to poročilo odzval tako, 
da je zahteval kopijo prispevka 
in hkrati izrazil nezadovoljstvo 
nad delom" novinarjev.

Bodo slovenski novinarji in 
javnost ob takem početju osta
li ravnodušni?

Branko Kelemina, 
član svetniške skupine SDS

J

HZLSD
Stranka za prihodnost

V teh dneh se spet ukvarja
mo s sodišči, pravico, goljufi... 
Sama imam nekaj izkušenj z 
delom sodišč, saj sem že kar ne
kaj let sodnica porotnica. To 
delo jemljem odgovorno, zato 
sem še nekaj dni po razpravah 
“obremenjena” s tem, če smo 
pravično razsodili. Zadnje raz
prave sem imela prve dni no
vembra ves dopoldan. V teh 
dneh pa sem dobila obvestilo, 
da sem dobila za potne stroške 
(Krmelj-Krško-Kimelj) in na
grado 3.566 SIT. Brez avtomo
bila tega ne bi mogla početi. 
Če so tudi policisti, tožilci in 
sodniki tako slabo plačani, ni 
čudno, da se pravici tako slabo 
piše. Sicer pa ne bomo potre
bovali teh poklicev, saj je pri
mer Ruparja pokazal, da bomo 
vsi pravni laiki. Obsojenec iz 
“upravičenih razlogov ni ve
del”, da stroškov za plačilo svo
je zasebne tožbe, ki jo je izgu
bil, ne sme plačati iz občinske
ga proračuna. Lansko leto ga 
je vrhovno sodišče obsodilo na 
šest mesecev zapora oziroma 
na pogojno kazen dveh let, na 
vračilo 509.000 SIT, kolikor je 
plačal iz občinskega proraču
na. Odvetnik Čeferin se je pri
tožil. Vrhovno sodišče je sedaj 
odločilo drugače. Ruparja je 
oprostilo, ker je bil v pravni 
zmoti, ker iz opravičenih razlo-~ 
gov ni vedel, da se to ne sme. 
Rupar ni poznal pravnih pravil, 
saj je elektrotehnik po pokli
cu. Čeferin pa je odkril 21. člen.

Dokler bomo imeli ta člen, 
ne bo nihče kaznovan za po

dobna dejanja. Sodstva skoraj 
več ne bomo potrebovali, prav
ne države še dolgo ne bo. Sla
bo plačanih porotnikov ne po
trebujemo, ker ne poznamo prav
nih pravil, saj sem samo po
štena učiteljica v pokoju.

Berta Logar, 
sodnica porotnica

N Si
Nova Slovenija
Krščanska ljudska stranka

Tudi občinski odbor Nove 
Slovenije podpira mladinske 
organizacije; delujoče v občini 
Sevnica, ki želijo v Sevnici 
ustanoviti še en mladinski cen
ter. Za Novo Slovenijo je spre
jemljiva oblika delovanja 
mladinskega centra kot kluba 
oz. društva in ne kot javnega 
zavoda. Menimo, da bi bila 
ustanovitev javnega zavoda 
dolgoročno prevelik zalogaj za 
občinski proračun in da bi bilo 
bolj smotrno denar, namen
jen za mladinske programe, 
mladinskim organizacijam po
nuditi na razpisu, kjer bi lahko 
vse mladinske organizacije v 
občini Sevnica vključno s 
Salezijanskim mladinskim cen
trom, ki že dolga leta orje ledi
no na področju mladinskega 
dela v občini Sevnica, enako
pravno sodelovale.

Za OO NSi Sevnica
Matjai Traven
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nima, kako lahko Kmetijsko 
gozdarska zbornica sploh legi
timno deluje, ko pa se je volitev 
njenih članov udeležila le de
setina prijavljenih oz. plačni
kov članarine. Meni še, da vod
stvo (Smrkolj, Vrisk, Pribožič) 
samo ropa revno prebivalstvo, 
ki od te institucije tako nima nič.

Tatjana Čop iz Kmetijsko 
gozdarske zbornice Slovenije 
odgovaija, da volilna udeležba 
pri teh volitvah ni predpisana. 
Volitve v organe Kmetijsko goz
darske zbornice Slovenije so 
namreč urejene z Zakonom o 
Kmetijsko gozdarski zbornici 
Slovenije in potekajo vsaka štiri 
leta po načelu splošne in enake 
volilne pravice. Vsak član zbor
nice ima pravico voliti in biti vol
jen v organe zbornice. V Kmetijs
ko gozdarski zbornici Slovenije 
jih žalosti, da je bila na volitvah 
v organe zbornice relativno niz
ka udeležba, vendar pa primer
java udeležbe na primerljivih vo
litvah v državi (razni referen
dumi) pokaže, daje bila udeležba 
v okviru trenutnih gibanj v 
Sloveniji. Dejstvo je, da so imeli 
vsi člani možnost sodelovati na 
volitvah in zato so bili vsi organi 
zbornice legitimno izvoljeni in 
tudi legitimno delujejo v korist 
slovenskega kmetijstva, goz
darstva, ribištva in podeželja, je

še dodala Čopova.

Angela z Dobrave pri Podbo
čju pa bi želela vedeti, ali ji bodo 
pristojne institucije vrnile stroške 
potovanja in kolekov pri uveljav
ljanju popolnoma zakonite vloge 
za subvencijo za 15 arov veliko 
njivo koruze. Očitno nekdo ne 
preverja usklajenosti podatkov 
lastnika in številke parcele; kar 
pa Angelo najbolj jezi, je to, da so 
na geodetski upravi to preverili 
le na njeno izrecno prigovarjan
je, kasneje pa so v pospeševalni 
službi ugotovili, da sta zamenjani 
zadnji dve števili v parcelni števil
ki. Angela je še povedala, da šte
vilka parcele prve vlagateljice 
pripada travniku. Pomota s te 
strani je torej izključena. Lani je 
Angela za to parcelo prvič uvel
javljala pravico do denarja in se 
zato tudi začudila zavrnjeni vlo
gi. Tako kot lastnica parcele 
sploh ne bi vedela, da nekdo po
bira denar za parcelo (kot so kas
neje ugotovili, naj bi bila to nje
na sovaščanka Ivanka Pešec), 
glede subvencij v preteklih letih 
pa ne ve popolnoma nič. Sedaj je 
na agencijo poslala že več dopi
sov (tudi izpisek iz zemljiške knji
ge), pa tudi pritožbo na Agencijo 
RS za kmetijske trge in razvoj 
podeželja (ARSKTRP), od koder 
pa še ni dobila odgovora, kaj šele 
opravičila, prizadeta občanka

pa odločno pravi, da ne bo 
odstopila od njive in bo vztra
jala do konca. To priporoča 
tudi drugim, ki lahko plačujejo 
davke, denar od države pa po
bira nekdo drug.

Viktor Kožar s Kmetijsko- 
gozdarskega zavoda Novo mes
to, enota Krško odgovaija, da 
imajo veliko preveč vlog, da bi 
jih podrobneje pregledali. Tako 
menda preverijo le popolnost in 
logičnost vloge, za nadzor in in
špekcijo pa so pristojni na AR- 
SKTRE Patricija Verbole iz 
agencije pravi, da preveijajo po
datke le, če je zadeva sporna. 
Verboletova še pravi, da posest
ni list, ki ga je Angela poslala 
prvič, ne zadostuje, pa tudi pri
tožba naj še ni bila kmalu rešena. 
Odgovornost za ponarejanje no
si oseba, ki je vložila zahtevek 
za subvencije, Verboletova san
kcij za to ne pozna, ve pa, da so po 
1. maju strožje. Takih primerov 
imajo precej, glede omenjene 
zadeve pa še dodaja, da do sedaj 
nobena od vlagateljic ni prejela 
subvencije, sporna oseba, katere 

. identitete ne razkriva, pa naj bi 
vložila še en podoben zahtevek 
za zemljo, ki ni njena Očitno je 
vlogi priložila najemno pogodbo 
z lastnico, ki pa je ta ni nikoli skle
nila in je veijetno ponarejena saj 
izpisek iz zemljiške knjige ne more 
biti sporen.

Radanovič Brežice d.o.o. Tel.: 07/49-92-150
Černelčeva ulicaS, __ . .. #| Fax: 07/49-92-172
8250 Brežice Rabl|GnCi VOZIlCI

VOZILO BARVA LETNIK KM OPREMA CENA

1 AUDI A8 4.2 LWB GRAFITNO 2000 155000 NAVIGACIJA. USNJE, VEČFUNKCIJSKI 5.500.000,00 SIT

■s*. OUATTRO TiPTRONIC ČRNA OGREVAN VOLAN, SERVISNA KNJIGA
2 AUDI A4 1.9 TDI MODRA 2003 23500 1. LASTNIK, KUMA, SERVISNA KNJIGA 5.800.000,00 SIT

AVANT 100 KM TEMPOMAT, KROM
3 AUDI A4 1.9 TDI KOV. 2002 116000 1. LASTNIK, KLIMA, NASLON ZA ROKO 4.700.000,00 SIT

BEŽ RADIO CD, ...4 A3 2.0 DSG KOV. 2004 19800 1. LASTNIK, AVTOMATSKI MENJALNIK 6.750.000,00 SIT
MODRA KLIMA,...5 AUDI A6 2.4 ČRNA 1998 115000 1. LASTNIK. AVTOMATSKI MENJALNIK 3.600.000,00 SIT

OUATTRO TIPTRONIC KLIMA, USNJE,...6 VOLKSVVAGEN RDEČA 2000 85000 1. LASTNIK. SERVO, ABS 1.850.000,00 SIT
GOLF 1.4 BASIS AC RADANOVIČ MIHAEL7 VOLKSVVAGEN BEL 1996 150000 1. LASTNIK 950.000,00 SIT
GOLF 1.4 BASIS

8 VOLKSVVAGEN RDEČA 1996 74000 1. LASTNIK, 5 VRAT 1.000.000,00 SIT
GOLF 1.4 BASIS

9 VOLKSVVAGEN KOV 1996 118000 2. LASTNIK, RADIO 850.000,00 SIT

> POLO 1.4 RDEČA10 VOLKSVVAGEN MODER 1998 89000 1. LASTNIK, 1. REG 1999, SERVO, 1.050.000,00 SIT

_ POLO VARIANT 1.6
VOLKSVVAGEN RDEČA 1993 133000 DIZEL, SERVO. PET VRAT 950.000,00 SIT

_ GOLF 1.9 D

VOLKSVVAGEN KOV. 1998 114000 1. LASTNIK, SERVO, ABS, KLIMA 1.999.000,00 SIT
^ PASSAT VARIANT. 1.6 MODRA ELEKTRIKA,..

VOLKSVVAGEN ZELENA 1997 180000 1. LASTNIK, 3V 700.000,00 SIT
_ POL01.0

VOLKSVVAGEN BELA 1997 103000 2. LASTNIK, 5 VRAT, RADIO 950.000,00 SIT

1§ POL01.0

VOLKSVVAGEN BELA 1998/1999 88500 1.LASTNIK, CENTRALNO ZAKLEPANJE. 1.200.000,00 SIT

1$ W POLO 1.4 UM SERVO

FIAT PUNTO 1.2 KOV. 2000 55000 5 VRAT, RADIO 1.100.000,00 SIT.

1? ZELENA

FORD KOV. 1998 120000 RADIO, ZRAČNA BLAZINA 850.000,00 SIT

is
____  KA 1.3 ZELENA

CITROEN SREBRN 2000 51000 1. LASTNIK, 5 VRAT 1.050.000,00 SIT

Is SAXO 1.0

RENAULT KOV. 1999 126000 KLIMA, SERVO, ELEKTRIKA 1.700.000,00 SIT
^LAGUNA 1.6 16V SV. RJAV

OPEL KOV. 1997 165000 KLIMA, ELEKTRIKA, RADIO... 1,300.000,00 SIT

jT ------VECTRA 1.8 CD ZELENA

HYUNDAI KOV. 1995 114000 SERVO, ELEKTRIKA, STRESNO OKNO,.. 550.000,00 SIT
«s^SCOUPE1.5 GTI ZELENA

MAZDA 6 2.0 KOV. 2003 29000 KLIMA, NAVIGACIJA, ELEKTRIKA, 6xZRACN i 5.400.000.00 SIT

23 SIVA BLAZINA, LITA PLATIŠČA, BOSSE,...

Skoda BElA 2001 90000 1.LASTNIK. CENTRALNO ZAKLEPANJE, 1.100.000,00 SIT
X[ELICIA KOMBI 1.3 RADIO

mnenja, odgovori, popravki

Bo gradnja verige
hidroelektrarn
ustavljena?

SavaGlas 123, str. 3

Sevniški župan g. Kristijan Janc 
misli, da je ne samo v Sevnici, am
pak celo v Sloveniji alfa in omega in 
lahko počne, kar ga je volja. Kako 
naj drugače razumemo izrečeno 
grožnjo ministru za promet, (mini
ster je iz SLS tako kot župan Janc), 
češ, “če zahteve občine ne bodo 
sprejete, občinski svet pač ne bo dal 
soglasja k DLN za HE Blanca. To 
pa pomeni, da se bo veriga hidro
elektrarn na spodnji Savi ustavila”.

Sprašujem vse ljudi zdravega 
razuma, s kakšno pravico župan g. 
Kristijan Janc grozi državi v imenu 
občinskega sveta (OS), (njihovih 
članic in članov) in vseh političnih 
strank v občini, ki imajo svoje 
predstavnike v OS?

Jaz osebno kot član OS, tudi 
naša svetniška skupina in politična 
stranka SDS županu g. Kristijanu 
Jancu tega pooblastila nikoli ni dala 
in mu ga tudi ne bo. V imenu SDS 
preklicujem županovo izjavo in 
sporočam, da se kljub županovi 
jeznoritosti in nepoznavanju stroke 
gradnja verige elektrarn na spod
nji Savi BO nadaljevala. Naše 
(občinske) interese pa bomo dosegli

s strpnim dialogom, upoštevanjem 
stroke in politične modrosti.

Ob vsem tem se ne čudimo ugo
tovitvam DRSC, da so Krčani zgled 
dobrega sodelovanja in korak 
naprej pri tovrstnih dogovarjanjih, 
čeprav se bo gradnja HE Krško 
pričela graditi pozneje. Naš župan 
g. Kristijan Janc svoji vlogi prepro
sto ni kos. To nekateri že dolgo 
vemo. Tudi Ministrstvo za okolje in 
prostor je v svoji obrazložitvi okto
bra 2004 pojasnilo, da bi pri 
izdelavi DLN za HE Blanca radi 
upoštevali kakšne občinske želje, 
vendar občina nima razvojnih 
dokumentov, kaj šele izdelane idej
ne projekte, kot to imajo druge ob
čine. Osebno (deset let sem že član 
OS, žal v opoziciji) vedno znova in 
znova poudarjam potrebo po ide
jnih rešitvah in projektih, a vse za
man. Občina Sevnica nima projek
tov. Nihče na državni ravni ne more 
upoštevati nemarnosti občine in po
trjevati nekaj, česar ni ali pristajati 
na izsiljevanje.

Časi despotov so minili g. žu
pan Kristijan Janc. Zato pamet v 
roke in pokličite že vendar k sode
lovanju in na pomoč ljudi (občane), 
ki so za dobro občine in njenih 
občanov pripravljeni veliko storiti. 
In to čisto zastonj. Brez provizij, 
brez honorarjev in brez podkupnin. 
Veliko nas je, ki imamo znanje, 
izkušnje in politično modrost. Ve

likokrat smo javno in osebno po
nudili pomoč, vendar zaman. Prav. 
Upam, da račun za zapitek pride.

Branko Kelemina, 
član OS občine Sevnica

mali oglasi
Prodam kostanjevo kolje, odoj
ke težke od 20 do 25 kg in hlev
ski gnoj z dostavo na dom. 
Pokličite 49-56-009.

Perutnina Rostohar sporoča 
cenjenim strankam, da spre
jemajo naročila za kilogram
ske piščance ter ijave in gra- 
haste jarkice. Piščance boste 
dobili v soboto, 19. februarja, 
naročila pa sprejemajo na tele
fonski številki 07-49-21-563 
ali 031-621-522 ali osebno 
pri Rostoharjevih, Brege 1.
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ZAHVALA
V družinskem krogu smo se poslovili od naše drage mame, 

stare mame, prababice, sestre in tete

MARIJE PODGORŠEK,
rojene Bradač iz Brežic

Iskrena zahvala vsem, ki so nam v težkih trenutkih izražali sožalje, prinašali sveče in 
cvetje ter se od nje poslovili. Posebna zahvala vodstvu in strežnemu osebju Doma 
upokojencev Brežice za nesebično skrb in nego ter pozornost in prizadevnost, enako 
osebju brežiške bolnišnice. Zahvala župnikoma, posebej Jožetu Packu za občuteno slovo, 
in še zlasti dr. Ivanki Počkar za tople in nepozabne besede ob grobu. Zahvala sosedom in 
njenim številnim prijateljem, ki ste jo obiskovali ter ji lepšali in lajšali življenje. Vsakomur 
in vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: hčerka Marjanca in sin Vlado z družinama, 
sestra Rozi in brat Franci s svojimi ter ostali sorodniki

ZAHVALA

Ob boleči izgubi mojega dragega moža

STANISLAVA HRIBERŠKA
iz Dolenjega Leskovca 33

se iskreno zahvaljujem vsem sosedom, prijateljem in znancem za pomoč, podarjeno 
cvetje, sveče in za svete maše. Hvala osebju Bolnišnice Brežice, g. župniku za opravljen 
obred in g. Mirku Avsenaku za govor. Še enkrat iskrena hvala vsem, tudi tistim, ki jih 
nisem posebej imenovala.

Žalujoča: žena Terezija

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 
Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.

Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 
Vodja komerciale: Simona Geijevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Katja Vintar Mally: "Največje veselje je,
če delaš tisto, kar imaš rad!"

Ker sta smeh in dobra volja 
mag. Katje njen zaščitni znak, 
gre verjeti, da se je tudi v to 
življenje mami Ivanki in očetu 
Dušanu v brežiški porodnišnici 
11. novembra 1975 prismeja
la. ”Kot edinka sem bila zelo 
resen in samostojen otrok, ki se 
je znal zamotiti. Vzrok za to je 
bilo najbrž odraščanje med 
odraslimi. Starši so mi poveda
li, da sem brala že pred vsto
pom v osnovno šolo, kasneje 
pa sem najraje prebirala dela 
Karla Maya. V naši hiši so se 
baterije nenehno čudežno praz
nile, saj sem se s knjigami dru
žila pod odejo tudi do druge 
ure zjutraj. Ko sem izvedela, da 
so bile Mayeve zgodbe zgolj 
plod bujne domišljije, me je za
jelo razočaranje in to je en tak 
zelo poln spomin.”

Osnovno šolo je končala v 
Sevnici. Kot zelo radovedna in 
dinamična je bila zelo zaposle
na, saj je poleg rednega dela so
delovala v vseh možnih šolskih 
krožkih od ročnodelskega, 
dramskega, angleškega, celo 
kemijskega do vesele šole. Na 
leta Gimnazije Brežice jo ve
žejo zelo, zelo lepi spomini: 
”Od tam sem se zelo težko po
slovila in ob spominu na to ob
dobje mi je vedno toplo pri sr
cu. Bili smo dobra generacija, 
kjer me je prof. Jožica Sušin

prevzela z geografijo, prof. 
Cvetka Knaflič pa z nemščino. 
Ves čas sem se bolj nagibala k 
družboslovju in pedagoškemu 
poklicu, pa tudi žilica po poto

vanjih me je vedno vznemirja
la. Ker me je vse zanimalo, sem 
se težko odločila za študij, a je 
pretehtala kombinacija geogra
fije in nemškega jezika na Filo
zofski fakulteti. Ob študi
ju sem spoznala vso širino geo
grafije, iz katere sem diplomira
la leta 1999, leto kasneje pa 
sem zaključila tudi študij nemš
čine. Nato sem se vpisala na po

diplomski študij geografije, 
kjer sem leta 2003 magistrirala 
iz smeri varstva okolja s temo 
“Okoljevarstveni vidiki sona
ravnega regionalnega razvoja 

Slovenije” in sicer pri 
mentorju prof. dr. Duša
nu Plutu, s katerim goji
va dobre posavsko-belo- 
kranjske odnose in se 
večkrat pošaliva, da sva 
oba z “dolenjske perife
rije”. Na oddelku za 
geografijo sem zaposle
na kot asistentka in pri
pravljam doktorat na 
temo “Okoljevarstvena 
in socialnoekonomska 
protislovja držav v raz
voju”. Poleg raziskoval
nega dela me najbolj za
poslujejo pedagoške 
obveznosti na fakulteti, 
saj poučujem pri šte
vilnih predmetih, od re
gionalne geografije do 
varstva geografskega

okolja. Poučevanje je tudi moje 
največje veselje. To je daj-dam 
razmerje s študenti, kjer se ves 
čas učimo drug od drugega.” 

Ko sva govorili o temi magi
strske naloge, je razložila, da 
je ob raziskovanju ugotovila, 
kako velike so regionalne razli
ke znotraj Slovenije - tako na 
gospodarskem, socialnem kot 
na okoljskem področju. Posav-

Kaj jih je prignalo,
od kod so le prišle...

Manga - Krajani doslej neznane planinske vasice Manga so že nekaj časa medijsko (in nas
ploh) najbolj oblegana slovenska vas. Pri njih seje namreč naselila nekaj milijonska jata ptic, 
vrste pinoža, ki bo ponesla ime vasi in teh prijaznih ljudi v svet.

Pinoža je kot vrabec velika 
ptica selivka. V Evropi gnezdi 
v skandinavskih gozdovih, 
prezimuje pa v srednji in južni 
Evropi. Je sorodnik ščinkavca 
in je popolnoma neškodljiva in 
nenevarna ptica. Pinože vsako 
leto prezimujejo v Sloveniji, 
toda take jate, kot se je letos 
naselila na Planini pri Sevnici, 

Sloveniji še ni bilo. Gre za 
več milijonsko jato ptic, ki jih 
ni mogoče prešteti. Strokov
njaki iz Društva za opazovanje 
in proučevanje ptic skušajo nji
hovo število oceniti na podla
gi preštetih vzorcev in izmer
jene površine, na kateri pinože 
prenočujejo. Ko se zvečer, med 
četrto in peto uro zberejo k 
prenočevanju, dobesedno pre
krijejo drevesa na ogromni po
vršini, saj jih na posameznem 
drevesu prenočuje več kot ti
soč. Kadar pinože letijo blizu, 
lahko slišimo šum peruti oz. 
začutimo veter, ki ga povzro
čajo ptice.

Najbolj veličasten prizor se 
ponuja zjutraj, ko vzhaja sonce

Jutranji vzlet
in se vse ptice naenkrat dvigne
jo in prekrijejo nebo. Nato se 
razdelijo v jate in se razkropijo 
po okoliških gozdovih, kjer je 
lani obilno obrodil žir, kije nji
hova glavna hrana. Ptice se bo
do verjetno zadrževale v teh 
krajih, dokler ne bo zapadel 
sneg.

Prvi ptičji sosed Stane Jazbinšek (ob stari domačiji, po kateri se 
mu še vedno kolca) ni ornitolog, a ve o pinožah vse, saj jih vsak 
dan proučuje in opazuje in vabi obiskovalce, naj še pridejo.

Sicer pa so bili krajani Pla
nine, ki so si jo ptice letos iz
brale za svojo zimsko destina- 
cijo, najprej šokirani nad mili
jonsko jato ptic, hkrati pa so 
navdušeni, saj menijo, da obisk 
ptic pomeni, da imajo dobro 
ohranjeno, okolje. Ali pa so si 
ptice preprosto izbrale dobre 
ljudi in takih je v tej vasi obi
lo. Vsako jutro in vsak večer se 
zbirajo ob robu gozda in ra
dovednim obiskovalcem razla
gajo podrobnosti. Ptice imajo 
preštudirane do zadnje podrob
nosti; vedo, kdaj pridejo in kdaj 
gredo, koliko minut prej bodo 
vstale, ker se noč krajša, pre
štete imajo plenilce, ki prežijo 
nanje v gozdu - od sove do so
kola selca, prešteta imajo doma
la vsa trupelca, ki zjutraj, ko jata 
odleti, obležijo v gozdu, iz kat
erega neznosno smrdi po ptičjih 
iztrebkih, pa se zaradi tega ne 
jezijo. Živali imajo poseben 
nagon in vedo, kam morajo iti, 
modrujejo domačini in so ponos
ni, da so ptice izbrale prav Man
go, to malo planinsko vasico z 
nenavadnim imenom.N.Č.C.

je je namreč skupaj s Prekmur
jem, Podravjem in Zasavjem 
med tistimi regijami, ki imajo 
najslabše izhodišče za nadalj
nji razvoj. In z obžalovanjem 
je dodala, da se pri reševanju 
problemov regionalnega raz
voja v teh regijah najbolj pogo
sto pozablja prav na Posavje, 
ena končnih posledic tega pa 
je “beg možganov”.

Povprašam jo po priimku 
Mally. V smehu pove: ”To je 
možev, Igorjev priimek. Poro
čila sem se s sošolcem geogra
fom, kije zdaj zaposlen v Službi 
vlade za evropske zadeve. Geo
grafija je bila očitno za naju 
usodna na vseh področjih.” 
Oba študirata in imata zelo ma
lo prostega časa. V Sevnico ali 
v Poljčane se gresta malo “po- 
crkljat”, sicer pa si, kadar uteg
neta, privoščita malo badmin
tona, tu in tam kakšen prijeten 
večer s prijatelji, Katja ob stro
kovni literaturi še leposlovno 
branje v eni sapi, ker je požreš
na bralka. Tudi časa o razmiš
ljanju, kam na dopust, ne trati
ta: "Večkrat do zadnjega ne ve
va, kam naju bo peljala pot. 
Vzameva tisto, kar si lahko pri
voščiva. Tudi delo je dopust 
neke vrste, če ga z veseljem 
opravljaš. In jaz svojega delam 
z vsem srcem.”

Trenutno sta z možem v Či
lu, kjer je s študenti na teren
skih vajah in zase pravi: ”Sem 
in ostajam mala potepinka!” 
Tudi posloviva se z njenim 
zaščitnim znakom: ”Na svet 
skušam gledati čimbolj pozi
tivno. Oziroma - dan brez sme
ha je izgubljen!”

Natja Jenko Sunčič

Pri dokazovanju neveljavnosti pooblastila svetniku Ivanu 
Molanu za vodenje brežiške občine do izvolitve novega župa
na se opozicija opira tudi na Evropsko listino o lokalni samo
upravi. Po tej je župan samo izvajalec sklepov občinskega 
sveta in česar ta ne potrdi, nima veljavnosti. Ker Molana svet 
ni potrdil, je Vizjakova “oporoka” neveljavna. Opozicija 
zahteva “nujni delež” - nekoga iz svojih vrst na čelu občine do 
izvolitve novega župana.

Če po zakonu župan resnično nima nobene moči, zakaj 
tolikšna gneča za naskok te funkcije?

Pred nekaj tedni smo lahko v SavaGlasu prebrali, kako 
brežiški učenci pozivajo starše in nasploh prebivalce Brežic v 
okolici osnovne šole, naj čistijo iztrebke za svojimi hišnimi 
ljubljenčki. Nasprotno ravnanje ni vzgojno, pa tudi higiensko 
ne, da o turističnih ambicijah mesta sploh ne izgubljamo be
sed. Vendar kaže, da “apeli” učencev niso prišli do pravih 
ušes, saj smo na pasje kakce naleteli pri nedolžnem sprehajanju 
ob Ulici stare pravde, prav blizu spomenika kmečkemu uporu. 
Zgolj naključje ali imajo pasji kakci kakšen “globji” pomen?

RCB
ITC JE? Q

Poslovno in 
projektno 

svetovanje
Tel.: 07 499 06 80 

e-mail: rcbrezice@siol.net

v mesecu januaqu:
akcijska predaja ku trn w ohri
■ iiakupa kuhinje »ust za bel lenniko

ZA VAČ DENAR VAM NUDIMO NAJVEČ
EKSPONATI SEDEŽNIH GARNITUR S POPUSTOM DO 40% 

PISALNE MIZE ŽE OD 4.990 SIT 
MLADINSKE SOBE ŽE OD 36.990 SIT 

SPALNICE ŽE OD 69.990 SIT
KAVČI ŽE OD 29.990 SIT 

REGALI ŽE OD 26.990 SIT 
OMARE 3D ŽE OD 19.990 SIT 

STOLI ŽE OD 2.990 SIT
Mostec 6, Dobova, tel.: +386 (0)7 49 92 400 

Krško, tel.: + 386 (0)7 48 80 390


